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С протести, митинги и бло-
киране на пътища заплашиха
от Федеративния съвет на син-
дикалната миньорска федера-
ция “Подкрепа” в декарация,
разпространена вчера. Макар
че проблемите във въгледоби-
ва са от близо година, “Под-
крепа” стовари цялата вина за
тежкото състояние на отрасъ-

Миньорите от „Подкрепа”
заплашват с блокади
Верни на Борисов животновъди
щурмуват София на 26 юни

ла върху правителството на
Пламен Орешарски. Текстът на
декларацията съвпада почти
напълно с изявленията на ли-
дерите на “Подкрепа” през зи-
мата и пролетта, когато рабо-
тещите в “Мини Марица-изток”
излизаха в принудителен от-
пуск заради липса на работа.

Председателят на Нацио-

налната асоциация на живот-
новъдите в България Бойко
Синапов пък обяви, че хората
му ще пристигнат на протест в
София на 26 юни, тъй като ня-
мало друго решение за отсто-
яване на интересите им, без
обаче да обясни за какво точ-
но става въпрос.

ДУМА припомня, че след

оставката на Бойко Борисов
именно Синапов заяви, че ако
Борисов отново не стане пре-
миер, ще предприеме протес-
ти. Тогава животновъдът дока-
ра на жълтите павета камиони
със свине, като автомобилите
бяха закичени с плакати “Бой-
ко кръстник на свиневъдите”.
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Историята
на една жена,
жертва
на трафик

2 2

По време на заседанието на КСНС пред президентството се събраха
и хора, които обявиха подкрепата си за кабинета “Орешарски”

НЯКОЛКО
ДУМИ

Георги
ГЕОРГИЕВ

НЕКА УМНИТЕ ДА ПОУМНЕЯТ
Да чуем гласа на протестира-

щите, призова вчера президентът
Росен Плевнелиев. Да чуем гла-
са на мълчаливото мнозинство,
пък беше призовал при встъпва-
нето в длъжност неговият служе-
бен премиер Марин Райков. Явно
гласът на тези протестиращи е
по-важен от воплите на онези
протестиращи. И тогава, и сега
имаме мълчаливо мнозинство, но
днес май президентът и неговите
съратници не искат да го чуят.

Атаката срещу кабинета на
Орешарски става вече все по-
многопланова и разнопосочна.
Очевидно другата част от зад-

кулисието е решила да рути това
правителство докрай. В тази цел
съвпадат интересите на ГЕРБ,
унизените останки от дясното,
чиито привърженици сега са по
софийските улици, едрият биз-
нес и обслужващите ги неправи-
телствени организации, и медии.

Призивите - избори, но след
нов Изборен кодекс, не се
връзват с продължаващите про-
тести. Ако искаш смяна на пра-
вилата - дай възможност те да
се случат и поискай да контро-
лираш тяхната промяна. Нищо
подобно обаче не наблюдаваме.
Напротив, има вече призиви за

стачки и радикализация на про-
теста.

И какво сега? Орешарски
пада. Нови избори. ГЕРБ първа
сила. ДПС както обикновено.
БСП олекнала с няколко десет-
ки депутати. Някакви десни я
влезнат, я не в парламента. От
НФСБ и “Атака” обаче ще са
вътре. Явно това искате, дами и
господа “умни, можещи, обра-
зовани, плащащи своите данъ-
ци” (по Плевнелиев)?

Вие трябва да имате своето
право на провал. Кои сме ние,
че да ви пречим. После може
да поумнеете още повече.

Прекратиха
приватизацията
на „Товарни
превози”

6 и 7
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ефът на левица-
та в Европей-
ския парламент
Ханес СвободаШ

ПЕС не обсъжда въпроса
за оставка на Станишев

заяви вчера, че не се
обсъжда въпросът за ос-
тавка на Станишев от ли-
дерския пост на Партията
на европейските социали-
сти. Той изрази надежда
българското правителство
да съумее да извърви
пътя към необходимите
реформи.

“Трябва да се отдалечим
от тези средновековни
стратегии, че трябва някой
да бъде пожертван и после
всичко ще бъде наред.
Всъщност всичко ще бъде
наред само ако правител-
ството води правилна по-
литика и засили капаците-

та за борба с корупцията.
Това е, което наистина е
необходимо, а не полити-
чески игри, жертви и остав-
ки”, заяви Свобода.

Българските социалис-
ти трябва да скъсат с ми-
налото и да не повтарят
грешките, за които доско-
ро критикуваха Бойко Бо-
рисов, коментира Свобо-
да. Всеки може да напра-
ви грешка, важното е
грешките да бъдат попра-
вяни, каза той и добави,
че стратегията на прави-
телството трябва да е мно-
го неутрална, не полити-
ческа борба.

“Трябва да се намерят
хора, които могат да се
справят с корупцията или
в самата България, или

извън нея. Трябва да е
ясно, че въпросът не е в
отмъщението срещу Бой-
ко Борисов и неговата
партия или в интересите
на една или друга група,
която е на власт, а в ис-
тинското реформиране на
България. Аз лично не
разбирам защо страни
като България и Румъния
все още имат този тип ин-
ституции и не може ли
дейността им да бъде в
рамките на вътрешното
министерство и полицията.
Щом обаче ще имате та-
кава структура за нацио-
нална сигурност, то тога-
ва начело на нея трябва
да застане опитен и под-
готвен за тази работа чо-
век”, заяви Свобода.

ремиерът Пламен Орешарски
се срещна вчера вечерта с
наши сънародници и протести-
ращи българи при посещение-
то си в Брюксел. Той бе по-
срещнат от 50-тина недоволни
в българското представителст-
во в Брюксел, които искат ос-
тавката му.

По време на посещението
си Орешарски се срещна с ге-
нералния секретар на НАТО
Андерс Фог Расмусен. Преми-
ерът заяви, че България ще
подкрепя интеграцията на

ППППП

ОРЕШАРСКИ СЕ СРЕЩНА
С ПРОТЕСТИРАЩИ
БЪЛГАРИ И В БРЮКСЕЛ

всички съседи от Западните Балкани
в пакта. Ще продължим да изпълня-
ваме ангажиментите такива, каквито
са приети, и да разширяваме сътруд-
ничеството в рамките на пакта. Ние
сме програмно правителство и сме
решени да изпълним програмните
намерения, които сме заявили и за
които имаме подкрепва в парламен-
та, заяви Орешарски.

Той изрази надежда, че когато
икономиката подобри своето състоя-
ние, ще можем да обърнем по-сери-
озно внимание на превъоръжаването
на Българската армия.

При огромен журналистически интерес премина пленумът на БСП

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Тежки дискусии
в НС на БСП
Ние сме партия, която се консолидира в трудни моменти, категорична беше Дора Янкова

Н
Александър СИМОВ

а заседанието на На-
ционалния съвет на
БСП тече тежка и
трудна, а на моменти
и много емоционал-

на дискусия. Това обяви вчера
говорителят на БСП и ми-
нистър на отбраната Ангел
Найденов. Преди редакцион-
ното приключване на броя
обаче решения на НС така и
не бяха все още гласувани.

Според Найденов темата,
която е била изведена пред
скоби по време на дискусията,
е подкрепата за правителст-
вото. Това не се оспорва, ни-
кой не е повдигал въпроса за
оставки на министри, няма ис-
кане за предсрочно прекратя-
ване на мандата, съобщи Най-
денов. Основната плоскост на
останалата дискусия е била
какво би укрепило кабинета
на Орешарски и би му помог-
нало да изпълни своята про-
грама.

Стана ясно, че в залата е
имало искане за оставка на
Сергей Станишев и за оттег-
ляне на цялото Изпълнително
бюро. Членове на НС са пред-
лагали и свикване на извъ-
нредно заседание на сегаш-
ния конгрес, който да се про-
изнесе по въпроса за лидер-
ството.

Найденов за пореден път
призна, че изборът на Делян
Пеевски за шеф на ДАНС е
бил тежка политическа греш-
ка на БСП, която е извела
много хора на улицата. В про-
екта за решение точно зара-
ди това сме написали, че има
необходимост от консолида-
ция, стабилизация на институ-

циите, има и предложение за
гласуване на доверие на ИБ
начело със Сергей Станишев,
коментира Найденов.

Говорителят на БСП опре-
дели протестите като искрени
и обяви, че голямата част от
хората имат своето право да
протестират. “Същевременно

обаче трябва да си даваме
сметка, че има различни пла-
стове в този протест. В него
има хора, които търсят ре-
ванш, свързани с предишното
управление, хора от старото
дясно и други, търсещи изме-
стване на политически форма-
ции, например “Атака” от тях-

ното място в парламента,
уточни Найденов. Това обаче
не може да бъде извинение за
цялото напрежение. За това
дискутираме днес, посочи той.
Найденов изказа своето мне-
ние, че оставка на Станишев
и на ИБ в този момент няма да
закрепи управлението, а би

подействало точно по обрат-
ния начин.

БСП е партия, която се кон-
солидира в трудните моменти,
бе анализът на лявата депу-
татка Дора Янкова. Парламен-
тарната група ще бъде един-
на и консолидирана, за да
може правителството на Оре-
шарски в тази сложна ситуа-
ция да успее, увери тя. Янкова
посочи, че управлението е
дало начало на неща, които
са чакани отдавна. Като при-
мер тя изтъкна, че средствата
за отглеждане на деца вече
са 310 лв.

“Утре (днес - б.р) се
навършва един месец от пола-
гането на клетва на 42-ото
Народно събрание. Паралелно
с това кабинетът “Орешарски”
положи клетва на 27 май. Виж-
дате времето, в което сме ра-
ботили - не повече от 12 дни.
Виждате и натиска, под който
кабинетът е поставен. Дискуси-
ята е тежка, гореща и отговор-
на като в партия, която отго-
ворно носи мандата на прави-
телството, което управлява
България”, обобщи Янкова.

 Стана ясно, че сред пред-
ложенията за решение на
пленума е до 20 юли да бъде
свикано ново заседание на
НС, което да оцени предста-
вянето на партията на парла-
ментарните избори. С друго
решение членовете на НС
задължават председателя да
предложи нова организация
на ръководните органи на пар-
тията, която да гарантира
строгото спазване на колек-
тивния принцип на взимане на
решения в БСП.

Журналист от ДУМА този
път не бе допуснат на заседа-
нието на Националния съвет.
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ЛЮТВИ МЕСТАН ЗА ПОСТОЯННАТА ПАРАНОЯ
НА БИВШИЯ ПРЕМИЕР, ЧЕ МУ ГОТВЯТ АТЕНТАТ

приключи Консултативният
съвет по национална сигурност,
който продължи близо 5 часа.
“Станахме свидетели на нещо
изключително. Дори в най-теж-
ките за държавата моменти, ко-
гато политическите страсти са
стигали точката на крайна

КСНС без обща позиция
за политическата криза
Единственият консенсус, който постигнаха политическите сили, бе за ново
заседание на тема реформи в сферата на сигурността

В истински цирк бе
превърнато началото на Консул-
тативния съвет от Волен Сиде-
ров. Още с влизането си в
президентството лидерът на
“Атака” започва да разменя
остри реплики с останалите
участници в заседанието.

Преди началото на срещата
атакистът обяви, че ще поиска
оставката на Росен Плевнелиев
заради медийните твърдения,
че държавният глава източвал
пари, които държал в офшорни
сметки в Кипър. Пред сградата

Павлета ГЕОРГИЕВА

Пореден заговор срещу себе си и живота си запо-
дозря Бойко Борисов. Лидерът на ГЕРБ напусна засе-
данието на КСНС вчера минути след като президентът
обяви 15 мин. почивка заради скандала с Волен
Сидеров. Макар Борисов да заяви, че бърза заради
среща с лидерите на ЕНП, той обясни напоително за
подготвян срещу него заговор.

Планът за убийството му бил разработен от ДПС
и БСП, но бил осуетен от протестите, които отмениха
избора на Делян Пеевски за председател на ДАНС.
“След като тези 3 партии (БСП, ДПС и “Атака” -
бел.ред.) признаха изборите и в тази криза отново
ГЕРБ е първа политическа сила, те казаха, че с ръко-
водството на ГЕРБ трябва да се разправят по нестан-
дартен начин и само г-н Пеевски се бил съгласил да
извърши всичко това. Те са подготвили сценарий да
ме задържат и в ареста да ме убият. Затова Станишев
казва “нестандартно”, заподозря лидерът на ГЕРБ. 10
дни Орешарски, Местан и Станишев не казвали кой
е предложил Пеевки за поста. “Всички знаем, че та-
кова решение се взима само от Ахмед Доган. Чие име
беше цитирано в официално писмо на централа за
поръчка срещу мен? Това е нестандартно”, припомни
Борисов за прословутото му “поръчване” от Доган.
Tой не пропусна да припомни теорията си, че дядо му
е репресиран от комунистите. В епикризата пишело,
че е починал от “червен вятър”. Те и на мен това са
готвели и затова са тичали при главния прокурор,
добави Борисов.

Разочарование от протичането на
КСНС изразиха всички партийни лиде-
ри, макар да се позоваха на различни
причини. Лидерът на БСП Сергей Ста-
нишев заяви, че позицията на ГЕРБ не
е била конструктивна. Той подчерта, че
основното противоречие между партии-
те идва от това, че ГЕРБ по същество не
признава проведените избори и иска ка-
сация. “Няма как да се води конструкти-

В обявената 15-минутна почивка Волен Сидеров се скара и с прессекретаря на президента
Росен Плевнелиев - Мария Иванова, както и с някои от журналистите

Всички излязоха разочаровани
вен диалог, когато не желаеш да при-
емеш факта, че си в изолация и че няма
как да сформираш правителство. Истин-
ски отговорното поведение пред граж-
даните е институциите да работят в об-
ществен интерес, да доказват, че реша-
ват реалните проблеми, които измъчват
хората всеки ден”, каза Станишев. Той
се оплака, че всички предложения от
БСП са били бойкотирани от ГЕРБ, ко-

ито настоявали за предсрочни избори
по действащото законодателство.

“Партиите, които подкрепят кабине-
та, не образуват мнозинство, това е
първото правителство на малцинството
в България. Президентът постави абсо-
лютен рекорд, като свали доверието от
кабинета още на втората седмица от
мандата му. Това са все отрицателни
предпоставки, пред които е изправено

управлението”, коментира председате-
лят на ДПС Лютви Местан. Той отбеля-
за, че за първи път от 23 г. основната
опозиция не признава изборните резул-
тати, т.е. не признава 42 НС.

От името на ГЕРБ Цветан Цветанов
продължи да настоява за предсрочни
избори. Според него за първи път На-
родното събрание е с толкова нисък
рейтинг на доверие.

нетърпимост, КСНС е бил по-
следна опора на държавността.
Позициите на партиите са раз-
лични”, призна след заседание-
то Росен Плевнелиев. Прези-
дентът опита да се разграничи
от партиите и да засвидетелст-
ва подкрепа на гражданите.

Държавният глава призна,
че е постигнато съгласие
гласът на протестиращите да
бъде чут. Общ апел от всички
членове на КСНС e протести-
те да преминават по мирен
начин и срещу всякаква форма

и прояви на агресия и екстре-
мизъм. Членовете на съвета
призовават за запазване на
стабилността, етнорелигиозния
модел за толерантност и спаз-
ване на законовия ред. Постиг-
нато е съгласие темата за ре-
формите в сферата на сигур-
ността да бъде разгледана на
ново заседание на КСНС.

Плевнелиев подчерта, че
позициите на партиите са мно-
го различни. Противопоставя-
нето между тях е било много
сериозно. Държавният глава

посочи като разделителна ли-
ния признаването на изборите.
ГЕРБ, които бяха представлява-
ни от Цветан Цветанов след
напускането на Бойко Борисов,
настояват за нови извънредни
избори. Декларирано било, че
народните представители на
ГЕРБ ще участват само в по-
правки на сегашния Изборен
кодекс.

Оценката за протестиращи-
те също се разминава сред
различните политически сили.
Според “Атака” те са нерегла-

ментирана група, която не
спазва правилата, вилнее по
улиците на София и издига
расистки лозунги. “Нека видим
ясно кои са хората на улицата
днес - това са тези, които си
плащат сметките, тези на де-
цата си и тези на родителите
си, но и тези на политиците. И
сега искат сметка от политици-
те. Тези хора трудно ще бъдат
прибрани, защото никой не ги
изкара”, заяви президентът в
опит да спечели симпатиите на
гражданското общество.

Павлета ДАВИДОВА

Б
ез консенсус около
актуалната политиче-
ска ситуация и осигу-
ряването на стабил-
ност в държавата

той крещя и срещу “криминал-
ните банди”, които шествали от
6 дни в София.

Гневът на Сидеров изригна с
появата на президента в залата.
Той не позволи на държавния
глава да открие заседанието,
заглушавайки го с въпроси
защо е превозвал в държавния
самолет шефовете на “Дънди
Прешъс Металс” и “Аурубис” и
защо държи пари в офшорни
сметки в Кипър. Бойко Борисов
използва случая, за да напусне
обиден залата, и се оправда, че

бързал за среща с лидерите на
ЕНП във Виена. Плевнелиев
обяви 15-минутна почивка, в
която сътрудниците му да
проверят дали правилата за
провеждане на КСНС позволя-
ват той да отстрани от залата
Сидеров заради недопустимо
поведение. В коридора ата-
кистът успя да се скара с
прессекретаря на президента
Мария Иванова и да накрещи
на журналистите. Те пък му
обявиха бойкот и отказаха да
го отразяват.

Борисов: Искат
да ме арестуват
и да ме убият

Сотир Цацаров от-
хвърли възможността за
заговор срещу Борисов.
“Нуждата от политическо
говорене, наложена от
нуждата на политическия
момент, не трябва да пре-
раства в спекулации за
сметка на правоохрани-
телните органи и в спеку-
лации за сметка на проку-
ратурата. Прокуратурата в
сценарии не участва. Ни-
кой не тича при прокура-
турата, за да режисира
сценарии”, коментира ин-
директните обвинения в
заговор главният проку-

ЦАЦАРОВ ПРИЗОВА
ДА НЕ СЕ ИЗПАДА
В ПАРАНОЯ

рор. Цацаров определи
твърденията на бившия
премиер като нелепи и
припомни, че има консти-
туция и Наказателно-про-
цесуален кодекс, които
посочват условията, при
които един народен пред-
ставител може да бъде
задържан. Главният проку-
рор уточни, че на среща-
та му с Делян Пеевски и
Цветлин Йовчев миналия
петък не е обсъждан пред-
стоящ арест на Борисов, а
се е координирала след-
ващата работна среща
между трите институции.

Сидеров отново вилняСидеров отново вилняСидеров отново вилняСидеров отново вилняСидеров отново вилня

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Създадоха комисия
за изработване на
нов Изборен кодекс
Отхвърлиха идеята на ГЕРБ за ремонт
на “гордостта на Искра Фидосова”

С
пълно единодушие
- 87 гласа “за”, де-
путатите създадоха
временна комисия
за изработване на

Аида ПАНИКЯН

нов Изборен кодекс. В гласу-
ването не участваха депутати-
те от ГЕРБ. Комисията е съста-
вена на паритетен принцип -
по трима депутати от всяка
парламентарна група. Предсе-
дател е Мая Манолова от КБ,
а членове са Марина Тотева,
Филип Попов (КБ), Христо
Бисеров, Четин Казак и Мус-
тафа Карадайъ от ДПС, Петър
Петров, Павел Шопов и Явор
Нотев от “Атака”. До 7 дни ко-
мисията ще трябва да приеме
правила да работа с граждан-
ски организации. Срокът на
действие на комисията е 3
месеца.

Депутатите отхвърлиха
предложението на ГЕРБ за

създаване на временна коми-
сия за промени в Изборния
кодекс. В гласуването участ-
ваха 83 народни представите-
ли, от които 1 - “за”, 81 - “про-
тив”, и 1 - “въздържал се”.

Нека в този дебат да дек-
ларираме, че няма само да
имитираме, че чуваме гласа
на гражданите, каза Маноло-
ва от трибуната при обсъжда-
нето за създаване на комиси-
ята. Тя смята, че голяма част
от хората не се чувстват пред-
ставени в парламента и сега
стои въпросът дали всички,
които в момента са на улица-
та, са упражнили правото си
на глас. Депутатката обаче е
категорична, че основната от-
говорност на народните пред-
ставители е дали хората ще
бъдат мотивирани да гласуват
и да участват в политическия
процес.

Надявам се прокуратурата
да стигне докрай на разслед-

ването на тази най-грандиоз-
на в историята ни изборна
манипулация, каза Манолова
по повод сигнала за Костин-
брод, който подаде в навече-
рието на изборите. “Действа-
щият Изборен кодекс обслуж-
ва единствено и само партия
ГЕРБ. Той беше написан с
една цел - да осигури служеб-
на победа на ГЕРБ, да си пе-
чатат бюлетини, да си органи-
зират индианска нишка, да
впрегнат цялата държавна
машина. Единствените, които
реално не искат промяна в
Изборния кодекс, са ГЕРБ”,
допълни депутатката.

В този дух се изказа и
Павел Шопов. Според него
“няма как всеки следващ из-
бор да е легитимен при на-
стоящото законодателство”.
Той припомни, че фалшифи-
кациите при избори, вместо
да намалят, са “избухнали” с
пълна сила при управление-

то на ГЕРБ.
Депутати от левицата на-

стояват в новия Изборен ко-
декс да бъде записано машин-
ното гласуване. То пресече
изборните манипулации, посо-
чи Александър Паунов.

Безспорна е необходи-
мостта за пълна ревизия на
изборното законодателство,
за да има повече прозрачност
и представителност на инсти-
туциите и адекватност на граж-
данското представителство,
заяви депутатът от ДПС Четин
Казак. “От ГЕРБ, които не
присъстват в зала, също са
депозирали проект за такава
временна комисия, но те на-
стояват за промени в Избор-
ния кодекс”, каза Казак. Той е
категоричен, че сегашният
Изборен кодекс - гордостта на
Искра Фидосова, който бе
приет с мнозинството на ГЕРБ,
показа слабостите и дефекти-
те си на последните избори.

Зад независимия кандидат за кмет на
Варна Христо Бозов стоят 16 партии и
граждански организация, стана ясно вче-
ра. Официално Бозов вече има подкрепа-
та на Нова алтернатива и ВМРО-НИЕ.
Регионалният координатор на Нова ал-
тернатива Деси Добрева уточни, че пар-
тията го подкрепя най-вече заради лич-
ните му качества и конкретните постиже-
ния като временен кмет. Антон Апостолов
от ВМРО-НИЕ допълни, че като предста-
вители на патриотична организация виж-
дат в Бозов преди всичко офицера, който
освен това има добра управленска про-
грама, в която залага на строгия контрол
и прозрачността.

Бозов заяви, че, ако спечели избори-
те, ще управлява в тясна връзка с граж-
дански консултативен съвет и мозъчен
тръст. Според него в тръста трябва да
влязат преподаватели и учени, които да
очертават стратегиите за бъдещото раз-
витие на града. Бозов допълни, че е за-
почнал да разработва проект за включ-
ването на Варна в европейска туристиче-
ска мрежа от сходни дестинации. Освен
това той планира организиране на нов
фестивал на светлините, с който да бъдат
привличани туристи.

Ученици от няколко училища направиха с телата си българското знаме пред
паметника на Христо Ботев във Враца. С това бе сложен финалът на втората
година от обучението им по общинската програма за патриотично възпитание.

С помощта на 9 културни институции в града над 300 деца изучаваха
историята от античността до наши дни

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
16 ПАРТИИ
ПОДКРЕПЯТ
ХРИСТО БОЗОВ
ЗА КМЕТ НА ВАРНА

По покана на президента Росен
Плевнелиев на 23 и 24 юни на официал-
но посещение в България ще са принцът
Едуард, граф на Уесекс, и съпругата му
Софи. Според Джонатан Алън, посланик
на Великобритания у нас, посещението
е положителен знак за топлите и тесни
връзки между България и Великобрита-
ния. Това е първото посещение на висо-
копоставен член на британското кралско
семейство в България след 2003 г.

Целта на посещението е да се под-
крепят усилията на държавата в процеса
на деинституциализация на децата в
България, каза посланик Алън. Гостите
ще участват в учредяването на Между-
народната награда на херцога на Един-
бург в България. Гостите ще посетят
Първа АГ-болница “Св. София” в столи-
цата, с която фондацията “За нашите
деца” работи 8 години. Неправителстве-
ната организация подкрепя екипа на
болницата в усилията й да се намали
броят на родителите, които изоставят
децата си след раждането.

ПРИНЦ ЕДУАРД
ПРИСТИГА В
НЕДЕЛЯ

Майчинството през втората
година става 310 лв.

ародното събрание единодушно прие увеличение на майчинските
през втората година. От 1 юли до края на т.г. обезщетението за
отглеждане на малко дете става 310 лв. Право на тези пари имат
само жените, които са се осигурявали. Промените в Закона за
бюджета на държавното обществено осигуряване бяха приети с
95 гласа “за” и нито един против или въздържал се. Ще са необ-
ходими 16,7 млн. лв. Управителят на НОИ Бисер Петков заяви, че
в разходната част на бюджета от януари до май има икономии в
размер на 32 млн. лв. и с тези средства ще може да бъдат изпла-
тени майчинските.

Увеличаването на обезщетението за гледане на дете от 1 до 2 г.
от 240 на 310 лв. бе заложено в предизборната програма на БСП, а
депутатите от левицата многократно настояваха за увеличението в
предишния парламент. В края на м.г. обаче управляващите заявиха,
че трябва да се избира - или да бъдат увеличени майчинските, или
да се дадат 30 млн. лв. за изграждане на детски градини, въпреки
че тогавашният финансов министър Симеон Дянков преди това бе
заявил, че в бюджета има около 800 млн. лв. излишък. В предизбор-
ната кампания ГЕРБ посипаха главите си с пепел, отчетоха това като
грешка и побързаха в началото на новия парламент да внесат про-
ект за промяна на закона, с който да бъдат увеличени обезщетени-
ята за осигурени майки за гледане на малко дете.

Н
Аида ПАНИКЯН

Снимка БГНЕС

Академиите на
науките на България
и Македония отварят
архивите си

Архивите на Българската и
Македонската академия на науки-
те ще бъдат отворени за българ-
ските и македонските изследова-
тели, договориха се вчера предсе-
дателите им акад. Стефан Воде-
ничаров и акад. Владо Камбовски.
Двамата се договориха за сътруд-
ничество в шест научни направ-
ления. До септември ще бъдат оп-
ределени българските учени, кои-
то ще се включат в бъдещите
съвместни проекти.

Откриват безплатна
плажна библиотека
в Албена

В Албена ще бъде открита
първата по рода си безплатна
плажна библиотека в България. Това
лято гостите на курортния ком-
плекс ще имат избор от над 2000
четива на английски, руски, немски,
френски, румънски и български език
на плажа. Библиотеката, която ще
бъде открита на 2 юли, е напълно
безплатна и има за цел да предложи
на туристите допълнително за-
бавление. Разчитаме гостите на
плажа да оставят книги, които
вече са прочели, и до края на сезона
да предлагаме още по-богат избор
от езици и заглавия, посочиха от
пресцентъра на комплекса.

Деца изработват
екоинсталация
в Западния парк

Деца ще правят инсталации от
материали за рециклиране в Запад-
ния парк в София. От 20 до 23 юни
в пространството на алпинеума в
парка малките посетители ще
имат възможност да създадат
пъстър пасаж от риби с “летящи”
над тях пеперуди. За изработване-
то на тази инсталация ще се из-
ползват несвойствени и подлежа-
щи на рециклиране материали.
Проектът е подходящ за деца от
5 до 12 години.

Пожар изпепели цех
за птичи продукти

Пожар изпепели до основи цех
за птичи продукти в казанлъшкото
село Кънчево в сряда през нощта.
Няма пострадали работници. Огъ-
нят тръгнал от скара за пригот-
вяне на готови пилешки продукти.
Много бързо той обхванал сграда-
та въпреки опитите на работни-
ците от нощната смяна да го за-
гасят с подръчни средства и пожа-
рогасители. Пристигналите пожар-
никари от Казанлък също не успели
да се справят с пламъците и
потърсили помощ от колегите си
в Стара Загора. Близо 2 часа
продължила борбата с огъня, който
обхванал цялата сграда и я изпепе-
лил до основи.

Полицейска операция по метода
“широкообхватен контрол” се проведе

вчера от 8 до 10 ч. край
Велико Търново. Бяха спрени и

проверени 82 автомобила
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„НЮ ЮРЪП”:

ЕНП се дистанцира
от Бойко Борисов

ВБрюксел Европейската
народна партия, която
изигра решаваща роля
за избирането на ГЕРБ

В отчаяна борба да се задържи на власт, бившата
управляваща партия се опитва да манипулира
волята на българския народ, като организира
антиправителствени протести, твърди изданието

на власт преди 4 години, сега
постепенно се дистанцира от
Борисов и неговата партия.
Това е изводът, който прави в
своя статия европейското из-
дание “Ню Юръп”.

ЕНП е обезпокоена за
следващите европейски избо-
ри през май 2014 година и не

иска да бъде свързвана по
никакъв начин с партията, ко-
ято изгуби изборите в Бълга-
рия и е изправена пред сери-
озни обвинения за корупция
и недемократични практики,
коментира още “Ню Юръп” и
добавя, че демонстрантите,
които искат нови избори, уча-
стват в митингите срещу 50
лева, докато останалите про-
тестират срещу ГЕРБ.

Анализът на изданието

сочи, че “въпреки проведени-
те през май парламентарни
избори в България, които до-
ведоха до неуспех за досега
управлявалата дясна партия
ГЕРБ на Бойко Борисов, и
въпреки успешното формира-
не на ново коалиционно пра-
вителство под ръководството
на премиера Пламен Оре-
шарски, страната изживява
истински политически кош-
мар”. В отчаяна борба да се

задържи на власт, бившата
управляваща партия се опит-
ва да манипулира волята на
българския народ, като орга-
низира антиправителствени
протести, пише “Ню Юръп”.

Изданието коментира, че
протестите се организират, за
да може бившата управлява-
ща партия ГЕРБ да се опита
да отложи изправянето си
пред последствията от лошото
си управление. Има голяма ве-
роятност срещу бившия вице-
премиер Цветан Цветанов и
други членове на предишното
правителство скоро да бъдат
повдигнати сериозни обвине-
ния с непредвидими последст-
вия, се казва в “Ню Юръп”.

В статията се посочва, че
ГЕРБ постоянно правят опити
да дестабилизират страната и
да предизвикат предсрочни
избори, с надеждата да изма-
нипулират изборния процес.
“Ню Юръп” разказва за скан-
дала с намерените над поло-
вин милион бюлетини, готови
за употреба във вота.

Според изданието, българ-
ската комисарка Кристалина
Георгиева чака в Брюксел да
бъде поканена, за да “спа-
си” страната, но прогнозата
му е, че това няма да се
случи, защото ЕНП не иска-
ла да има нищо общо с Бори-
сов поне до евроизборите
през май 2014 година.

лед като в сряда
зам. главният проку-
рор Борислав Са-
рафов заяви, че

Цацаров потвърди за проверката
на имотите на Цветанов

С
рез 2013 г. броят на децата бежан-
ци у нас, които са потърсили убе-
жище, се увеличава. За цялата
2012 г. е имало 34 случая на не-

прокуратурата ще прове-
рява имотното състояние
на бившия вътрешен ми-
нистър Цветан Цветнов,
вчера думите му бяха
потвърдени и от главния
прокурор Сотир Цацаров
преди заседанието на
Висшия съдебен съвет. Об-
винител номер едно в
страната каза, че е възло-
жена пълна данъчна ре-
визия по случая с имотите
на Цветанов.

На въпрос какви са
новите данни, които са на-
ложили имотите на Цвета-
нов да бъдат проверени
за втори път, главният про-
курор посочи, че “те са та-
кива, каквито не може да
бъдат разкрити към този

момент публично, тъй като
са от особено значение за
разследването”.

Така е преценил на-
блюдаващият прокурор,
каза главният прокурор
Сотир Цацаров по отноше-

П

“София прайд” се отла-
га, съобщиха организато-
рите на парада. Отлагане-
то е поради продължава-
щите граждански протести,
уточни Михаил Вучков. Па-
радът ще бъде вероятно
през септември. От Столич-
ната община са изразили
желание парадът да бъде

УВЕЛИЧАВАТ СЕ ДЕЦАТА БЕЖАНЦИ,
ТЪРСЕЩИ УБЕЖИЩЕ У НАС

придружени малолетни и непълнолетни,
като от Афганистан са били 12 деца, от
Ирак и Сирия - по 7, от Алжир и Сомалия
- по 2, от Либия, Конго, Пакистан и Руан-
да - по 1 дете. Само през първото триме-
сечие на тази година обаче Държавната
агенция за закрила на детето е работила
по 72 случая на деца-бежанци. От тях 65
са момчета и 7 момичета, на възраст от

14 до 18 години. Малолетните деца са 9
и в момента им предстои да получат ста-
тут. Данните за националността на тези
72 деца показват, че има 17 непълнолет-
ни и 5 малолетни от Афганистан, 13
непълнолетни от Мали, 11 - от Сирия, 7 -
от Алжир, 4 - от Конго, 6 непълнолетни
деца и 3 малолетни деца от Ирак, 5
непълнолетни деца без гражданство от
Палестина и Сирия. За 12-а поредна го-
дина на 20 юни се отбелязва Световният
ден на бежанците, припомнят от Агенци-
ята за защита на детето.

ГЕЙ ПАРАДЪТ СЕ ОТЛАГА
ЗАРАДИ ПРОТЕСТИТЕ

На трудовия пазар в Плевен има недостиг на ши-
вачки, работници, специалисти в строителството и
продавач-консултанти. Изводите са направени след
поредната трудова борса, организирана от бюрото.
В нея са участвали 29 работодатели, които са обя-
вили 103 свободни места. Професионалната гимна-
зия по електроника и химични технологии “Проф.
Асен Златаров” е поканила безработните да участ-
ват в европроект за повишаване на конкурентността
им на пазара на труда. Според представители на
бюрото по труда най-трудно ще се по-пълнят сво-

Размествания в програмата по български език и
литература предвижда проект на образователното
министерство, представен вчера. Сред предложени-
ята е романът на Димитър Димов “Тютюн” да отпадне
и да бъде заменен с “Осъдени души”, а стихотво-
ренията на Христо Ботев “Майце си” и „Моята молит-
ва” да отстъпят място на “Колко си хубава” на Христо
Фотев. Министърът на образованието Анелия Клиса-
рова обясни, че разместванията в програмата са били
съгласувани с преподаватели и специалисти по
български език и литература.

Не са пренебрегнати българските класици, зало-
жени са повече упражнения върху тях и върху съвре-
менната литература, каквато е тенденцията и в евро-
пейски мащаб, посочи Клисарова. Според нея, за да
има повече упражнения, трябва да се намали учеб-
ният материал, защото няма как да се товарят децата
с повече часове.

Сега авторите с повече произведения в програ-
мата като Ботев и Вазов заемат голяма част от учеб-
ното време и често се налага произведенията на
авторите след тях да бъдат “претупвани”.

Клисарова опроверга спекулациите, че новоназ-
наченият зам.-министър на образованието и науката
Мукаддес Налбант има връзка с отпадането на част
от произведенията. Проектът за размествания в про-
грамата е от преди година и половина, а Налбант е
назначена едва от три дни и няма нищо общо с него,
заяви министърът.

Клисарова посочи, че всички учебни програми и
задължителни предмети се осъвременяват и
усъвършенстват, за да станат по-атрактивни за изу-
чаване. Наблюдения на МОН сочат, че учениците
изпитват затруднения при анализ на текст и писмено
излагане на становище с аргументи. Клисарова
потвърди още, че от училищния закон ще отпадне
предложението за задължителна предучилищна
подготовка на четиригодишните, но ще остане дей-
стващата задължителна забавачка за петгодишните.

отложен заради сигурност-
та на участниците в него.
От Българския хелзинкски
комитет, който беше част
от организационния коми-
тет на “София прайд” 2013,
изказаха несъгласието си
с отмяната на планирания
за тази година парад. Спо-
ред организацията на-

тискът за отмяната е огра-
ничаване на правото на
сдружаване и мирно съби-
ране. Общината и СДВР са
длъжни да осигурят сигур-
ността на участниците и не
могат да използват неси-
гурността като аргумент за
отмяната му, пише в писмо
до Фандъкова.

В ПЛЕВЕН НЕ ДОСТИГАТ ШИВАЧКИ,
СТРОИТЕЛИ И ПРОДАВАЧИ

„ОСЪДЕНИ ДУШИ” ВМЕСТО
„ТЮТЮН” В УЧИЛИЩЕ,
„МОЯТА МОЛИТВА”
НА БОТЕВ ОТПАДА

Софийската опера иска защита
от привърженици на „Атака”

На спешна среща се събраха вчера министърът на култу-
рата д-р Петър Стоянович, директорът на Националната опе-
ра акад. Пламен Карталов, шефът на СДВР комисар Ивайло
Спиридонов и директорът на дирекция “Обществен ред и си-
гурност” в Столичната община Красимир Димитров, за да
обсъдят проблема, възникнал с достъпа на артистите до сгра-
дата заради действията на привърженици на “Атака”. От Наци-
оналната опера разпространиха писмо със заглавие “Зов за
помощ’, в което изразяват тревога, че всеки ден привържени-
ци на “Атака” обсаждат сградата, вдигат изключителен шум и
пречат на репетициите на певците.

В събота с операта “Рейнско злато”, за която в София
пристигат ценители от цял свят, за пръв път в България и на
Балканите в четири последователни вечери ще бъде предста-
вен целият цикъл от легендарната тетралогия “Пръстенът на
Нибелунга”. Билетите са отдавна продадени, а зад спектакли-
те стои четиригодишен труд на режисьори, солисти, оркест-
ранти, статисти, сценични работници, посочват от Министерст-
вото на културата.

“Сигурен съм, че ръководството на ПП “Атака”, чиито офиси
са в непосредствена близост със залата на операта, ще про-
яви разбиране и ще съдейства на стотиците почитатели това
висше изкуство - Вагнеровата тетралогия, да стигне до публи-
ката”, отбеляза министърът на културата.

Проблемите, възникнали заради привърженици
на “Атака”, бяха обсъдени пред сградата

на операта в София

Снимки БГНЕС

ние информацията, че
Върховната касационна
прокуратура е отменила
постановлението за отказ
за образуване на досъдеб-
но производство по т.нар.
случай “Горна Оряховица”.

Сотир Цацаров

бодните места за шивачки. Причината е големият
брой шивашки фирми и нежеланието на безработ-
ните жени да работят тази работа. Проблем има и
при попълването на местата за продавач-консултан-
ти. Според безработните предлаганите месечни
възнаграждения за тази дейност са ниски, а услови-
ята на труд - непривлекателни: удъл-жено работно
време, ангажираност в събота и неделя.

Безработицата в Плевен е намаляла през послед-
ния месец и е достигнала 9 на сто от икономически
активното население.
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Най-важният сектор за развитието на

икономиката през следващите две годи-
ни ще е земеделието. То е във възход с
изпреварващ ръст. Само за първото три-
месечие на годината ръстът е 3,6 на сто.
Това прогнозираха вчера икономисти от
“Индъстри уоч” при представянето на 5-
ия макроикономически доклад на ком-
панията с прогнози до 2015 година.

На второ място по важност са
свързаните със земеделието индустрии
като хранително-вкусовата промишле-
ност, а на трето - преработващата про-
мишленост - най-вече производството
на резервни части и оборудване, както
и на инвестиционни стоки.

“България вече е място, в което се
сглобява краен продукт”, каза Георги
Стоев. Според макроикономистите стро-

Агенцията за приватизация и
следприватизационен контрол
(АПСК) прекрати публично опове-
стения конкурс на един етап за
продажбата на 2 325 087 дяла,
представляващи 100 процента от
капитала на “БДЖ-Товарни прево-
зи” EOOД, гр. София, собственост
на “Холдинг БДЖ” ЕАД. Това съоб-
щиха от агенцията.

Прекратяването е във връзка с
получено писмо от “Холдинг БДЖ”
ЕАД, собственик на “БДЖ-Товарни
превози”, с което ги уведомяват, че
на този етап не могат да посочат
кога ще бъде вдигнат запорът
върху дяловете на приватизиращо-

Председателят на една от животновъдните организации в
страната - Националната асоциация на животновъдите в Бълга-
рия, Бойко Синапов е обявил, че хората му излизат на протест,
който е насрочен за 26 юни от 12 часа в София, предаде pik.bg.
Бойко Синапов е обяснил, че колегите му смятат, че трябва да
отстояват интересите си и друго решение няма. Без обаче да
поясни за какво точно става въпрос.

Докато се сформираше програмното правителство, Бойко
Борисов се срещна с хората на Синапов, които още тогава за-
явиха подкрепата си за него и предупредиха за евентуални
протести, ако той отново не стане премиер. След като преди два-
три дни Синапов заплаши, че животновъдите от цялата страна са
готови на протестни действия, стана ясно, че не всички челове
на организацията застават зад протеста.

“На първата среща с животновъдите министър Греков изяви
желание да работи за нас”, каза вчера Синапов. “Но как ще
стане това, след като още няма сформиран екип? Вярно е, че
министърът даде възможност браншът да предложи човек, но
отново започнаха да се предлагат партийни фигури”, каза той.

ните щати в разрез с европейското законодател-
ство. Причина за съдебната процедура е двуст-
ранното споразумение за техническа помощ, по
силата на което България не начислява мита и
ДДС върху стоки, свързани с финансирани от Съе-
динените щати проекти за подпомагане у нас.

Споразумението датира отпреди присъеди-
няването на страната ни към Евросъюза и пре-
ди две години ЕК поиска то да бъде отменено
или коригирано, за да не е в противоречие с
европейските данъчни и митнически правила.
България получи последно предупреждение
преди година, но към днешна дата проблемни-
те текстове още са в сила.

ИКОНОМИСТИ:

Прекратиха приватизацията на „Товарни превози”

Най-сериозният проблем за
българската икономика е
безработицата, смятат експертите

ителният бранш се намира в начален
етап на възстановяване, като е регистри-
ран ръст от три процента при инфраст-
руктурата. Перспектива има и за имоти-
те. В строителството на нови сгради биз-
несът е по-слаб, по-стагниращ, заради
свитото потребление на населението.
Докато в индустрията, ако привлечеш де-
сетина компании - ето ти индустриална
зона - с имоти, сгради, инфраструктура.
Това строителство следва индустрията,
уточни макроикономистът.

Според Лъчезар Богданов най-се-
риозният проблем за българската ико-
номика е безработицата. Ако искаме да
имаме нови работни места и заводи, ни
е нужен чужд капитал, защото собстве-
ните ни ресурси, вътрешните ни спестя-
вания не стигат, каза той.

то се дружество. През февруари Со-
фийският градски съд наложи за-
пор върху имуществото на компа-
нията по искане на един от креди-
торите - германо-ирландската
“Депфа банк”.

Решението на АПСК за спира-
нето на процедурата по привати-
зация е съгласувано с Министерст-
вото на транспорта, информацион-
ните технологии и съобщенията.

Това бе втори опит за продаж-
бата на 100% от капитала на
“БДЖ-Товарни превози”. Срокът за
подаване на документи беше мно-
гократно удължаван. Според ре-
шението на АПСК документи тряб-

ваше да се приемат до 17 часа
днес.

Първата процедура за привати-
зация беше прекратена заради
липса на купувач, а анализатори
коментираха, че критериите са
много завишени. Очакванията на
предишното правителство бяха от
приватизацията на “Товарни пре-
вози” да постъпят 200 млн. лева.
Още при встъпването си в
длъжност новият транспортен ми-
нистър Даниел Папазов заяви, че
новото правителство ще спре при-
ватизацията на БДЖ “Товарни пре-
вози”. Тази идея беше подкрепена
от синдикатите в компанията.

Не е нормално в държава
членка на ЕС почти едни и
същи фирми в определени сек-
тори да печелят обществени
поръчки. Това заяви министърът
на икономиката и енергетиката
Драгомир Стойнев на регио-
нална конференция за прозрач-
ност в управлението на обще-
ствените поръчки, организира-
на от посолството на САЩ, пре-
даде БГНЕС.

“На това трябва да кажем
“стоп”. И хората, и бизнесът не-
годуват, особено сега, когато
се намираме в период на ико-
номическа криза. Когато има
икономическа криза, основен

От 2012 г. насам инвестициите са се
стабилизирали в сектори, които са осо-
бено динамични”, каза Георги Стоев.
“Това са преработващата промишле-
ност, производството на компоненти за
индустрии от ЕС. Българската индуст-
рия започна да се отваря към Китай,
обясниха икономистите.

Всички говорят за работни места, за
безработицата в проценти. По-важно е
колко души работят, коментират иконо-

мистите и уточняват, че едва 50 про-
цента от трудоспособното население у
нас е заето. “Висшистите се оправят по-
добре от средното за ЕС”, обясни Лъче-
зар Богданов. Тези, които не се опра-
вят, са с основно образование. Имаме
огромно количество нискоквалифицира-
на работна ръка. Всички казват: дайте
да правим хайтек паркове. Да, но с хора
с ниско образование трудно ще стане,
категорични са икономистите.

Държавната корпорация
“Росатом” има интерес от стро-
ителството на АЕЦ “Белене” в
България. Това заяви нейният
президент Сергей Кириенко в
рамките на открилия се вчера
Петербургски международен
икономически форум. Той при-
помни, че в момента се води
съдебен процес по иска на
“Атомстройекспорт” към НЕК.
“Процесът тече, адвокатите
работят”, каза Кириенко, ци-
тиран от ИТАР-ТАСС.

Президентът на “Росатом”
остави без коментар въпроса
дали българската страна е

ЕК съди България заради данъчни
преференции за САЩ

ВЕРНИ НА БОРИСОВ
ЖИВОТНОВЪДИ БЛОКИРАТ
СОФИЯ НА 26 ЮНИ

Стойнев: Едни и същи фирми печелят
обществени поръчки

достъп до финансовите ресур-
си в България са обществените
поръчки”, посочи Стойнев. Той
заяви, че има проблем и с опе-
ративна програма “Конкурен-
тоспособност”. “Българският
бизнес не я харесва. Заварена
е концепция, която е добре на-
правена, звучи добре и може
би в Брюксел ще я харесат, но
какво от това?”, запита Стой-
нев.

“Трябва да опростим проце-
дурите, така че когато се кан-
дидатства, да се знае, че
държавният служител не е враг
и пречка на българския биз-
нес. Напротив, той трябва да

помага на българския бизнес,
за да се усвояват средствата,
които не са малко. Не е нор-
мално да има забавяне на ус-
вояването и да губим пари”, ка-
тегоричен е Стойнев.

Той е на мнение, че диа-
логът с бизнеса трябва да бъде
възстановен. “Вече няма време
да се върви по течението и да
се отлагат проблемите до
следващите. Сега е време да
се свърши работа. Финансов
ресурс няма. Има социално
напрежение. Според мен още
шест месеца безвремие ще
бъде пагубно за икономиката”,
смята министърът.

предложила нещата да се
разрешат чрез споразумение.
“Ние имаме интерес от това
не да се съдим, а да строим
атомна електростанция”, под-
черта той. Кириенко добави,
че ако българското правител-
ство приеме решение за до-
изграждането на АЕЦ “Беле-
не”, то “Росатом” остава вина-
ги отворен за преговори.

Финалните изслушвания
по иска на “Атомстройекс-
порт” към НЕК за изплащане-
то на обезщетение в размер
на 1 милиард евро са насро-
чени за юли 2014 г.

Според правилата на ЕС митнически облек-
чения могат да се прилагат само при специфич-
ни обстоятелства. Например някои привилегии
и имунитети са позволени, когато организации
се учредяват по международното право или
когато със страни извън ЕС се сключват спора-
зумения за културно, научно или техническо
сътрудничество. Освобождаването на вноса от
ДДС може да се позволи по дипломатически
споразумения. Нито едно от данъчните и митни-
ческите облекчения в споразумението между
България и САЩ не отговаря на тези критерии,
отбелязва ЕК. Ето защо не могат да се прилагат
облекчения за вноса на стоки за финансирани
от САЩ проекти за подпомагане в България,
категорична е комисията. Говорителят на ЕК
Оливие Байи уточни, че процедурата не пре-
движда налагането на глоби, предаде БТА.

Земеделието ще е
най-важният сектор
в следващите 2 години
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ЕЕЕЕЕ
вропейската комисия (ЕК) съобщи, че за-
вежда дело срещу България в Европей-
ския съд заради данъчните и митнически-
те преференции, които дава на Съедине-
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Има голяма вероятност от

режим на тока, защото не са
правени инвестиционни ремон-
ти, а само ремонти на хартия.
Това стана ясно от думите на
министъра на икономиката
Драгомир Стойнев вчера по
бТВ. Той допълни още, че всич-
ки държавни фирми са задлъж-
нели една към друга. Всички
производители на ток идват
при мен и представят нераз-
платени сметки, защото няма
свежи пари в системата, посо-
чи Стойнев.

“Всички държавни фирми са
задлъжнели - ако започнат
едно по едно да фалират пред-
приятията, естествено, че ре-
жим на тока е възможен сце-

Ако до 28 юни 2013 г. не се промени
моделът на поведение на управлява-
щата върхушка, ще предприемем дей-
ствия в защита на гражданските, соци-
алните и синдикалните ни права, отсто-
явайки ги чрез протести, митинги и
блокиране на пътища. Това се заявява
в декларация от Федеративния съвет
на синдикалната миньорска федерация
“Подкрепа”. В нея се казва още, че
работещите в добивната промишленост
са “крайно обезпокоени от тежкото
положение, в което се намира от-
расълът”.

Макар че проблемите във въгледо-
бива са от близо година, от синдиката
стоварват цялата вина за състоянието
на енергийния сектор и в частност на
въгледобива върху правителството на
Пламен Орешарски, като дори го обви-
няват, че създава предпоставки за лик-
видиране на въгледобива в България.

“Нека не забравяме, че енергийната

езависимият синдикат - КНСБ
(НзС - КНСБ) изразява своята
готовност за предприемане на
синдикални действия в защита
на правото на труд и достойно
заплащане на работещите във
ВМЗ ЕАД Сопот. Това се посочва
в писмо до премиера и министъ-
ра на икономиката и енергетика-
та Драгомир Стойнев, подписано
от Иванка Иванова от НзС -
КНСБ. В него се припомня, че
при проведената в Сопот среща
със Стойнев и ръководството на
ВМЗ са били поети ангажименти
за бързо намиране на решение
за изплащане на забавените
заплати и за предприемане на
спешни мерки за стабилизиране
на дружеството. До този момент
няма никаква яснота от ръковод-
ството на предприятието за
предстоящи плащания, а това е
жизненоважен въпрос за нас и
търпението ни се изчерпа, се
казва в писмото. Вече 56 дни
работещите във ВМЗ не са
получили нито лев. Нарушен е чл.

ПРИ ФАЛИТ НА ДЪРЖАВНИТЕ ЕНЕРГИЙНИ ПРЕДПРИЯТИЯ

Може да има
режим на тока
Не са правени инвестиционни ремонти, а само ремонти
на хартия, съобщи Драгомир Стойнев

За момента няма ос-
нование за промяна на
цената на топлоенергия-
та. Това каза изпълнител-
ният директор на столич-
ната топлофикация Стоян
Цветанов вчера, предаде
БГНЕС.

Според Цветанов, ако
трябва да се намалят
сметките на гражданите,
той не вижда как може да
се случи това, тъй като
80% от цената на топлин-
ната енергия се формира
от цената на горивото.
Според него ДКЕВР е
органът, който би могъл да
определи каква трябва да

нарий. Уверявам ви, че падне
ли правителството, сгромоляс-
ваме и държавата. Още 6 ме-
сеца безвремие ще бъде па-
губно”, допълни още ми-
нистърът.

При посещението си в събо-
та в “Мини Марица-изток” той
установил, че там работата
може да спре, защото не са
подменяни основни части на
съоръженията, източвани са
пари. Стойнев съобщи, че по-
треблението на ток в бита в
момента е спаднало до 70% от
обичайните си нива, а при биз-
неса - до 30% на сто. “Каква
икономика имаме ние? Няма-
ме!”, заяви министърът.

Обявените преди ден соци-

ални и икономически мерки от
програмата на кабинета нямат
за цел да заглушат протести-
те, а са нужни на България, за
да оцелее в близките месеци,
обясни още Стойнев. Той за-
яви, че не е заел този пост,
защото е много престижно да
си министър, а защото трябва
да се свърши “тази работа”.
Хора от енергийния сектор му
заявили, че е луд да поеме
този пост в момента, защото
ситуацията в енергетиката
била като стая с динамит, в
която министърът се разхожда
със запалка. “Моята задача в
тази криза е да спася положе-
нието. Иначе най-лесното е да
хвърлим оставка и следващите

да се оправят. Но това е бил
принципът през последните 23
години”, посочи позицията си
Стойнев.

На свое заседание енергий-
ната комисия в Народното
събрание прие на първо чете-
не промени в Закона за енер-
гетиката и в Закона за ВЕИ с
цел да се измени моделът на
ценообразуване на тока. На
въпрос защо тези промени не
са били приети преди седми-
ца, а се задвижват сега, в раз-
гара на протестите, ми-
нистърът обясни, че върху про-

мените се работело денонощ-
но, те били работа на незави-
симия енергиен регулатор и
всичко това не ставало със
заповед на министъра.

Днес ще се проведе поред-
ното заседание на обществе-
ния съвет към Министерството
на икономиката и енергетика-
та, на което ще бъдат обсъде-
ни промените в енергийните
закони и предлаганият нов
модел за ценообразуване на
тока, съобщи още Стойнев.
Съветът не е заседавал по-
следните три петъка.

И ВЪВ ВМЗ ГОТВЯТ ПРОТЕСТИ

ННННН
245, ал. 1 от Кодекса на труда,
съгласно който “При добросъве-
стно изпълнение на трудовите
задължения на работника или
служителя се гарантира изплаща-
нето на трудово възнаграждение
в размер на 60 на сто от брутно-
то му трудово възнаграждение,
но не по-малко от минималната
работна заплата за страната”,
изтъкват от синдиката и
допълват, че това е грубо погаз-
ване на законите и конституция-
та, която гарантира правото на
труд и справедливо заплащане.
Относно поетия ангажимент от
министър Стойнев за запазване
на ВМЗ като държавно предпри-
ятие и развитието му в дългос-
рочен план, НзС - КНСБ настоя-
ва това да стане спешно, както
и оръжейниците да бъдат запоз-
нати с доклада, обсъден от
Министерския съвет в сряда,
относно преструктурирането на
ВМЗ с цел стабилизиране на
дружеството и запазване на
работните места.

Миньорите от „Подкрепа”
заплашват с блокади

независимост и национална сигурност
се крепят точно на този въгледобив. Про-
изведената от него ел. енергия е значи-
телно по-евтина от ВЕИ, но поради по-
литически и законови интереси българ-
ските граждани плащат нереални цени
на тока. За пореден път ДКЕВР като не-
зависима институция и регулатор на
цената на ел. енергията продължава с
манипулативни, несъгласувани и непро-
зрачни действия едностранно да опре-
деля цената на ел. енергията. Нелибе-
рализираният пазар на ел. енергия води
до изкривяване на пазарните принципи,
както и до формиране на нереални цени
в страната и за износа на ток”, е обви-
нението на синдиката.

Категорично заставаме зад искани-
ята на гражданите, протестиращи в
страната за справедливо и отговорно
управление, и като граждани настоява-
ме за промяна на политическия модел,
заявяват от “Подкрепа”.

СТОЯН ЦВЕТАНОВ:

Няма основание за намаляване
цената на парното

е цената на услугата, но
ако оттам поискат свиване
на разходите, това няма
как да се случи.

50% от приходите на
“Топлофикация-София” за
миналата година са от
продажбата на електри-
чество. Ако ДКЕВР нама-
ли цената на тока, това
реално означава, че и
приходите ще намалеят,
а това няма да доведе до
падане на сметките за
парно, смята Цветанов.

“Разбирате колко е
тежка ситуацията в сис-
темата, така че ДКЕВР
вероятно ще оцени откъ-

де може да пипне в раз-
ходите. Надявам се про-
порционално във всяка
една компания”, добави
Цветанов.

Стоян Цветанов подпи-
са вчера споразумение за
финансиране от Между-
народен фонд “Козлодуй”
на проект за модерниза-
ция на “Топлофикация-
София”. Вторият проект,
който ще се финансира от
фонда, е за изграждане
на първия етап на Нацио-
налното хранилище за
погребване на ниско и
средно радиоактивни от-
падъци. Споразуменията
бяха подписани в присъ-
ствието на министъра на
икономиката и енергети-
ката Драгомир Стойнев.

“Топлофикация-Со-
фия” е разработила и за-
щитила пред Асамблеята
на донорите на Междуна-
родния фонд “Козлодуй”
общо шест инвестицион-
ни проекта.

Винс Новак (вляво) от
ЕБВР и Стоян Цветанов
(вдясно) подписаха
споразумението за
финансиране на
модернизацията на
“Топлофикация-София”

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Обществени медии
в Европа затягат
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Китайска
космонавтка
в орбита от над
300 км около
Земята предаде
видеоурок за
децата в страната,
който беше
предаван на живо
по държавната
телевизия.
Вън Япин, втората
жена от Китай,
изпратена в
Космоса,
демонстрира как
различни предмети
реагират в
условията на
безтегловност

След продължилите повече от едно
денонощие преговори между Европей-
ския парламент и страните членки на
ЕС в Брюксел, късно вечерта в сряда
не бе постигнато окончателно спора-
зумение по бюджета на общността за
периода 2014-2020 година, съобщи
Ройтерс.

“Приключихме преговорите. Воде-
щият преговарящ за парламента и аз
договорихме пакет, който и двамата ще
препоръчаме съответно на ЕП и на
Съвета на ЕС”, съобщи ирландският
вицепремиер и министър на външните
работи и търговията Еймън Гилмор,
който представляваше правителствата
на страните членки. Той заяви още, че
ще поиска от министрите на финансите
от Европейския съюз да подкрепят
сделката на насрочената за следващия
ден среща в Люксембург.

“Преговорите бяха прекратени, след
като Ирландското председателство за-
яви, че няма мандат за повече проме-
ни, а парламентът не даде съгласие
върху предложения текст, тъй като той
се различава значително от преговор-
ния мандат, който имаме”, заяви глав-

В Европа не се разбраха
за бюджетната рамка
Ако парламентарните групи не постигнат съгласие
за условията за пълноценно усвояване на
средствата, преговорите ще продължат след 1 юли

Земетресение с магнитуд 5,7 по Рихтер удари
североизточно от столицата на Чили, съобщи Рой-
терс. Епицентърът на земния трус се е намирал на
около 60 километра от град Лос Андес.

Земетресението е било усетено и от жителите на
Сантяго, макар че градът е разположен на 110 ки-
лометра от епицентъра. Информация за жертви и
разрушения не се съобщава.

ските власти поясняват, че до внасянето в този списък Русия
била в т.нар. контролен регистър. Но според Вашингтон, тъй
като за това време не са станали промени към по-добро, то
Русия била включена в “черния списък”.

Държавният департамент не уточнява за какви санкции
става дума и кога те могат да бъдат въведени. Обещават
този въпрос да бъде решен в близките три месеца.

Русия е възмутена от съдържащото се в доклада на
Държавния департамент на САЩ за търговията с хората
предупреждение за възможно екстериториално налагане на
едностранни санкции срещу руската страна, предаде РИА
“Новости”.

“Що се отнася до възможностите, предвидени в американ-
ския закон от 2000 г. “За защита на жертвите на търговията
с хора”, то самата постановка на този въпрос предизвиква
възмущение. Такова развитие би противоречало на целите за
по-нататъшно позитивно развитие на руско-американските
отношения и на конструктивните договорености, достигнати
между президентите на Русия и САЩ по време на скорошна-
та им среща в Лох Ърн”, се посочва в изявление на предста-
вител на руското външно министерство. “Разбира се, на
недружеските стъпки ще последва адекватен отговор от
наша страна”, подчертава Долгов.

САЩ заплашват Русия
със санкции

ТРУС С МАГНИТУД 5,7
УДАРИ ЧИЛИ

ВВВВВ
публикуван от Държавния департамент на САЩ до-
клад, посветен на търговията с хора, Русия за първи
път е включена в най-последната, трета категория -
заедно с Ирак, Конго, Китай и Узбекистан. Американ-

ният преговарящ на Групата на социа-
листите и демократите (ГСД) в ЕП Ивай-
ло Калфин и е един от петимата члено-
ве на преговорния екип на парламен-
та.

Калфин посочи като основни про-
блеми гъвкавостта на бюджета, т.е.
възможността да се усвоят пълноценно
средствата, заложени в него, както и
способността му да финансира важни
за ЕС политики като младежката без-
работица, конкурентоспособността на
икономиката и изследванията. “Сега ни
предстои да направим анализ на пред-
ложения текст в отделните парламен-
тарни групи. През следващата седмица
ще уведомим Съвета дали парламентът
е склонен и ако е така, при какви усло-
вия да подкрепи предложението. Ако
отговорът ни е отрицателен, прегово-
рите ще продължат след 1 юли при Ли-
товското председателство на Съвета”,
поясни Калфин.

Без подкрепата на ГСД не е ясно
дали Европейският парламент ще ра-
тифицира споразумението, чието гла-
суване е насрочено за началото на
следващия месец. Възможно е да са

необходими нови преговори между ЕП
и правителствата на страните членки,
за да бъде осигурено мнозинство в
подкрепа на споразумението. Ако това
не стане, може да бъде забавено нача-
лото на финансирането на по-бедните
региони в Европейския съюз, засегнати
от рецесията, и на нова инициатива за
борба с нарастващата на места мла-
дежка безработица.

Припомняме, че ЕП е в конфликт със
Съвета на ЕС от февруари, когато на-
ционалните правителства се договори-
ха бюджетът на Евросъюза през след-
ващия седемгодишен период да бъде
ограничен до 960 млрд. евро. Догово-
реният компромис потвърждава, че
дългосрочният бюджет на Евросъюза
ще бъде намален за първи път и запаз-
ва най-много средства за селското сто-
панство и фондовете за развитие. ЕП и
Съветът на ЕС обаче се договориха
ограничено количество неизразходва-
ни средства да може да бъдат
прехвърляни от бюджета за дадена
година в този за следващата, вместо
да бъдат връщани на страните членки,
както е сега.

Снимка
ПРЕСФОТО/БТА

Френското правителство и социалните
партньори се събраха на голяма

“социална конференция за заетостта”
за обсъждане на пенсионната реформа

в мрачния контекст на рецесията и
нарастващата безработица

Зачестиха взривовете в района на
Приволжския изпитателен полигон в
Самарска област на Русия. Вчера по

обяд експлозии се чуваха буквално на
всяка секунда и дори по няколко

наведнъж. Според представител на
руското министерство на извънредните

ситуации боеприпасите се
самовзривяват заради жегите

Меркел ще има
крехко мнозинство

Консервативната партия на
германския канцлер Ангела Мер-
кел и нейният по-малък коалици-
онен партньор са на път да
спечелят достатъчно гласове,
за да имат мнозинство в следва-
щия германски парламент, сочи
ново допитване до обществено-
то мнение. ХДС заедно със Сво-
бодната демократическа пар-
тия-либерали ще спечелят на из-
борите 46%. Трите основни опо-
зиционни партии Германската
социалдемократическа партия,
Зелените и Левите ще получат
общо 45 процента.

Един за петима
предлагат
талибаните

Афганистанските талибани
казаха, че са готови да освобо-
дят американски войник, взет в
плен през 2009 г., ако бъдат
пуснати на свобода петима
техни командири от затвора в
Гуантанамо. Въпросът за размя-
ната на пленници може да бъде
обсъждан на преговорите в Доха.

Торнадо вилня
във Франция

Един човек е пострадал, а
няколко десетки са евакуирани
заради торнадо в Източна Фран-
ция. Пострадало е градчето
Шатийон-сюр-Сен, департамент
Кот д’Ор, където са съборени
керемидите от покривите на
около 60 къщи. Няколко построй-
ки са сринати до основи.

Мусонни дъждове
взеха 120 жертви
в Индия

Мусонни дъждове причиниха
смъртта на близо 120 души в
Северна Индия. Предизвиканите
от пороите наводнения блоки-
раха хиляди хора. Свлачища от-
несоха мостове и пътища.
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Учени прибавиха нови до-

казателства, че на Марс са
съществували условия за жи-
вот. Скалите и метеоритите,
изследвани от марсохода на
НАСА “Спирит”, показват, че
на Марс е имало кислород
преди 4 млрд. години, докато в
атмосферата на Земята той се
е появил преди 2,5 млрд. годи-
ни. Новото проучване на учени
от Оксфордския университет,
публикувано в сп. “Нейчър”,
стига до заключението, че е
твърде вероятно на Марс да е
съществувал живот.

Именно оксидирането пра-
ви Марс “червена планета”. Тя
е била влажна, топла и с чер-
веникав цвят милиарди години
преди атмосферата на Земята
да стане богата на кислород,
вярват учените.

Учените от НАСА сравнили
марсианските метеорити, които
са се разбили в Земята, и дан-
ните от скалите, изследвани от
кораба “Спирит”. Разликите в
техния състав най-добре може
да бъдат обяснени с изобилие-
то на кислород в ранните етапи
от историята на Червената пла-
нета. “Спирит” е изследвал част
от скала на Марс на повече от
3,7 млрд. години.

Скалите показват ранното
съществуване на кислород,
преди той да бъде притеглен в
плитчините на вътрешността на
планетата и после изхвърлян
при вулканични изригвания. От
друга страна, марсианските
вулканични метеорити произ-
хождат от дълбочините на пла-

да съществува. Според предиш-
ните предположения на Марс
е имало само сярна киселина.

Марсоходът “Кюриосити”
представи за първи път видео-
кадри от Червената планета.

И на Марс е имало кислород
Условията за живот на Червената планета са се появили
1,5 млрд. години по-рано, отколкото на Земята

нетата, където са били подло-
жени на по-малко влияние на
окисляване.

В ранните етапи от разви-
тието на Земята атмосферата
постепенно се е снабдявала с
кислород от фотосинтезата на
микробите в процес, наречен
Голямото оксидиране (GOE).

Връзката между кислорода
и живота на Марс обаче е мал-
ко несигурна. Кислородът може
да е бил произвеждан или би-
ологично, или при химическа
реакция в атмосферата. Според
водещия учен на изследването
проф. Бернард Ууд, цитиран от
“Дейли мейл”, изводът е, че
атмосферата на Марс е била
богата на кислород още пред
4 млрд. години, или 1,5 млрд.
години преди атмосферата на
Земята.

През май учени съобщиха,
че са открили морски камъче-
та на Марс, че на планетата е
текла река. Облите камъчета са
открити от екипа на мисията на
“Кюриосити” и публикувани в
сп. “Наука”. Тъй като камъчета-
та се формират само след
дългото носене по вода, дока-
зателствата за воден поток на
Марс са неоспорими.

Откриването на камъчетата
дойде точно преди появата на
солидни доказателства, че год-
на за пиене вода е открита от
“Опортюнити” - един от старите
марсоходи на НАСА. Откритие-
то повиши вероятността един
от най-жизненоважните еле-
менти някога да е съществувал
на планетата, а може и все още

Федералната имиграционна служба (ФМС)
на Руската федерация от началото на годината
е спряла влизането в Русия на повече от 100
хиляди чужденци нарушители на имиграцион-
ното законодателство. Това съобщи пресслуж-
бата на ФМС, цитирана от ИТАР-ТАСС. Над 60
процента от нарушителите са граждани на Уз-
бекистан и Таджикистан.

Полицията в Турция не се спира дори пред мълчаливите
протести. Най-малко един човек е арестуван в Истанбул при опит
за провеждането на “стоящ протест”. В Анкара полицията използ-
ва водни оръдия, за да разпръсне демонстрантите, запалили
свещи в знак на възпоминание на жертвите на площад “Таксим”
в Истанбул. Така нареченият “стоящ протест” се разпространява
мълниеносно в страната. Той беше вдъхновен от артист, чието
осемчасово бдение в понеделник на площад “Таксим” взриви
социалните медии и го превърна в новия символ на съпротивата.

Според учените от
Оксфордския университет

именно оксидирането е
допринесло за

червеникавия цвят на Марс

Учените от НАСА създадоха
цяла галерия от снимки на вка-
менелости от марсохода, които
публикуваха на сайта си. Те
предоставят възможността за
детайлно изучаване на плане-

тата. При приближено разглеж-
дане на снимките могат да
бъдат забелязави “блестящи
обекти”, както и “марсианска
птица в полет”, колкото и стран-
но да звучи.

Москва е спряла 100 хил.
чужденци нарушители

СЪПРОТИВАТА В
ТУРЦИЯ НЕ СТИХВА

то на увеличаването на цената на билетите за град-
ския транспорт, коeто доведе до недоволството на
бразилците, предаде Би Би Си. Протестиращите бло-
кираха основните артерии в Сао Пауло и на други
места. Демонстрантите провокираха полицията в щата
Рио де Жанейро малко след като правителството
направи обратен завой за цената на билетите. Акти-
вистите обявиха, че не възнамеряват да прекратяват
демонстрациите.

Протестиращите са отвратени от системата, спо-
дели 18-годишната Камила Сена. Според проучване
от сряда на Datafolha 84% от протестиращите в Сао
Пауло не подкрепят политическа партия; 77% имат
висше образование; 22% са студенти; 53% са под 25-
годишна възраст. 56% от демонстрантите протести-
рат срещу увеличаване цената на билетите за град-
ския транспорт; 40% срещу корупцията; 31% се обявя-
ват срещу насилието; 27% са за по-добра транспорт-
на система и 24% са срещу политиците.

Промените не спряха
протестите в Бразилия

БББББ разилските власти не успяха да прекратят об-
щонационалните протести, въпреки спиране-

Снимка ИНТЕРНЕТ

Във ФМС припомниха, че от януари влезе
в сила закон, който забранява влизането в
Русия на онези чужденци, които са надвиши-
ли законния срок за пребиваване в страната.
Имиграционната служба уточнява, че към
днешния ден вече има над 3 милиона чужди
граждани, на които ще бъде забранено вли-
зането в Русия.
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обяснява с разпокъсаност-
та на трудовия пазар в ЕС,
както и с дисбалансите
сред държавите членки.

Заетостта

Това е основната тема,
която ще бъде обсъждана
на срещата на високо рав-
нище, насрочена в Брюк-
сел на 27 и 28 юни. Тя е
израз на опасенията най-
вече на премиерите на
страните от Южна Евро-
па, които също като Испа-
ния имат безработица,
превишаваща 25% и къде-
то половината от младите
хора в трудоспособна
възраст нямат възможност
да станат част от трудовия
пазар.

Политиката на евро-
пейската общност в сфе-
рата на заетостта допри-
несе незначително за
намаляване на равнище-
то сред младежите в ЕС
и лидерите на страните
членки ще трябва да при-
емат нови мерки за фи-
нансиране и растеж, ко-
ито да позволят да се
създаде адекватна рамка
за компаниите, така че
да започнат отново да
наемат служители и да
намалят напрежението,
което предполагат изклю-
чително високите равни-
ща на безработица.

Премиерът на Испа-
ния Мариано Рахой и ге-
нералният секретар на
Испанската социалисти-
ческа партия Алфредо
Перес Рубалкаба се спо-
разумяха да работят съв-

Парадоксът на Европа
Висока безработица измъчва Стария континент, но има пет милиона незаети места

Леонид РАДЗИХОВСКИ

Последният митинг на
“извънсистемната опозиция”
най-накрая предизвика бунт в
редиците на самите митингува-
щи. Известният дисидент Под-
рабинек се изказа не само
срещу “кървавия режим”, но и
срещу борците с него. Той пре-
дяви доста забележки по ад-
рес на Карнавалните Вождове
на Протеста, пряко ги обвини в
нетърпима пошлост.

Бедата обаче не е в
изпълнителите. Самата роля на
Лидерите на Протеста е пош-
ла. Целта да се показва “не-
примирима опозиция”, без да
имаш всъщност нито идеи, нито
воля за власт - задължително
води само до имитация. Ако
тази опозиция обаче е имита-
ционна, къде е “истинската”?

Партиите от системната
опозиция са “многочленни” и
“административно ресурсни”.
Те обаче твърдо знаят, че иг-
рите им са само в група “Б” и
не се опитват да излязат от
своята екологично-електорал-
на ниша. Външно се държат
така, като че ли са опозиция -
опонират на властта по соци-
алните въпроси, понякога гла-
суват “против”, което, разбира
се, не се отразява на резулта-

тите от гласуването. Играят
обаче “не по Станиславски” -
вживяването в образ се полу-
чава лошо, очевидно е, че с
властта за власт те не се борят
и в най-големия си кошмар не
го искат това, в думите им няма
нито убеденост, нито вяра. Ток-
шоу - шоу си е...

С други думи, не скачат “над
покрива”: под покрива на власт-
та им е уютно, топло, мухите не
ги тревожат. В тази връзка
възниква въпросът: защо реал-
ната опозиция не расте нито на
твърда почва, нито в блатото?

Струва ми се, че причината
е във фундаменталните особе-
ности на нашата социално-по-
литическа Система.

Извънсистемната опозиция
в нея не може сериозно да
процъфтява, нейната съдба е
само да имитира, “да пародира
себе си”. Ние свикнахме с “ес-
хатологичния вой”, обичаме да
плашим себе си с разкази за
възможен нов революционен
крах на страната, за “безсмис-
ления и безпощаден” - и про-
сто не виждаме заобикаляща-
та ни реалност.

В същото време след мир-
ната революция през 1989-
1991 г. в Русия настъпи “краят
на Историята” в този смисъл,
че сериозно и задълго се уста-

нови отворено капиталистиче-
ско-потребителско общество.
Както показва опитът на Евро-
па и САЩ, тази Система е ви-
сокостабилна - никакви масо-
ви демонстрации, стачки, сме-
ни на правителства, нови из-
бори и т. н. не могат да я раз-
рушат. Такива възмущения Си-
стемата на Запад умее да аси-
милира, да ги преработва.
Мека сила има ли - груба сила
не е необходима!

Няма основания да смята-
ме, че ние тук се отличаваме с
нещо принципно. Приключи
Русия с нейните революции...

Революцията е “освободите-
лен скок”, при който се разру-
шават някакви базови структу-
ри, спиращи развитието на
обществото. Затова лозунгите
на революцията винаги са ясни,
по принцип изпълними, но не-
изпълними в рамките на съще-
ствуващата Система. Така на-
пример през 1991-а имаше
ясни цели и лозунги: да се от-
вори затворената страна, да се
разреши свободното движение
на хората, информацията, ва-
лутата, да се разрешат свобод-
ните цени и частната собстве-
ност и т.н. Всички тези неща се
постигаха с конкретно, ясно
политико-волево усилие: пре-
махват се остарелите забрани.
Предишната Система, изграде-
на върху тези “сакрални забра-
ни”, се руши - новата се ражда.

Сега няма нито един такъв
лозунг и да измислят не могат.
Борбата с корупцията, незави-
симостта на съдиите, “честните

избори”, преминаването от су-
ровинна икономика към инова-
ционна - всичко това, колкото
и да е смешно, са “общи фоне-
ми” на властта и опозицията.
Това означава, че съответните
цели формално се вписват в
рамките на съществуващата
Система. Но поради тяхната
неяснота никой не знае с как-
ви действия могат да се мате-
риализират тези думи. Затова
думите си остават само думи.

По този начин, за извънси-
стемната опозиция (т.е. буквал-
но - опозиция, отричаща съще-
ствуващата Система и стремя-
ща се към Революция, колкото
и мирна да е тя) по принцип
няма точка за отблъскване. Тя
не може да фокусира Цел - да
намери стена, която да може
да се руши. Хваща с ръце и
уста - въздух...

Това напълно съответства
на базовите особености на От-
вореното общество. Да се раз-
руши (взриви) тази гъвкава
Система не може, защото еле-
ментите й постоянно се прена-
реждат. На “тънката настройка”
данъци-пенсии-заплати и т.н. и
трябва да работи опозицията -
разбира се, системната. Напри-
мер, две (или повече) партии,
сменящи се да управляват.

В това обаче е и “особе-
ността” на Отвореното общест-
во по руски, че истинска сис-
темна опозиция ние нямаме!

Тук има противоречие. Сис-
темата е прекалено отворена -
и затова в нея не може да се
появи (и да се бори с нея)

извънсистемна опизиция. Но
пък в Система прекалено за-
творена не може да се появи и
плавно да я променя отвътре
политическа конкуренция от
партии, системна опозиция.

Този парадокс е свързан с
догонващия характер на цяла-
та руска Цивилизация. И с ими-
тационния характер на поли-
тическата Система.

Руската държава (“първият
европеец”) присади на наша
почва много елементи от за-
падната социално-икономиче-
ска Система (“основата”). Но
не политическата Система
(“надстройката”). Тук “догонва-
ха Европа” чисто фонетично -
просто сложиха макети на за-
падните интитуции (“методът
на Елочка човекоядката”).
Особено очевидно това беше
при Съветската власт - имита-
ция на Конституция, на избо-
ри, на парламент... Така наше-
то Самодържавно Пространст-
во изкриви западното време.
През 1990-те политическа си-
стема стана по-реална, но под
табелките “партии” се сложи-
ха макети.

В резултат, от една страна,
при нас през ХХI век се запаз-
ва дневният ред от ХIХ век в
Европа: регулярна сменяемост
на Държавния глава, конкурен-
ция между партиите и т.н. А от
друга - при нас по закон всич-
ко това го има, няма за какво
“да се борим”! Вратата е широ-
ко отворена. Но да се влезе не
може - та това е само хологра-
ма на врата.

местно в тази насока на
срещата на високо равни-
ще в Брюксел. “Базовото
споразумение”, което
сключиха Рахой и Рубал-
каба, се основава на пет
основни направления: да
се ускори максимално
приемането на план за
младежката заетост, да
се отпускат кредити на
малките и средни пред-
приятия при минимални
лихви чрез Европейската
инвестиционна банка
(ЕИБ), да се стимулират
инвестициите на европей-
ски фондове, насочени за
създаването на нови ра-
ботни места, да се изгра-
ди банков съюз, а също и
да се изпълни планът за
създаване на нова архи-
тектура на европейския
вътрешен пазар.

При все това се полу-
чава парадоксална ситу-
ация в Европа: равнища-
та на младежка безрабо-
тица превишават 50% в
юга, а има милиони не-
заети работни места.

“Докато хиляди гер-
мански работодатели
търсят персонал, за да
запълнят незаетите пози-
ции, хиляди испанци си
търсят работа”, коменти-
ра президентът на ЕС
Херман ван Ромпой.

Според Ван Ромпой
тази ситуация се обясня-
ва с раздробяването на
трудовия пазар в ЕС, а и
с дисбалансите в различ-
ните страни членки. По-
ради тези фактори въпре-
ки рекордното равнище
на безработица има меж-
ду 4,5 и 5 милиона неза-
ети работни места в Ев-
росъюза.

“В Германия, напри-
мер, безработицата е
близо 5% и това е втори-
ят най-добър резултат
след Австрия, въпреки че
преди броени години, ко-
гато Европа навлизаше в
кризата, тя бе 8%”, каза
Ван Ромпой на годишна-
та конференция на Меж-
дународната организа-
ция по труда (МОТ). За
същия период равнище-
то на безработицата в
Испания се удвои и ста-
на пет пъти по-високо, от-
колкото в Германия.

Особена тревога пре-

дизвиква равнището на
безработица сред жени-
те, което е 62 процента.

Херман Ван Ромпой
подчерта пред делегати-
те на МОТ - представите-
ли на над 100 страни,
членове на правителст-
вата, синдикалисти и ра-
ботодатели - че най-ост-
рият проблем, с който се
сблъска Европа, е висо-
ката безработица сред
младежите.

Различни
реалности

Най-новите статисти-
чески данни сочат, че над
5 милиона младежи на
възраст между 15 и 24

години са без работа в
ЕС, въпреки че Ван Ром-
пой наблегна на факта,
че тези данни отразяват
много различни ситуации.
На единия край е страна
като Гърция, където без-
работицата сред младе-
жите е 59%, докато мла-
дежите, които нито рабо-
тят, нито учат, нито се
квалифицират са 20 про-
цента.

“Това се дължи на
факта, че много младежи,
които се стремят към при-
лична работа, търсят убе-
жище в следването или
предпочитат дори да ра-
ботят в сивия сектор”,
посочва Ван Ромпой.

В Швеция ситуацията

е тъкмо обратната - под
8% от младежите нито
работят, нито учат, нито
получават квалификация.
Това е ниско равнище за
тази категория. То е
същото и в Германия. При
все това официално
безработицата в Швеция
сред младежите е 24 на
сто. Това тревожи обще-
ствеността в страната,
въпреки че само част от
тези младежи наистина
са безработни.

“Мнозина следват, а в
същото време се регист-
рират като търсещи рабо-
та, за да си намерят ра-
бота през лятото”, обяс-
нява президентът на Ев-
ропейския съюз.

В
Давид МАРТИНЕС

исока безрабо-
тица, но има пет
милиона неза-
ети места. Тази
ситуация се
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 Г-жо Янева, Градският съвет на
БСП прие в сряда вечерта позиция
(стр. 23), в която окачествява избора
на шеф на ДАНС като тежка полити-
ческа грешка. Защо се стигна до нея?

- Действително, оценката на Град-
ския съвет на БСП за решението на
Народното събрание от 14 юни относ-
но избирането на ръководител на
ДАНС е, че това бе тежка политическа
грешка. Според нас то бе взето с не-
разбираеми за обществото мотиви,
както и при неясни механизми.

Това решение предизвика и напре-
жение в структурите на самата партия.
То нанесе тежък удар по авторитета на
правителството и, разбира се, по авто-
ритета на самия министър-председател
Пламен Орешарски. На практика пред-
ложението за председател на ДАНС
отклони общественото внимание от по-

ЦВЕТЛИН ЙОВЧЕВ:

Подхождам с доверие към
хората в парламента
При сформирането на екипа в МВР ще бъдат извършени изключително
подробни проверки, казва министърът на вътрешните работи пред БНР

АННА ЯНЕВА:

Национално отговорно е да се
подкрепи правителството
В БСП има напрежение, а не
вътрешнопартийна криза, казва
председателят на ГС на БСП в София

Интервю на Деси ВЕЛЕВА
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зитивните реформи на правителството
и насочи гражданската енергия в друга
посока. Посока, която в крайна сметка
води до дестабилизация на политичес-
ката обстановка.

 Какво трябва да се промени в
БСП сега, за да се гарантира, че та-
кива грешки няма да се допускат?

- Най-важното е да се предприемат
мерки за подобряване на организаци-
онното, политическото и кадровото
състояние на БСП, и това трябва да
стане на заседание на 48-ия конгрес на
партията. Безспорно е също така, че
трябва да има повече диалог. Нужно е
важните решения да се вземат след
обсъждане, след разговори. Не бива да
оставяме впечатлението, че някой друг
вместо нас взема тези решения.

 Смятате ли, че има вътрешно-
партийна криза в БСП в момента?

- Не, не смятам, че има вътрешно-
партийна криза. Има едно напреже-
ние, за съжаление. Заседанията на
голяма част от районните съвети, на
изпълнителните бюра, на събрания на

основни партийни организации дейст-
вително оценяват като грешка взетото
решение, но казват и нещо друго: че

национално отговорното поведение е
да се даде възможност на правител-
ството да приключи спешно прегово-
рите с Европейския съюз относно
следващия програмен период 2014-
2020 г. Ако трябва да го кажа с други
думи - изразява се подкрепа към пра-
вителството на Пламен Орешарски.
Това е най-важното и то е свързано с
държавата България, не толкова с нас
като партия.

 Има ли нужда от персонални
промени в ръководството?

- На заседанието на Градския съвет
на БСП в сряда вечер това беше диску-
тирано. В крайна сметка бе предложе-
но да не обсъждаме кадровите проме-
ни в партията и това бе гласувано.

 Виждате ли начин обществено-
то напрежение да бъде успокоено в
близко време?

- Да, според мен има начин това да
стане чрез бързи действия от страна
на правителството за изпълнение на
мерките, които в сряда министър-пред-
седателят внесе в Народното събра-
ние и които бяха одобрени от депута-
тите. Общественото напрежение може
да бъде успокоено чрез конкретни
действия именно в тази посока, както и
чрез други мерки, разбира се. Мисля,
че все пак хората ще ни разберат.

 За няколко часа Иван Иванов
стана зам.-министър на вътрешни-
те работи, но след като публикации
в медии припомниха, че той е огла-
вявал клона на скандалната групи-
ровка СИК в Шумен, освободи поста.
Номинацията му беше оттеглена и
оставката му подписана. Подреде-
те ни картината, г-н Йовчев. Вие
кога разбрахте за предложението на
Иван Иванов и какво се случи после?

- Един ден преди да бъде назна-
чен г-н Иванов разбрах за това, че той
е номиниран за зам.-министър, и от-
там нататък стана факт назначението
му. Не го познавам, не е моя кандида-
тура. Приех едно такова политическо
назначение, воден от мотивите, че по-
литическите партии, които подкрепят
кабинета, трябва да имат възможност,
посредством зам.-министрите, да уп-
ражняват контрол върху политиките -
върху тяхното изграждане и провеж-
дане в съответните министерства.

След това, като бяха оповестени
такива факти по медиите, аз считам,
че една такава информация прави аб-
солютно неприемливо оставането на
г-н Иван Иванов в МВР. Не поради
друга причина, тъй като в момента
едва ли има нещо от законова гледна
точка, което да послужи като основа-
ние той да бъде укорен, но такива
факти силно подриват доверието в
ръководството на МВР и в системата,
което е абсолютно неприемливо и
недопустимо. Затова взех веднага ре-
шение. След като говорих с него и
той потвърди част от изнесените фак-

ти, реших, че е несъстоятелно повече
той да остава в МВР.

 Т.е. вие видяхте в медиите
тези данни, обадихте се на Иван
Иванов, той потвърди, след което
поискахте от Орешарски да го от-
тегли, така ли?

- Разбира се. И министър-предсе-
дателят не се е колебал.

 Защото има известен спор в
медиите чия е била инициативата
за оттеглянето. В някои съобще-
ния се твърди, че Пламен Орешар-
ски е побеснял, като е видял какво
излиза за Иван Иванов, и незабавно
е взел това решение.

- Вероятно и той е побеснял. Про-
ведохме разговор и бяхме на едно и
също мнение с министър-председате-
ля.

 Когато ви беше предложен
Иван Иванов, беше ли ви обяснено
защо е подходящ?

- Разбира се. Той беше предста-
вен като млад, интелигентен депутат,
който владее чужди езици, и на мен
ми трябваше наистина. Искам такива
хора - млади, интелигентни, активни,
хора, които да могат да възприемат
политиките, да възприемат нов начин
на мислене и активно да се включат
в изграждането и провеждането на
политиките в министерството.

 Премиерът Орешарски участ-
ва ли в аргументирането на тази
кандидатура, или и той просто пре-
предаде мнението на партийци?

- Аз съм се срещал и с ръководст-
вото на съответната парламентарна
група и партия... Те пред мен го номи-
нираха като един човек, който е под-
ходящ - предполагам, че по същия
начин и пред премиера Орешарски е
номиниран. Аз приех тази кандидату-
ра, без да познавам човека, като се
запознах с него едва вчера в парла-
мента.

 Не сте имали особено време,
за да съберете информация, но все
пак - МВР е структура, която може
светкавично да провери всеки чо-
век. Нямаше ли вариант вие сам да
стигнете до тези данни?

- В системите на МВР, както и в
ДАНС, няма данни, които да са ком-

прометиращи за г-н Иван Иванов. Не
съм си и помислял дори, че е възмож-
но, примерно, в миналото или в реги-
стрите - в Търговския регистър, и в
др., че съществуват такива данни, тъй
като той все пак е народен предста-
вител. Не можем да правим проверки
за всеки народен представител. На-
против, подхождам с доверие към
хората, които са в парламента.

 Предполагам, че оттук на-
татък ще бъдете много резерви-
ран към всяко предложение, дори да
е много аргументирано.

- Бих казал повече от резервиран.
 Какво ще направите оттук

нататък, как ще сформирате екипа
си?

- При сформирането на екипа ще
бъдат извършени изключително по-
дробни проверки.

 И това ще бъдат хора, които
вие искате да работят с вас, а не
които са ви предложени?

- При всички положения би тряб-
вало да има някакъв консенсус и ди-
алог в момента. Хората, с които тряб-
ва да работи политическото ръковод-
ство, трябва да бъдат приети, защото
те са политическо ръководство, за
разлика от професионалното, в което
хората трябва да имат съответните
лични качества, трябва да притежа-
ват съответните знания, умения и опит,
трябва да имат съответния интегритет
спрямо системата. За политическото
ръководство трябват хора, които са
приемливи и за политическите пар-
тии, които подкрепят правителството,
и за министъра, и биха могли същев-
ременно да работят добре и с профе-
сионалното ръководство.

 При този начин на сформиране
на управленски екип е логично да се
запитаме изобщо може ли да просъ-
ществува такова правителство?

- Все още мисля, че правителство-
то може да просъществува и то има
изключително важни неща, които
трябва да реши. Изцяло подкрепям
министър-председателя и неговото
становище, че в момента би било бе-
зотговорно, ако правителството се от-
тегли. Има изключително тежки про-
блеми във всяка област. Ако в момен-

та правителството се оттегли и оста-
ви нещата така, кризата ще се
задълбочи през следващите месеци.

 Това е вашата гледна точка.
Другата гледна точка е на хората,
които протестират, и те смятат,
че е обратно.

- Демокрацията е това - всеки има
право, и ние всички трябва да се бо-
рим за това всеки да има право сво-
бодно да изразява своята позиция.

 Има вече заявка от страна на
ГЕРБ да се предложи отново връща-
нето на избора за председател на
ДАНС в ръцете на държавния глава.
Опасенията, че ДАНС се превръща
в суперструктура, а МВР се изпраз-
ва от съдържание, как ви звучат?

- Ако кажем, че ДАНС е суперст-
руктура, то тогава би трябвало да ка-
жем, че преди това МВР беше супер-
структура на квадрат. И ако опасени-
ята са, че по този начин ние имаме
същевременно изключително голяма
концентрация на власт и правомощия,
то тя преди това беше още по-голяма,
и то съсредоточена в ръцете на ми-
нистъра на вътрешните работи, който
е политическа фигура.

МВР въобще не се изпразва от
съдържание. Напротив. От 53 000 слу-
жители на МВР, ГДБОП представля-
ват по-малко от 1000. МВР има из-
ключително много функции, които
трябва да изпълни по противодейст-
вие на престъпността, охрана на об-
ществения ред, както и противопо-
жарна защита и защита на населени-
ето при бедствия и аварии, охрана на
държавната граница.

 Още ли е актуално предложе-
нието вие да бъдете силов вице-
премиер?

- Това не мога да ви кажа. Имахме
разговори с министър-председателя и
двамата сме на едно мнение, че не
бива да се прибързва с такова реше-
ние, по простата причина, че рефор-
мите, колкото и да са тежки и ради-
кални, могат да бъдат извършени и
без да има посочен и назначен силов
вицепремиер.

Със съкращения
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Датата

Патологии

Данъчният затвор
на модата

ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

Под напрежение

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА

СВЕТОВЕН ДЕН НА
ХИДРОЛОГИЯТА.

Отбелязва се от 2006 г.
по инициатива на Меж-
дународната организа-
ция по хидрография с
подкрепата на Общото
събрание на ООН. Хид-
рологията е наука за движението, разпределе-
нието и качеството на водите по Земята.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА СКЕЙТБОРДИН-
ГА. Скейтбордът представлява плат-

форма, най-често слепени плас-
тове тънко дърво, поставе-
на върху четири колела.
Първият скейтборд е напра-
вен през 30-те години на XX в. в
Америка. Заради рисковете и шума скейтборди-
стите имали проблеми с полицията, поради кое-
то в определен период било забранено карането
на скейтборд. През 60-те години той отново ста-
нал модерен сред младите и започнало масово-
то му производство.

1834 - ПАТЕНТОВАН Е КОМБАЙНЪТ ПОД
ИМЕТО „ЖЕТВАРСКА МАШИНА”. Родината

на съвременните зърно-
добивни комбайни е
САЩ, където през 1828
г. е заявен патент за
сложна комбинирана
машина за жътва,
вършитба и почистване
на ожънатите семена,
без да е изработен прототип. Първият реално
построен комбайн е изобретен през 1836 г. След
1890 г. започва масово производство, като вме-
сто животинска тяга се използват парни маши-
ни за задвижване, а по-късно трактори и двига-
тели с вътрешно горене.

1866 - РАЖДА СЕ ЧИЧО СТОЯН, ДЕТСКИ
ПОЕТ И ТЕАТРАЛЕН ДЕЕЦ (УМИРА 1939 Г.).

Рожденото му име е Стоян Ми-
хайлов Попов. Един от големите
поети в българската детска ли-
тература от началото на ХХ в.
Сред най-известните му стихо-
творения са “При мама и при
татко”, “Сърдитко”, “Майчина
отмяна”. Стиховете му са включ-
вани в множество антологии с
българска детска поезия. Уча-
ства в редколегията на в. “Сла-
вейче”. В негова памет в родното му с. Дивотино
от 1980 г. се провежда детски фолклорен фес-
тивал “Чичо Стоян”.

1996 - УМИРА КИРИЛ ВАРИЙСКИ, АКТЬОР
(Р. 1954 Г.). След завършва-

нето на ВИТИЗ работи в Смо-
лянския и в Пазарджишкия
театър. Кариерата му е свърза-
на още със Сатиричния театър
и с Народния театър “Иван
Вазов”. Става известен с ро-
лята си във филма “Йо-хо-хо”,
за която през 1983 г. получава награда на фес-
тивала в Москва. По-известни ленти с негово уча-
стие са още “24 часа дъжд”, “Инспектор без
оръжие”, “В името на народа”, “Ударът”, “Жреби-
ят”, “Бързо, акуратно, окончателно”.

2001 - УМИРА ДЖОН ЛИЙ ХУКЪР, АМЕРИ-
КАНСКИ ПЕВЕЦ И КИТАРИСТ (Р. 1917 Г.).

Развива свой уникален стил, наречен “Говорещ
блус”. Името му се
превръща в еталон за
“черната” блус музика
заедно с това на другия
голям майстор на жанра
- Б.Б.Кинг. Песните му
“Boogie Chillen” и “Boom
Boom” са включени в
специалния списък “500 песни, които оформиха
рокендрола”, изготвен в Рокендрол залата на
славата. Животът на музиканта често се разглеж-
да като класически пример за расизма в музи-
калната индустрия, въпреки че в крайна сметка,
благодарение на забележителното си творчест-
во, той достига статут на световна звезда.

2004 - ОСЪЩЕСТВЕН Е ПЪРВИЯТ ЧАСТНО
ФИНАНСИРАН КОСМИЧЕСКИ ПОЛЕТ С ЧО-
ВЕК НА БОРДА. Ракетопланът SpaceShipOne

(Космически кораб едно) е
създаден от компания от гр.
Мохаве, щата Калифорния,
САЩ. Разработката струва-
ла $25 млн., предоставени
основно от Пол Алън, един
от съоснователите на “Май-
крософт”. SpaceShipOne не
влиза в околоземна орбита
като совалките, но премина-
ва височината от 100 км, смятана за граница
между Земята и Космоса, което го прави по оп-
ределение космически кораб.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Съдът в Милано все
пак решил да прати про-
чутите дизайнери Долче и
Габана зад решетките. По-
исканата от прокуратура-
та присъда от две години
и половина затвор бе ува-
жена донякъде - законо-
дателите на модата ще
трябва да излежат “само”
20 месеца за укриване на
данъци от близо милиард

евро.
Самите дизайнери ка-

тегорично отричат всичко
- сделката, направена
преди 8-9 години, била
“семейна” и затуй двами-
ната решили да оценят
правата за използването
на марката им на 360 млн.
евро. Според експертите
обаче реалната стойност
на споразумението е око-
ло 1,2 млрд. евро. А моде-
лиерите съвестно си пла-
тили 45-процентовия да-
нък на обявената от тях
самите сума и решили, че
никой няма да ги закача.

Но не би. Данъчните
упорито продължавали да
ги преследват. Като в
първоначалния си иск към
Долче и Габана дори ги
обвинили в мошеничество.
Съдът пък се разграничил

от емоциите и признал
тези квалификации за
несъстоятелни. Но частта
от делото за огромните
данъци, с които талантли-
вият дизайнерски дует
евентуално е ощетил
държавата, продължава
одисеята си и пълни ин-
формационните емисии с
жълтини.

Освен това през март
т.г. моделиерите били гло-
бени. И не само защото
не са се явили на нито
едно съдебно заседание.
Дизайнерският дует се
разделил с 343 млн. - все
глоби по делото. Съдът
обаче не спрял със санк-
циите: като компенсация
за нанесения на данъчни-
те служби ущърб Долче и
Габана трябва сега да им
платят 500 хил. евро ком-

пенсация.
Въобще в модните сре-

ди, оказва се, тази сага не
е изключение... Преди
няколко години за укрива-
не на данъци бе привле-
чен под отговорност сами-
ят Валентино, внесъл при-
нудително в хазната 33
млн. евро. Роберто Кавали
бил осъден на 14 месеца
затвор - пак за същото. И
адвокатите на Карл Лагер-
фелд се борели от клиен-
та им да бъде свалено по-
добно обвинение... Така
волю-неволю се създава
впечатлението, че светът
на модата и данъчните
скандали са свързани
като иглата с конеца. Кой-
то, в крайна сметка, може
реално да избродира ло-
гото D&G и върху затвор-
нически дрехи.

Предполага се, че в
Консултативния съвет по
национална сигурност
влизат уравновесени и
мъдри хора. Не с такова
впечатление останаха
преките свидетели на
случващото се в КСНС
вчера.

Циркът започна с Во-
лен Сидеров, който сме-
ло и безотговорно започ-
на да напада държавния
глава с непотвърдени

клюки от медийни сайто-
ве. Атакистът бойкотира
началото на заседанието,
а докато президентът се
гърчеше в опит да наме-
ри решение, никой от ос-
таналите в залата не се
впусна да озапти Сиде-
ров. Лидерът на “Атака”
скочи да се кара и с дама
от прессекретариата,
обяснявайки й, че вече не
признавал никакви прави-
ла, а само правата си. С
безобразното си поведе-
ние Сидеров успя да вбе-

си и журналистите, които
го зарязаха и се закани-
ха да го бойкотират.  Со-
циалните мрежи се на-
пълниха с призиви никой
да не го кани в предава-
нията си.

Втора част от шоуто
допълни Бойко Борисов.
Той, миличкият, май стра-
да от параноя и постоян-
но е притеснен за живота
си. След като публично
обвини Ахмед Доган, че
го е “поръчал”, Борисов
продължи да развива тео-

рията, че ДПС готви поку-
шение срещу него. Този
път в заверата бе включе-
на и БСП. Като истински
любител на кримките ли-
дерът на ГЕРБ вкара в
сценария и репресиран
дядо, отвян от червения
вятър на комунизма - бук-
вално и преносно. Когато
си издекламира оплаква-
нията, Борисов се фръцна
и си тръгна.

Всички забравиха за
какво са се събрали.
КСНС завърши с липса

на какъвто и да било кон-
сенсус по темите, които
интересуват обществото. В
опит да се хареса на
всички, президентът се
подмаза на днешните
протестиращи.

Нито скандалите, нито
оплакванията, нито мили-
те думи пълнят портфей-
лите на хората. Скъпи по-
литици, преодолейте па-
тологиите, от които стра-
дате, преборете егото си
и работете. Работете за
хората - тук и сега!

Вълшебият свят на при-
казките е полето, в което
желанията се изпълняват
начаса с един замах на ма-
гическа пръчица. В реал-
ния живот нещата изглеж-
дат малко по-различно.

След 24 години преход
днес България е в дъното
на всевъзможни класации.

Отчайваща бедност, без-
работица, неработеща
икономика, блокирали ин-
ституции, колабирали со-
циални системи. Невъз-
можност и нежелание да
се живее както досега. И
нетърпение най-после
обърканият ни свят да се
подреди и да заживеем
по-добре. По възможност
- веднага. И по възмож-
ност да заличим всички
беди, грешки, унижения,
провали и катастрофи от
изминалите 24 години, и
особено от последните
четири. Разумът знае, че
това е невъзможно. Но
тъкмо той е особено де-
фицитен днес.

Няма и месец, откакто
кабинетът “Орешарски” се

закле, а исканията към
него ескалират. Към про-
тестите на граждани сре-
щу кадрови назначения
се прибавят предупреж-
дения на синдикалните
централи. КНСБ обяви
готовност за предприема-
не на действия в защита
на работещите във ВМЗ-
Сопот. Миньорският син-
дикат към КТ “Подкрепа”
дава 8 дни, в които каби-
нетът да промени поведе-
нието си спрямо тежкото
състояние на въгледобив-
ната промишленост. Ако
това не се случи, обеща-
ват протести, митинги и
блокиране на пътища.
Към тях се присъедини и
Националната браншова
асоциация на животновъ-

дите, която се кани да
докара добитъка на
жълтите павета, вероятно
като аргумент в подкрепа
на исканията си.

Кабинетът няма толе-
ранс от 100 дни. Видно е,
че ще му се наложи да
работи под напрежение.
За разумните е ясно, че
вълшебства има единст-
вено в приказките и няма
как проблеми, наслагва-
ни десетилетия, да се
решат за дни, даже и за
часове. Не спира да удив-
лява селективността на
синдикати и браншовици,
с която подбират време-
то, мястото и повода, за
да изразят претенциите
си, трупани и удобно
премълчавани с години.
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Тъкмо за деня на де-
тето - 1 юни, водещият
на предаването на БНТ
“Вяра и общество” орга-
низира “дискусия” на
тема: За и против изу-
чаването на религия в
българските училища.
Странната дискусия
противопостави един
журналист от в. “Труд”
срещу четирима горещи
защитници на изучава-
нето на религия в учи-
лищата. Разумните до-
води на журналиста
срещаха многогласния
отпор на противната
страна, включително и
на водещия. А този от-
пор обобщено се свеж-
даше до това, че рели-
гиозното обучение ще
изгради морални устои
у децата, ще ги научи

Велиана
ХРИСТОВА

Вазов и оксиморонното
противопоставяне
Защо учениците не разбират
„Под игото” и пишат “образУвание”

Преди два дни асоциация
“Родители” организира в СУ
обсъждане на обучението по
български език в училище.
Професори, учители, експерти
от МОН, журналисти. Начина-
ние похвално, понеже напос-
ледък обществото е занимава-
но повече с това как се учи
майчин език, отколкото как се
учи официалният език на
държавата, роден език за мно-
зинството българчета. Защото
той гарантира съществуването
на общността и създава фун-
дамента на личността. И какво
се оказва? Зле се учи...

Според проф. Боян Вълчев
от Софийския университет,
причините са много и са взаи-
мообвързани.

Нямаме цялостна
концепция

за средното образование и не
се знае какво трябва да е по-
стигнал ученикът след 12 го-
дини обучение. Особено в
българския език. Учебното
съдържание е претрупано с
информация и се преподава
описателно, с университетски
лекции, неподходящи за
възрастта на децата. Липсват
методика за обучението в
практически умения, подходя-
щи учебни помагала. Липсва
поръчка от образователното
министерство към вузовете за
профила на обучаваните учи-
тели, както и университетски
дисциплини, насочени към
формирането на учители по
роден език. Матурата в момен-
та е имитация, не е ясна целта
й, тя не гарантира, че е постиг-
нат прагът на зрелост. Проф.
Вълчев предлага пълно прест-
руктуриране на концепцията за
средното образование, а

Снимка Стоян ГЕОРГИЕВ, webcafe.bg

българският и литературата да
се отделят като два самостоя-
телни училищни предмета. За-
щото в момента в прогмназия-
та се изучава описателна гра-
матика, а в гимназията и това
го няма. Задължителната за
всички матура според профе-
сора трябва да е само по пред-
мета “Български език”, а лите-
ратурата да остане избираема
за втората матура.

Естествено веднага се по-
явиха и възражения срещу иде-
ята. От МОН обясниха, че обу-
чението се променя към усво-
яване на “комуникативно-рече-
ви умения”, че все вече повече
абитуриенти на матурата изби-
рат да пишат и текст (което не
е задължително!). И че зрело-
стниците решават успешно
средно 54,66% от теста по
български език и литература.
Трудно може да приемем теза-
та на МОН, че това е успех,
понеже то означава, че наши-
те зрелостници като цяло са

наполовина грамотни

И наполовина годни да
влязат в живота с езика, кой-
то владеят. А местата за първо-
курсници във вузовете, опре-
делени от МС, са повече от
самите абитуриенти, поради
което в университетите влизат
всичките тези наполовина
грамотни млади хора. Балът
на входа в българска филоло-
гия пада до 3,50... А след из-
хода в училището отиват само
тези висшисти, които не могат
да си намерят друга работа.
Следват упреците на родите-
лите, че учителите, които обу-
чават децата им, са негодни,
че се налага плащане за ча-
стни уроци и т.н.

Съвсем логични са резул-
татите от международното из-
следване PISA за четивните
умения на 15-годишните уче-
ници. Българчетата са елемен-
тарно грамотни - могат да че-
тат и да пишат. Но почти поло-
вината от тях се затрудняват да
тълкуват и анализират текст. Те
не могат да осмислят и оценя-
ват предоставената им инфор-
мация, твърди изследването. И
как да могат, когато български-
те учебници от години вече се

пишат на език и по начин, кой-
то нормален човек изобщо не
може да разбере, камо ли да
осмисли. Вместо да говорят на
децата за Левски в “Епопея на
забравените”,

те им говорят за
„патоса на агиогероя”

От опит знам, че в човешки
разговор един ученик в гимна-
зията може цял час да
разсъждава защо монахът е
бледен, а килията тъмна, ако
не му се налага да зазубри, че
“поетът си служи с оксиморон-
но противопоставяне, а чрез
анжамбмана изразява вълнени-
ето на лирическия говорител”.

Пък после - децата не раз-
бирали Вазов. Напротив, мно-
го добре го разбират, ако че-
тат Вазов, а не витиевати лите-
ратуроведчески писания.

В анализа на PISA се казва
още, че четивните умения за-
висят от манталитета на семей-
ствата. Цели 21% от нашите
деветокласници отговарят, че
четат само списания, и точно
толкова - около 20%, призна-
ват, че в дома им има от 0 до
10 книги. И понеже обучение-
то на децата е двустранен
процес - зависи еднакво от ро-
дителите и от училището, ста-
ва ясно, че не е достатъчно
похвалното усилие на 20-ина

майки, обединени в асоциа-
ция, да помагат на просветно-
то министерство в неговите по-
литики. Мнозинството от два
милиона родители у нас няма
и да разбере какво означава
“комуникативно-речеви уме-
ния”. Да не говорим за ориен-
тиране в учебните програми,
държавни изисквания и прочее
документи на МОН, организи-

Не е зле за ориентиране в реалностите специалистите от
време на време да преглеждат написаното от майки и деца
по сайтове и блогове. Ето кратка извадка:
- “Наблюдавах мъките на сина ми да проумее “Под игото”,
което добрата му сестра му четеше на глас вечер. Трябва-
ше заедно да говорим и обясняваме защо едни хора като
Бойчо Огнянов не си гледат работата и живота като такъв,
ами хукват да се бият и ги убиват, че и други покрай тях”.
- “Някой - министър, експерти, съчинители на учебници, роди-
тели, бродещи в интернет... да прегледа и изтрие всички
онези глупави въпроси от тестовете като например: “С коя
дата започва еди-коя си глава на повестта “Немили-недраги”?
А вместо това нека ги попитат как разбират свободата...”
- “В 6 клас се учат две глави от романа - “Радини вълне-
ния” и “Представлението”. Въпрос на лично желание е дали
детето ще прочете целия роман. Тук според мен не смятам,
че зависи нещо от учителя по БЕЛ - той има заложено по
програма да вземе точно тези две глави. Часовете върху
“Под игото” са четири - по два за всяка глава.”
- “Синът ми вече прочете “Под игото” и каза, че много му е
харесал романът. С големи усилия и подканяния преди това
прочете “Клетниците”.
- “Книгата е отвратителна и не си заслужава да бъде
прочетена, освен ако учителката ти по БЕЛ не заплашва да
пусне тест върху съдържанието й и да ти напише 2 двойки,
ако не си я прочел! Това си е чисто изнудване! Живеем в
свободна държава, по дяволите!”

рани в хубавки таблички с
изобилни европейски терми-
ни, които буквално изискват
превод на човешки език. Ако
образованието ни - от кабине-
тите на МОН до класните стаи
и дома, не заговори на човеш-
кия, свещен и красив език на
нашите деди, обучението ще
продължава да бъде мъчение
за деца и за родители.

За изучаването на религия в училищата
кое е добро и кое грях,
ще ни избави от злове-
щи престъпления на
деца и след някоя и
друга година обществе-
ното поведение на на-
родонаселението на
България ще бъде също
така достолепно, кул-
турно и благопристойно,
както и в мечтаната Ев-
ропа. Невъзможността
да се включа директно
в дискусията налага не-
обходимостта да изка-
жа на страниците на в.
“ДУМА” своите аргумен-
ти против.

Никой никому не за-
бранява да вярва в как-
вото си ще. Ние много
неща не знаем, но не е
логично да заменяме
незнанието си с вяра в
конструкции, които обо-
значаваме с думата бог,
божествено и т.н. При

такава логика теизмът е
нещо добро и народопо-
лезно, а атеизмът буди
негодуванието у тези
господа като деструкти-
вен фактор във възпита-
нието на децата.

Трудно е за разбира-
не по силата на какви
аргументи проповедни-
ците на християнските
ценности твърдят, че из-
повядващите ги са по-
добри, по-мъдри и чове-
колюбиви. Богобоязли-
вите християни през ве-
ковете са извършили
толкова престъпления
по отношение на ближ-
ните си, че ако бог го
имаше, трябваше да за-
трие сътворения от него
човешки род от ужас
пред делата му. По ня-
кои данни инквизицията
е изгорила на клада
повече от 120 000 души.

Защо забравяме стого-
дишната, тридесетго-
дишната религиозни
войни, кладите на Ян
Хус и Ян Жишка, клада-
та на Джордано Бруно,
кръстоносните походи,
съпроводени с мародер-
ства и жестокости. Из-
реждам всичко това, за
да подчертая, че въпрос-
ният християнски морал
не е никаква преграда
да се твори зло.

Основополагащи в
християнския морал са
десетте божи заповеди.
Някои от тях звучат
напълно приемливо за
нормалния човек. Но
първата заповед: “Да ня-
маш друг бог освен мен”
е връх на мракобесието,
на ограничаването на
човешкия ум в неговия
изконен стремеж да
търси истината навсякъ-

де. Пак тя е в основата
на многовековни между-
религиозни войни, за-
щото и други религии
имат същите претенции.

Претенциите на хри-
стиянството да е най-би-
стрият извор на морал в
много отношения са
твърде самонадеяни. В
една древна китайска
книга прочетох деветте
заповеди на религията
Дао. Ето някои от тях:
“Бъди отстъпчив и послу-
шен, почитай и храни
своя баща и своята май-
ка; не убивай, бъди ми-
лосърден към окръжава-
щите и помагай им; не
прелюбодействай; не
взимай чуждото; не се
гневи и не заплашвай
хората поради злоба; не
позволявай на гордост-
та и високомерието да
те победят”.

Не намирам, че мо-
ралните норми на дао-
истите са по-малко цен-
ни за изграждането на
човешката личност. Каз-
вам всичко това не за да
проповядвам чуждата
религия, а за да подчер-
тая, че в моралните ус-
тои на хората се вграж-
дат не толкова нормите
на вероучението, а дру-
ги, породени от тяхното
битие.

Бедата на нашето
общество не иде от ло-
шото религиозно възпи-
тание и липсата на хри-
стиянски морал. Ние сме
част от една голяма со-
циална и икономическа
система, в която осново-
полагаща идея сега е:
Богатей, богатей както
можеш и колкото можеш.
По този път няма никак-
ви морални прегради!

Румен ПОПОВ
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Жена с минало,
макар и само на

Тя е само на 22 години. Предпочита
да й казват Ели, въпреки че това не е
истинското й име. Крие и фамилното си,
въпреки че се е снимала в един от най-
новите документални филм на БНТ за
това как български момичета стават
жертва на трафика и са принуждавани
да проституират на Запад. Заглавието му
е “Червено - като червило и като кръв”.

Ели е имала късмета да се спаси от
лапите на сутеньорите и е практикувала
древния занаят само 3 месеца. По голе-
мите градове на Европа обаче стотици
български жени са в ролята на бели ро-
бини по 10, че и повече години. Мнозин-
ството са приели занаята насилствено.

Доброволките
са една на три

С Ели се срещаме в уютно кафене в
центъра на Бургас. Тя е софиянче, но от
година живее в защитено жилище в
морския град. Идва на срещата с малко
закъснение, защото я задържали на
курса за стилисти, който в момента по-
сещава.

Вместо очакваното от мен измъчено
от психически травми и физическо наси-
лие момиче, виждам насреща си усмих-
натото лице на прилично облечена и
обгрижвана млада дама. Държи се не-
принудено и без свян ми разказва пати-
лата си зад граница. Не крие никакви
подробности, дори и най-интимните.

Била най-обикновено момиче. Израс-
нала в малък столичен квартал, където
с нищо не се различавала от съученич-
ките си. Прекъснала ученето след
смъртта на баща си, но записала вечер-
но, за да се дипломира, макар и със
закъснение. Денем работела в търгови-
ята и помагала на майка си вкъщи за
отглеждането на по-малкия брат.

Нищо интересно. До кризата. Оста-
нала без работа, животът вкъщи ставал
все по труден...

Месеците се нижели. До деня, в кой-
то случайно срещнала първата си лю-
бов. Било пролетта на 2011 година.

Той от две години живеел в Австрия.
Представил се като успял емигрант с
връзки. Щял да й уреди повече от сно-
сен живот като барманка или сервить-
орка в елитно заведение. Ако го послу-
шала и емигрира, само след година Ели
щяла да си живее като принцеса, пари
щели да хартисват и за близките и.

И една нощ, тогава 19-годишното
момиче пресякло сръбската граница в
микробус, пълен, с такива като нея -

търсачки на щастие

Че нещо не е наред, се усетила още
след първите часове на пътуването.
Тези от жените, които доброволно оти-
вали на гурбет като проститутки
изтървали по някоя и друга дума.

Във Виена всички ги настанили по
стаите на някакъв локал. Цяла седмица
при Ели не влязъл никой. От съседните
стаи всекидневно обаче тя чувала по-
боища и скандали. Заплахите за смърт
на момичета или на техните близки се
чували ясно през тънките стени.

И в деня Х при нея се явил млад
мъж, който обяснил, че или ще бъде
неин сутеньор, или палач на семейст-
вото й, ако откаже да проституира.

От страх за живота на близките си
Ели приема.

Първият си клиент не помни. Помни
само, че след сеанса се чувствала мръсна
отвсякъде. Това чувство е последното,
което я преследва доскоро. Миеш, миеш,
стоиш под душа, а мръсотията сякаш
остава, разказва ми тя и единствено това
помрачава ведрото й настроение.

„Обикновената”
история на една
жертва на трафикаКрасимир
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“Работата” не била лека. На нощ
обслужвала средно по 10 клиенти. Оби-
чайните сеанси били между 15 минути
и половин час. Тарифата - от 30 до 120
евро в зависимост от екстрите, които
клиентът си поръча. За час секс в сто-
лицата на Австрия се плаща минимум
по 120 евро. Казва, че не е имала слу-
чай да искат извращения. Някои жени
обаче на нощ били принуждавани да
приемат до 30 клиента! Грижите на
насилниците се свеждали единствено
до осигуряване на медицински прегле-
ди. Все пак - стока е... макар и човешка.

На втория месец от емиграцията
майка и се усетила от разговарите по

телефона, че нещо с дъщерята-гурбет-
чийка не е наред. Свързала се с винов-
ника за воаяжа и в прав текст го запла-
шила, че ако до месец не върне Ели в
България, ще отиде в полицията и ще
го предаде заедно с информацията,
която има за адреси, хора и т.н.

До организиране
на бягство не се стигнало

обаче. В една прекрасна утрин Виена
осъмнала с арести в бардаците. Поли-
цията прибрала накуп и момичетата, и
сутеньорите, и съдържателите на секс-
локалите. В София ситуацията е съща-
та, тъй като акцията е съвместна между
двете държави. Ефектът е примерен. От
лапите на мутри и сутеньори са отърва-
ни няколко десетки родни сексробини.
Докато траят следствието и процесът,
правителството на Австрия ги настаня-
ва в охранявани общежития. В тази
страна правораздаването е бързо и за
сутеньорите, както и за всички, свърза-
ни с трафика на бели робини. С жени-

те-жертви работят и психолози, които
предлагат избор на защитени жилища.

Ели избира Бургас. От позната раз-
брала, че в морския град условията са
по-добри, а има и шанс за намиране на
прилична работа.

След седмица-две Ели ще направи
година, откакто е настанена в защите-
но жилище.

В апартамент, чийто адрес се пази
в тайна, е настанена с още 4 жени -
всичките жертви на трафик за прости-
тутки. Една е заработвала в Италия, ос-
таналите са “австрийки” и “германки”.
За всички се грижи екип от социални
работници и психолози. На настанени-

те е осигурена храна, заплащат се всич-
ки консумативи. Имат собствен вътре-
шен ред и въпреки че е малко прена-
селено, не си пречат. Всяка от тях по-
лучава по 10 лева седмично “джобни””
пари. Има лични вещи, дрехи, козмети-
ка. Жените са записани в курсове за
квалификация и преквалификация, по-
мага им се за намиране на работа.

Според Ели обаче повечето рано или
късно се връщат на улицата. Мисли, че
упражнявалите повече от година древ-
ния занаят безвъзвратно са увредени
психически. Приели са насилието като
необходимо зло в живота
си и сетивата им са притъ-
пени. Твърди, че тя не е
развила подобна зависи-
мост и се срамува от фак-
та, че се е подлъгала
леко по фалшиви обеща-
ния. Съветва момичетата
като нея да бъдат нащрек
пред съблазнителни уго-
ворки, особено ако става
въпрос за работа зад гра-

ница. После измъкването от живота, от-
даден на порока, става трудно.

А на тези, които вече са се опарили,
иска да каже да не губят надежда. Из-
мамените жени у нас имат перспектива
в защитените жилища и те могат да
разчитат на държавата. Понеже е ми-
нала през подобна институция в разви-
та европейска страна, твърди, че у нас
грижите за жените-жертви на трафик
са същите. В България

вече има на кого
да се разчита за помощ

С Ели вече си допиваме кафето. Тя
няма нищо против да сподели още от
горчивия си опит, но няма време. Напом-
ня ми да се усведомя за премиерата на
филма и ако имам време, да го гледам.

Има часове по стилистика, а трябва
да се приготви и за вечерното учили-
ще. Миналото лято е работила сезонно
на “Дюни”. Може би временно ще рабо-
ти и през това лято. За в бъдеще обаче
иска да има сериозна професия и усед-
нал, сигурен живот.

Отскоро има сериозен приятел. От
него нищо не крие. Казала му е, ако я
обича истински, да я приеме такава,
каквато е.

Жена с минало, макар и само на 22.
Жена, която продължава да обича

приказките с щастлив край и мечтае
един ден да се грижи сама за себе си.
Защитеното жилище е само стъпка.
Колко от съквартирантките са избрали
същия път, както и дали някоя от тях ще
се върне към порока, не иска да пред-
рича. Всичко е въпрос на личен избор.

Ели набързо прибира в чантичката
си малко портмоне със свои снимки, ко-
ито ми даде да разгледам, и с бързи
крачки тръгва към изхода. Не обичала
да я изпращат. Стъпките до нея на не-
познати мъже още леко я дразнят...
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ÔÓ‰˙ÎÊËÎËÚÂ ˆˇÎ‡ ÒÂËˇ ‚‡-
ÎÂÊË, ·ˇı ÔÓÍ‡ÌÂÌ Ì‡ ‰‚Â ÎËÚÂ-
‡ÚÛÌË Ò˙·ËÚËˇ Ò ÔÓ Â‰Ì‡ Ó·˘‡
‰ÛÏ‡ ‚ Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ. »Ï‡Ï ÔÂ‰-
‚Ë‰ Ó·ˇ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÔÂ˜ÂÎËÎË-
ÚÂ ÍÓÌÍÛÒËÚÂ Á‡ ÔÓÂÁËˇ ì¬ ÔÓ-
ÎËÚÂ Ì‡ ¬ËÚÓ¯‡î Ë ì¬ËÚÓ¯ÍÓ
Î‡ÎÂî. œ˙‚ÓÚÓ ÒÂ Ò˙ÒÚÓˇ ‚
ÎÛÍÒÓÁÂÌ ÂÒÚÓ‡ÌÚ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡

М

От дума на дума, та в... ДУМА

Ì‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇ ‰‚ÓÂˆ Ì‡ ÍÛÎÚÛ‡Ú‡, ‡ ‚ÚÓÓÚÓ - ‚ ˜Ë-
Ú‡ÎË˘Â ì¡‡Úˇ ÃËÎ‡‰ËÌÓ‚Ëî- ÌˇÊÂ‚Ó.

» ‚ ‰‚‡Ú‡ ÍÓÌÍÛÒ‡ ÏÂÊ‰Û Ì‡„‡‰ÂÌËÚÂ ÔÓÂÚË ËÏ‡¯Â
ÏÓË ÔËˇÚÂÎË Ë ÏË ·Â¯Â ıÛ·‡‚Ó ‰‡ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡Ï. ƒÌË
ÔÂ‰Ë ÚÓ‚‡ ‰Û„ ÏÓÈ ÔËˇÚÂÎ Ò˙˘Ó ·Â ÓÚÎË˜ÂÌ Ò Ì‡„‡‰‡
- Ì‡ Í˛ÒÚÂÌ‰ËÎÒÍË ÔÓÂÚË˜ÂÌ ÍÓÌÍÛÒ, ÌÓÒÂ˘ (ÍÓÈ ÁÌ‡Â
Á‡˘Ó) ÌÂ ËÏÂÚÓ Ì‡ „ÓÎÂÏËˇ ÔÓÂÚ ≈Ï‡ÌÛËÎ œÓÔ‰ËÏËÚÓ‚,
‡ Ì‡ ¡ËÌ¸Ó »‚‡ÌÓ‚. »ÌÚÂÂÒÌÓ Â ‰‡ ÒÂ ÁÌ‡Â, ˜Â Ì‡ ÚÓÁË
(Í˛ÒÚÂÌ‰ËÎÒÍËˇ) ÍÓÌÍÛÒ ÌÂ Â ËÏ‡ÎÓ Ò·ËÍ‡ ÔÓ ÒÎÛ˜‡È
Á‡‚˙¯‚‡ÌÂÚÓ, ‡ „‡ÏÓÚËÚÂ Ì‡ Û‰ÓÒÚÓÂÌËÚÂ Ò Ì‡„‡‰Ë
‡‚ÚÓË Ò‡ ËÏ ËÁÔ‡ÚÂÌË ÔÓ ÔÓ˘‡Ú‡.  ËÁ‡ - Í‡Í‚Ó ‰‡ ÒÂ
Ô‡‚Ë.

«‡ÚÓ‚‡ Ô˙Í Á‡ ÍÓÌÍÛÒ‡ ì¬ ÔÓÎËÚÂ Ì‡ ¬ËÚÓ¯‡î, Ó„‡-
ÌËÁË‡Ì ÓÚ —ÚÓÎË˜Ì‡Ú‡ Ó·˘ËÌ‡, ·ˇı‡ Ì‡ÏÂÂÌË ÌÛÊÌËÚÂ
ÒÂ‰ÒÚ‚‡. Õ‡ ‚Â˜ÂÚ‡ Á‡ Ì‡„‡Ê‰‡‚‡ÌÂÚÓ ËÏ‡¯Â ÔÓ‰ÌÂ-
ÒÂÌË Ë ‚ËÌÓ, Ë ı‡ÔÍË (ÔÂÚËÙÛ˜ÂÚ‡), Ë ÏÛÁËÍ‡ÎÌË ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËˇ, ÍÓËÚÓ ‚ÁÂı‡ ÔÂ‚ÂÒ Ì‡‰ ÔÓÂÁËˇÚ‡ Ë ÔÂ‚˙Ì‡ı‡ Ú˙ÊÂ-
ÒÚ‚ÓÚÓ ‚ ÍÓÌˆÂÚ. ÕÓ ‚ ‰Û„ÓÚÓ (Ò˙ÒÚÓˇÎÓ ÒÂ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ)
Ì‡„‡Ê‰‡‚‡ÌÂ, Ì‡ ÍÓÂÚÓ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡ı - ‚ ÍÌˇÊÂ‚ÒÍÓÚÓ
˜ËÚ‡ÎË˘Â, ÌˇÏ‡¯Â ‰ÓË ÔÎËÍÓ‚Â Ò Ï‡Í‡ Ë ÒÍÓÏÌË
Ô‡Ë˜ÌË ìÓÚÎË˜Ëˇî. ŒÍ‡Á‚‡ ÒÂ, ˜Â ÍÛÎÚÛÌÓÚÓ ‚Â‰ÓÏÒÚ‚Ó
Ì‡ —ÚÓÎË˜Ì‡Ú‡ Ó·˘ËÌ‡ ÌÂ ‡ÁÂ¯‡‚‡ ‡ÁıÓ‰Ë Á‡ Ì‡ÔËÒ‡-
ÌÓ, ‡ Ò‡ÏÓ Á‡ ËÁÔˇÚÓ, Ë ·Â‰ÌËÚÂ ÔÓÂÚË ·ˇı‡ Û‰ÓÒÚÓÂÌË
Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ Ò ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓ ËÁ‡·ÓÚÂÌË ÔÎ‡ÍÂÚ˜ÂÚ‡. fl‚ÌÓ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÔËÏËËÏ, ˜Â ÊË‚ÂÂÏ ‚ „Û·Ó Í‡ÔËÚ‡ÎËÒÚË-
˜ÂÒÍÓ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó, Í˙‰ÂÚÓ ‚ÒˇÍ‡ ÔÓÂÁËˇ Â ËÁÎË¯Ì‡.

«‡ÏËÒÎËı ÒÂ Ì‡‰ ÚÓ‚‡ ÍÓÎÍÓ ÏÌÓ„Ó ÔÓÂÚË, ÔËÁÌ‡ÚË
ÓÚ ˆˇÎÓÚÓ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó ËÎË Ò‡ÏÓ ÓÚ ÎÂÎËÚÂ ÒË, ËÏ‡ ÔÓ
Ì‡¯‡Ú‡ ÔÎÓ‰ÓÓ‰Ì‡ ÁÂÏˇ. ◊ÂÎ Ò˙Ï Â‰Ó‚Â ÓÚ ìÚ‚Ó˜Â-
ÒÚ‚ÓÚÓî Ì‡ ÌˇÍÓË ÓÚ Úˇı Ë Ò ÛÊ‡Ò Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÔÓ‰ÂÎˇ, ˜Â
Á‡Â‰ÌÓ Ò ·ÂÁÒÔÓÌÓ Ú‡Î‡ÌÚÎË‚ËÚÂ ÏÎ‡‰Ë ‡‚ÚÓË Ì‡
ÔÓÂÁËˇ Ë ÔÓÁ‡ Û Ì‡Ò ÔË¯‡Ú Ë ËÁ‰‡‚‡Ú ÍÌË„Ë „ÓÎˇÏÓ
ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó „‡ÙÓÏ‡ÌË, ÍÓËÚÓ ÒÂ˘Û Á‡ÔÎ‡˘‡ÌÂ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë‰ˇÚ ÓÚÔÂ˜‡Ú‡ÌË Ò‚ÓËÚÂ ÎËË˜ÌË ËÁÎËˇÌËˇ ËÎË
ÔÓÁ‡Ë˜ÌË ÌÂ‰Ó‡ÁÛÏÂÌËˇ. œ˙‚ËÚÂ ËÏ‡Ú ÔÂ‚ÂÒ. «‡˘Ó-
ÚÓ ·ÂÎÂÚËÒÚËÍ‡Ú‡ ËÁËÒÍ‚‡ ÓÒ‚ÂÌ Ú‡Î‡ÌÚ, Ë ‰ÓÒÚ‡ ‰˙Î„Ó,
Ú˙ÔÂÎË‚Ó ÒÂ‰ÂÌÂ Ì‡‰ ÎËÒÚ‡.

œË¯ÂÈÍË ÚÂÁË Â‰Ó‚Â, ÒÂ Á‡ÏËÒÎËı Ë ÍÓÈ Â ‚ËÌÓ‚ÂÌ
Á‡ ÚÓ‚‡ ËÁ·Ûˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ·ÛÂÌË ‚ ÌË‚‡Ú‡ Ì‡ Ì‡¯‡Ú‡ ÎËÚÂ-
‡ÚÛ‡, ÔÓ-ÚÓ˜ÌÓ Ì‡ Ì‡¯ÂÚÓ ÍÌË„ÓËÁ‰‡‚‡ÌÂ? » ËÁÓ·˘Ó
ËÏ‡ ÎË ‚ËÌÓ‚ÂÌ? “˙ÒÂÈÍË ÓÚ„Ó‚Ó Ì‡ ÚÂÁË ‚˙ÔÓÒË,
ÔÓ„ÎÂ‰Ì‡ı ÌˇÍÓÎÍÓ Ï‡ÎÍË Ò˙Ó·˘ÂÌËˇ ÔÓ ÒÚ‡ÌËˆËÚÂ Ì‡
Ì‡¯Ë ‚ÂÒÚÌËˆË. » ÔÓ˜ÂÚÓı ÒÎÂ‰ÌËÚÂ Á‡„Î‡‚Ëˇ: ìÕ‡ˆË-
ÓÌ‡ÎÂÌ ÍÓÌÍÛÒ flÌ‡ flÁÓ‚‡ - ÀÓÏ 2013î (Ò˙ÒÚÂÁ‡‚‡Ú ÒÂ
‡ÁÍ‡ÁË), ìÕ‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÍÓÌÍÛÒ, ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ Ì‡ 115 „Ó‰ËÌË
ÓÚ ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ë 90 ÓÚ ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ ’ËÒÚÓ —ÏËÌÂÌÒÍËî
(Á‡ ÔÓÂÁËˇ, ÂÒÂ, ‡ÁÍ‡Á, ÙÂÈÎÂÚÓÌ, ÒÔÓÏÂÌË), ìÕ‡ˆËÓÌ‡-
ÎÂÌ ÍÓÌÍÛÒ Á‡ ÒÚËıÓÚ‚ÓÂÌËÂ Ë ‰ÂÚÒÍ‡ ÔÂÒÂÌ ìœÓÂÁËˇ
Ë ÔÂÒÂÌ Ì‡ ¡‡ÎÍ‡Ì‡î (Ó·ˇ‚ÂÌ ÓÚ ˜ËÚ‡ÎË˘Â ì–‡Á‚ËÚËÂ -
1869î, ƒˇÌÓ‚Ó), ì–ÂÁÛÎÚ‡ÚË ÓÚ ÍÓÌÍÛÒ‡ Á‡ ÔÓÂÁËˇ Ë
Í‡Ú˙Í ‡ÁÍ‡Á ì¬‡ÎÂÌÚËÌ Õ‡È‰ÂÌÓ‚î, —ÎË‚ÂÌ, ìÕ‡ˆËÓÌ‡-
ÎÂÌ ÎËÚÂ‡ÚÛÂÌ ÍÓÌÍÛÒ ì–‡‰‡  ‡Á‡ÎËÈÒÍ‡î - ˜ËÚ‡ÎË˘Â
ìƒÓ·Ë ◊ËÌÚÛÎÓ‚î, ìÕ‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÍÓÌÍÛÒ Á‡ ÎËËÍ‡ ì»‚‡Ì
œÂÈ˜Â‚î - ÿÛÏÂÌ, ìÕ‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÍÓÌÍÛÒ Ì‡ ËÏÂÚÓ Ì‡
œÂÚÍÓ Ë œÂÌ˜Ó —Î‡‚ÂÈÍÓ‚Ë Ì‡ ÚÂÏ‡ ì—˙Ì Á‡ ˘‡ÒÚËÂî -
“ˇ‚Ì‡ (ÔÓ‰ Ô‡ÚÓÌ‡Ê‡ Ì‡ ÔÂÁË‰ÂÌÚ‡ –ÓÒÂÌ œÎÂ‚ÌÂÎË-
Â‚), ìœÓÂÚË˜ÂÌ ÍÓÌÍÛÒ ì—‚Ë˘Ó‚ÒÍË ÎÓÁÌËˆËî, Õ‡ˆËÓ-
Ì‡ÎÌ‡ Ì‡„‡‰‡ Ì‡ —¡œ ì√ÂÓ„Ë ƒÊ‡„‡Ó‚î, ì¿ÌÓÌËÏÂÌ
ÍÓÌÍÛÒ Á‡ ÔÓÂÁËˇ, Ó·ˇ‚ÂÌ ÓÚ ˜ËÚ‡ÎË˘Â ìœÂÌ˜Ó —Î‡‚ÂÈ-
ÍÓ‚ - 1921î, ìÕ‡„‡‰‡ Ì‡ ËÏÂÚÓ Ì‡ —Ú‡ÌËÒÎ‡‚ —Ë‚ËÂ‚î
- «Î‡ÚÓ„‡‰, ìÕ‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ Ì‡„‡‰‡ Á‡ ‰ÂÚÒÍ‡ ÎËÚÂ‡ÚÛ‡
ìœÂÚˇ  ‡‡ÍÓÎÂ‚‡î -  ˙‰Ê‡ÎË, ì¬ÚÓË ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÂÌ
ÍÓÌÍÛÒ Á‡ ÔÓÂÁËˇ ìÀËË˜ÌË „Î‡ÒÓ‚Âî, ì–ÂÁÛÎÚ‡ÚË ÓÚ
ÔÓÂÚË˜ÌËˇ ÍÓÌÍÛÒ ìfiÊÌ‡ ÔÓÎÂÚ - 2013î, Ì‡ ÍÓÈÚÓ,
ÓÒ‚ÂÌ ÔÓÂÚË, ÍÓÈ ÁÌ‡Â Á‡˘Ó, ÒÂ Ì‡„‡Ê‰‡‚‡Ú Ë ‰‚‡Ï‡
ÍËÚËˆË Ë ÌÂÍÓÎˆËÌ‡ ÔÓÁ‡ËˆË...

ÕÂ Â ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒÂ ‰ÓÒÂÚËÚÂ, ˜Â ‡ÍÓ ËÏ‡ı ÊÂÎ‡ÌËÂ,
ÏÓÊÂı ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡ ÚÓÁË ÒÔËÒ˙Í Ò Ó˘Â ÏÌÓ„Ó Â‰Ó‚Â. «‡
Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ Ó·‡˜Â (ËÎË ÏÓÊÂ ·Ë ÌÂ Ò˙Ï Ô‡‚, Ì‡ËÒÚËÌ‡ ÏË
Â Ï˙˜ÌÓ ‰‡ ÔÂˆÂÌˇ), ‡ÍÓ ËÁÍÎ˛˜ËÏ ÌˇÍÓÎÍÓÚÓ Ì‡ˆËÓÌ‡Î-
ÌË ÔÓÂÚË˜ÌË Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËˇ (Í‡ÚÓ ÍÓÌÍÛÒ‡ ìfiÊÌ‡ ÔÓÎÂÚî
ËÎË Ì‡„‡‰‡Ú‡ ì√ÂÓ„Ë ƒÊ‡„‡Ó‚î), ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ ‰Û„ËÚÂ
Ó„‡ÌË˜‡‚‡Ú ÁÌ‡˜ÂÌËÂÚÓ ÒË Ò ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ‚˙˘‡ÌÂ Ì‡ Á‡„Û-
·ÂÌÓÚÓ ËÎË ÔÂÌÂ·Â„‚‡ÌÓ Ò‡ÏÓ˜Û‚ÒÚ‚ËÂ Ì‡ ‡‚ÚÓË Ë
˜ËÚ‡ÎË˘‡. » ÔÓÌÂÊÂ Á‡ ÌˇÍÓË ÓÚ ÍÓÌÍÛÒËÚÂ ÌˇÏ‡ Ô‡Ë˜-
ÌÓ ÔÓÍËÚËÂ ËÎË ÚÓ Â Ú‚˙‰Â ÒÍÓÏÌÓ, ÓÒÚ‡‚‡ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ
ÒÎ‡‚‡Ú‡ Ì‡ ‡‚ÚÓËÚÂ Ë „Ó‰ÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓËÚÂ, ˜Â
Ë ÚÂ ËÏ‡Ú Ó˘Â Â‰Ì‡ Ò‚Óˇ ÎËÚÂ‡ÚÛÌ‡ ÔÓˇ‚‡. ¿ Ì‡Ó‰˙Ú
Í‡Á‚‡ ‚ Ú‡Í˙‚ ÒÎÛ˜‡È: ìÕ‡ „ÓÎ ÚÛÏ·‡Í - ˜ËÙÚÂ ÔË˘Ó‚Ëî.

Õ‡‚ˇÌÓ ÔÓÂÁËˇÚ‡ ÌË Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ Ì‡‚Â‰Â Ë ‰‡
ÔÓ˜‡Í‡ ÔÓ-‰Ó·Ë ‚ÂÏÂÌ‡ Í‡ÍÚÓ Á‡ ÌÂˇ, Ú‡Í‡ Ë Á‡ ˆˇ-
Î‡Ú‡ ÌË ÍÛÎÚÛ‡.

ËÌ‡Î‡Ú‡ ÒÂ‰ÏËˆ‡, ÚÓ˜-
ÌÓ ‚ ‰ÂÌˇ, ÍÓ„‡ÚÓ Ì‡‰
—ÓÙËˇ ÒÂ ËÁÒËÔ‡
Ô˙‚ËˇÚ „ÓÎˇÏ ‰˙Ê‰ ÓÚ
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Конгрес в
кратки срокове
Позиция на Градския съвет на БСП-София относно
политическата ситуация в държавата и партията

П
олитическата криза, за-
почнала от февруарските
протести, не приключи с
проведените предсрочни
парламентарни избори. В

обществото все още е налице криза
на представителността, раздразне-
но до болезненост обществено мне-
ние, нетърпимост, липса на чувае-
мост.

Водени от разбирането, че БСП
винаги е съблюдавала и поставяла
националните интереси над партий-
ните, ние чувстваме отговорност
пред обществото и избирателите, за-
грижени за бъдещето на България.

Предвид отговорността, която
носим пред близо 1 млн. избирате-
ли, които дадоха доверието си ЗА
нашите политики, кандидати и ре-
форми, предложени от БСП, заявя-
ваме следното:

 Решението на Народното събра-
ние от 14.06.2013 г. относно избира-
нето на ръководител на ДАНС е теж-
ка политическа грешка. То беше взе-
то с неразбираеми за обществото
мотиви, както и при непрозрачни и
неясни механизми. Това решение по-
стави на изпитание единството и кон-
солидацията на парламентарната гру-
па на КБ.

 Предизвика напрежение в струк-
турите на самата партия по оценката
на взетото решение и неговите по-
следствия.

 Нанесе тежък удър по авторите-
та на правителството и този на ми-
нистър-председателя.

 Катализира протестна вълна,
обединила разнородни по своята
същност групи интереси.

 Отклони общественото внима-
ние от позитивната реформаторска
нагласа на правителството и насочи
обществената енергия в погрешна
посока, с което засили позициите на
кръговете, целящи крайна дестабили-
зация на политическата обстановка.

От първостепенна важност е
възстановяване на диалога на прави-
телството и легитимно избраните ин-
ституции с обществото.

Въвеждане на прозрачност при
механизмите на вземане на управлен-
ски и кадрови решения.

Продължаване на стартиралата
активна политика в социалната сфе-
ра.

Ясно осъзнаване и разграничава-
не от крайните етнически настроения,
водещи до разединение на нацията.

Активизиране комуникацията с
обществото и медийното представяне
на политиките на правителството.

Съзнавайки отговорността, която
носи БСП и нейната парламентарна
група, считаме, че основната зада-
ча е запазване на правителството
с оглед националните интереси и
запазване на социалния и етничес-
ки мир.

Национално отговорното поведе-
ние изисква да се даде възможност
на правителството да приключи ус-
пешно преговорите с ЕС относно

Нe охулвайте българина!

В
телевизионно пре-
даване на тема не-
обходимостта от ре-
формиране на про-

Тихомир ЙОРДАНОВ

светното дело у нас, не-
колцина човека, величае-
ни като професори и до-
центи, свързаха разгово-
ра си и с известното ро-
дителско напътствие: “Учи
се, сине, за да не рабо-
тиш като мен!” Стъпили на
свое разбиране за смисъ-
ла му, господата обвини-
ха народа ни в мързел и

лентяйство, противопоста-
вяйки изучилия се, издиг-
налия се човек на другия,
останалия в низините,
работягата.

Каква е същността на
този израз, превърнал се
в пословица?

Той изразява класово-
то деление на общество-
то, наследено от древ-
ността. В старославянския
език думата работа озна-
чава робство, робувам,
слугувам, обслужвам - вж.
старославянския глагол
робити (от съществител-

ното раб, роб, т.е. поко-
реният). Работи само низ-
шата класа. Богатите, из-
дигнатите се трудят, за-
щото труд, трут и оттук
глагола трудити има зна-
чение на бия, побежда-
вам, воювам, каквато е
ролята на “горната” кла-
са. Трутен означава вой-
ник, воин. Воюват само
господарите, владетели-
те, те обявяват войни, те
завоюват, те владеят, а
слугите, робите, са за-
дължени да носят оръжи-
ята, храната, броните и

удоволствията. От това
класово деление са про-
излезли и двубоите (дуе-
лите), решаващи въпроса
за правото, за владение-
то, което само господари-
те притежават. Препроче-
тете библейската леген-
да за Давид и Голиат.

Та ето какво означава
охулваната родителска
мъдрост “Изучи се, за да
не слугуваш, да не робу-
ваш като мен”. А това не е
ли призив към свободата,
за която непрекъснато
говорим и пишем?

следващия програмен период 2014-
2020 и създаване на реална възмож-
ност за изпълнение на поетите пред
обществото ангажименти като:

- въвеждане на прозрачност в
работата на изпълнителната власт;

- осезаеми подобрения в сектори-
те “Енергетика”, “Здравеопазване” и
“Образование”;

- установяване на благоприятна
бизнес среда;

- възстановяване на диалога с
българското общество с участието на
извънпарламентарните партии и
представителите на гражданския сек-
тор;

- връщане на държавността и
справедливостта.

В условията на тежка политичес-
ка и медийна криза отделни социали-
сти, ОПО, районни съвети на БСП,
Градският съвет показаха висока сте-
пен на ангажираност към създалата
се обстановка, загрижени за бъдеще-
то на партията и държавата.

Реакцията на софийските социа-
листи показва, че съществува дефи-
цит на другарство, информираност и
диалог, дефицит на зачитане мнени-

ето на местните партийни структури.
Ограничава се кръгът от хора за взе-
мане на управленски и кадрови ре-
шения, отсъства адекватна медийна
политика и стратегия.

Всичко това показва необходи-
мост от незабавни и прозрачни озд-
равителни процеси в партията като:

- възстановяване другарството,
диалога и чуваемостта в БСП;

- прекратяване на наложилата се
напоследък практика важни управ-
ленски и кадрови решения да се взе-
мат извън легитимните партийни ор-
гани.

Решителни мерки за подобряване
организационното, политическото и
кадрово състояние на БСП трябва да
се вземат от заседание на 48 Кон-
грес на БСП, който да се проведе в
кратки срокове.

Решенията на конгреса трябва да
са основа за подобряване на органи-
зационното състояние на партията и
функциониране на нейните органи.
Конгресът трябва да се произнесе и
по въпроса за функционирането на
ръководните органи, както и по въпро-
са за председателя на партията.

Снимка Мариета ТОМОВА



ÊÓËÒÓÐÀ

ПЕТЪК 21 ЮНИ 2013

22222 44444

www.duma.bg

Т

НОВИЯТ ВИДЕОСИНГЪЛ НА ДЕСИ ДОБРЕВА
СМЕСВА ДЕНС/ХАУС С ЕТНОЕЛЕМЕНТИОчаквайте кратки

Именитият художник, колекционер,
учител, меценат и общественик тради-
ционно отпразнува рождения си ден - на
14 юни, с изложба. Този път - извън га-
лерия, в специално построен временен
павилион на площада пред Народния
театър. За кратко, в еднодневен верни-
саж, гостите и почитателите на изкуство-
то на големия майстор видяха картини,
рисувани в период от 60 години и в тях

Рецитал на Евгени
Генчев и Атанас
Кръстев

Юбилейно за
Светлин Русев

Рецитал на Атанас Кръстев,
виолончело, и Евгени Генчев, пи-
ано, ще се състои днес от 19 ч.
в зала 9 на НДК. Ще бъдат
изпълнени творби от Бетовен,
Прокофиев, Брамс. Концертът е
от цикъла “Сцена на младия му-
зикант” в рамките на фестивала
“Софийски музикални седмици”.

Гостува млад
полски дизайн

Полският ин-
ститут в Со-
фия представя
и з л о ж б а т а
“Млад полски
дизайн - Polska
folk”, която се
открива на 24
юни от 19 ч. Кура-
торка e Агнешка
Якобсон-Челецка.
Тя ще изнесе лек-
ция на тема “Different
identieties of polish
design” в рамките на
Седмицата на дизай-
на. 19 работи, проек-
тирани от 17 полски дизайнери
и дизайнерски ателиета. Вдъхно-
вени от фолклорните мотиви,
авторите са черпили с пълни
шепи от полските традиции.
Оценили красотата на естест-
вените материали - дърво, филц,
лен и керамика, те използват
занаятчийски техники за произ-
водството на модерни предме-
ти. Изложбата продължава до
31 август в Полския институт
на ул. “Веслец” 12.

Кирил Кузманов
с наградата „БАЗА”

Носител на наградата за
съвременно изкуство “БАЗА” за
2013 г. е Кирил Кузманов. Произ-
ведението му “/При/видността на
съдържанието” е нов проект,
реализиран по повод изложбата.
Състои се от две основни части,
разположени в Софийската град-
ска художествена галерия и на
територията на “Женския пазар”
в София. В този вид проектът
продължава до 22 юни, след кое-
то може да се види под формата
на инсталация и документация.
Изложбата на номинираните ху-
дожници Искра Благоева, Стела
Василева, Зоран Георгиев, Нико-
лай Занев, Емилиян Лалев, Сашо
Поповски и Димитър Солаков
продължава до 14 юли в СГХГ,
научи ДУМА от Петър Димов.

Почина Джеймс
Гандолфини

Звездата от култовия сериал
“Семейство Сопрано” - 51-годиш-
ният Джеймс Гандолфини, е почи-
нал по време на почивка в Рим
вероятно от сърдечен удар, съоб-
щиха световните агенции. Роден
на 18 септември 1961 г. в Уестуд,
щата Ню Джърси, актьорът бе
най-известен с ролята си на лес-
но избухливия и объркан мафиот-
ски бос Тони Сопрано в култовия
сериал, който се излъчваше по
HBO. За нея той получи “Златен
глобус” и три “Еми”. До смъртта
си Гандолфини участваше в сним-
ките на нов сериал, наречен “Кри-
минално правосъдие”.

Атанас Кръстев Евгени Генчев

Катажина
Херман-Янец,

Седалки
“Плетенки”

Две изложби, подарък за 80-ия рожден ден
на маестрото, са подредени в столични галерии

- пътя и промяната на едно момче през
превратностите на израстването му.

Юбилеят на именития художник се
превърна в културно събитие и заради
други две изложби, организирани тайно
и в негова чест, но с идеята да изнена-
дат маестрото. Художници от неговия
приятелски кръг го сюрпризираха, като
го очакваха в непозната до този ден
изложбена зала. На ул. “Кирил и Мето-

дий” 24 едни от най-известните съвре-
менни български автори са подредили
своите живописни и скулптурни творби
като подарък за годишнината, а ученици
на Светлин през годините, когато той
преподаваше в академията, са изложи-
ли своите работи до 14 юли в галерия
“Арт 36” на ул. “Славянска” 40.

В изложбите участват Альоша Кафе-
джийски, Анета Драгушану, Ангел Ста-
нев, Антон Дончев, Атанас Атанасов,
Божидар Козарев, Борис Гондов, Бори-
слав Стоев, Боряна Михайловска, Вален-
тин Старчев, Валентин Узунов, Ванко
Урумов, Василка Монева, Владимир
Гоев, Георги Чапкънов, Гергана Минко-
ва, Десислава Минчева, Димитър Димов,
Димитър Чолаков, Димитър Яранов, Дин-
ко Стоев, Донка Павлова, Долорес Ди-
лова, Елза Гоева, Емил Попов, Еслица
Попова, Живка Маринова, Илияна Дон-
чева, Ива Яранова, Ивайло Мирчев, Иван
Русев, Иван Димов, Иван Славов, Йор-
дан Кацамунски, Калина Тасева, Кина
Петрова, Кирил Матеев, Кирил Мескин,
Константин Денев, Красимир Мешелев,
Любен Зидаров, Марина Маринова,
Мария Райчева, Мария Чакърова, Мил-
ко Божков, Милчо Костадинов, Николай
Майсторов, Нина Русева, Нуша Гоева,
Павел Койчев, Петя Денева, Петър Чук-
лев, Райна Петкова, Роман Кисьов, Ру-
мен Скорчев, Симеон Стоилов, Снежа-
на Симеонова, Славка Величкова, Ста-
нимир Желев, Станислав Памукчиев,
Стефан Лютаков, Стоян Цанев, Цвето-
слав Христов, Чавдар Петров.

Световни звезди на
руската опера пяха
на Червения площад

Анна Нетребко и Дмитрий Хворостовски на
срещата с журналисти преди концерта

Снимка АВТОРЪТ

Дмитрий Хворостовски и Анна Нетребко
изнесоха уникален концерт на Червения
площад пред повече от 30 000-на публика.
Световноизвестните оперни звезди
изпълниха арии от произведения на Вер-
ди, Пучини, Доницети, Рахманинов, Чай-
ковски. Съпровожда ги Държавният ака-
демичен симфоничен оркестър “Е.Ф.
Светланов”. Диригент бе Константин
Орбелян. На пресконференция в хотел
“Балчуг” преди събитието Анна Нетребко
и Дмитрий Хворостовски разказаха за
участието си в този внушителен проект.
Преди време Нетребко и Филип Киркоров
записаха заедно музикална композиция.
Един от журналистите попита оперната
прима дали би могла да пее отново с
друг поп изпълнител. Тя отговори: “Защо
не, стига да ми хареса, с Филип се полу-
чи добре.” Дмитрий Хворостовски пък
сподели, че не е склонен да участва в
подобни начинания. Главният руски тв
канал излъчи концерта директно и милио-
ни зрители в много страни имаха възмож-
ност да го наблюдават. Цените на билети-
те започваха от 350 долара до най-скъпи-
те - по 1600 долара. През март 2014 г. на
Червения площад се предвижда концерт
с участието на Елина Гаранча и Дмитрий
Хворостовски.

Христо СЪБЕВ, Москва

Танцови формации от 5
държави ще участват в VIII
международен фолклорен фес-
тивал - Монтана 2013. За първи
път групи от Естония, Индия и
Франция ще танцуват на площад
“Жеравица”. Състави от Полша и
Словакия също ще покажат из-
куството си. Фестивалът, който е
част от програмата за празника
на Монтана - Свети Дух, ще
продължи от 22 до 27 юни. Освен
на централната естрада пред памет-
ника на Септемврийци, групите ще изне-
сат концерти в Белоградчик, Видин, Враца,
Вършец и населени места от общината.

Осмото издание ще бъде открито от кмета Злат-
ко Живков на 23 юни от 19 ч. Програмата ще за-
почне с изпълнения на естонската фолклорна гру-
па “Куу - Съйлеспад”, която обединява танцьори от
Синди и Нуйа. Те ще представят полки, валсове и
типични за прибалтийската република танци.

Ансамбълът за песни и танци “Ходовяци” от
Шйедлиц - Полша, ще покаже за втори път на
монтанска сцена фолклора на областите около
Люблин, Краков, Жешув. Децата от центъра за
култура и изкуства “Анджей Межерицки” ще
изпълнят типичните танци мазурки, полонези,
куявяк, оберк. Детският фолклорен ансамбъл
“Храбовка” от Нижни Храбовец - Словакия, ще
бъде атрактивен акцент не само заради ав-
тентичните си костюми. Танците им, в кои-
то има и свежи хумористични моменти, се
съпровождат от оркестър от цигулки,
контрабас, чинели, акордеон.

Формация “Фолк арт д’иси е
д’льор” пристига от Ла Гард - част
от градската агломерация на мет-
рополитена Тулон - Франция. Тя е
подготвила  сюрприз - сюита от българ-
ски народни танци, поставена от ръко-
водителя й Паскал Романо. Фолклорна-
та група от центъра за танц, музика и
изкуство “Танджор” - Индия, ще пристиг-
не в Монтана на 24 юни от фестивал в
Румъния. Групата работи в школата, създа-
дена от легендарния учител по индийски
танци гуру Шри Кубернат Танджоркар в ко-
смополитния град Вадодара.

На 23 юни ще има киноложка изложба
“Свети дух” в парк “Монтанензиум”. Предви-
ден е и открит турнир по конен спорт на
игрището под стената на яз. “Огоста”. Двете
събития са с начален час 11.

Формации от пет държави
гостуват в Монтана

Танцьорка от
индийския
ансамбъл

“Танджор”

Снимки
МФФ �

МОНТАНА

В “Арт 36” В залата на ул. “Кирил и Методий” 24
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е
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БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава
Велева; Мария Нинова - 230; Павлета
Давидова -  215; Ралица Николова -
230; Юлия Кулинска - 215

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Светла Василева - 231; Вален-
тин Георгиев - 232; Ева Костова -  229;
Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Ива Костадинова
- 221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975
в. 112; Печат: „Нюзпринт” ЕООД, 1113 София, ул. „Тин-
тява” 100;  “Национална агенция разпространение -
АД” - 02/962-23-23; “Национална дистрибуция” ООД
- 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова - 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;

ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

Управител Павел Бебов

ÑÏÐÀÂÎ×ÍÈÊ

ПЕТЪК 21 ЮНИ 2013

www.duma.bg
2 52 52 52 52 5

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
34 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

33

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
33

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
26

38
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
32

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
32

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
26

нес ще бъде слънчево, а вятърът слаб от изток.
В следобедните часове над планините в запад-
ната половина от страната ще се развие купе-
ста облачност, но преваляванията са слабо

възможни. Максималните температури ще се повишат с
2-3o и ще бъдат между 31 и 36o, в София 32o, по Черно-
морието 26-28o. И над планините ще преобладава
слънчево време. В следобедните часове по-значителна
купеста облачност ще има само над Западна Стара
планина, Рила и Пирин, но без превалявания. Вятърът
по билата ще е до умерен от север. Дневна температура
на 1200 м - около 26o, на 2000 м - около 18o.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

През следващите два-три дни времето щеПрез следващите два-три дни времето щеПрез следващите два-три дни времето щеПрез следващите два-три дни времето щеПрез следващите два-три дни времето ще
се задържи слънчево и горещо, като днев-се задържи слънчево и горещо, като днев-се задържи слънчево и горещо, като днев-се задържи слънчево и горещо, като днев-се задържи слънчево и горещо, като днев-
ните температури ще достигат до 33-34ните температури ще достигат до 33-34ните температури ще достигат до 33-34ните температури ще достигат до 33-34ните температури ще достигат до 33-34
градуса. Минималните температури презградуса. Минималните температури презградуса. Минималните температури презградуса. Минималните температури презградуса. Минималните температури през
нощта и рано сутрин ще са в порядъка нанощта и рано сутрин ще са в порядъка нанощта и рано сутрин ще са в порядъка нанощта и рано сутрин ще са в порядъка нанощта и рано сутрин ще са в порядъка на
17-19 градуса. В събота ще се появи слаба17-19 градуса. В събота ще се появи слаба17-19 градуса. В събота ще се появи слаба17-19 градуса. В събота ще се появи слаба17-19 градуса. В събота ще се появи слаба
разкъсана облачност. Вятърът ще е слаб, отразкъсана облачност. Вятърът ще е слаб, отразкъсана облачност. Вятърът ще е слаб, отразкъсана облачност. Вятърът ще е слаб, отразкъсана облачност. Вятърът ще е слаб, от
североизток.североизток.североизток.североизток.североизток.
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Z-та световна
война

Филмите до 27 юни

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Човек от
стомана

—ÎÛÊËÚÂÎˇÚ Ì‡ ŒŒÕ √ÂË ÀÂÈÌ Á‡-
‡‰Ë ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÌÂ Â Ì‡È-
Ó·‡ÁˆÓ‚ËˇÚ ·‡˘‡ Ë Ò˙ÔÛ„ Ì‡ Ò‚ÂÚ‡.
ÕÓ Ô˙Í Ò˙˘‡Ú‡ Ú‡ÁË ‡·ÓÚ‡ ÏÛ ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ ·˙ÁÓ ‰‡ ËÁÏ˙ÍÌÂ ÒÂÏÂÈ-
ÒÚ‚ÓÚÓ ÒË, ÍÓ„‡ÚÓ ‘ËÎ‡‰ÂÎÙËˇ ÒÂ ÓÍ‡Á-
‚‡ ËÁÌÂÌ‡‰‚‡˘Ó Ì‡Ô‡‰Ì‡Ú‡ ÓÚ Ô˙Î˜Ë˘‡
ÁÓÏ·ËÚ‡. —ÍÓÓ ÒÚ‡‚‡ ˇÒÌÓ, ˜Â ÒËÚÛ‡-
ˆËˇÚ‡ ‚ ˆˇÎ‡ ¿ÏÂËÍ‡, Í‡ÍÚÓ Ë ‚ ·ÂÁ-
·ÓÈ ‰Û„Ë ÒÚ‡ÌË, Â Ò˙˘‡Ú‡. » ÓÚ √ÂË
Ë ÍÓÎÂ„ËÚÂ ÏÛ ÒÂ Ó˜‡Í‚‡ ‰‡ ÓÚÍËˇÚ
ËÁÚÓ˜ÌËÍ‡ Ì‡ ÁÎÓ‚Â˘‡Ú‡ Á‡‡Á‡, Í‡ÍÚÓ
Ë ÎÂÍ ÔÓÚË‚ ÌÂˇ.

‘ËÎÏ˙Ú ‚˙˘‡ ÁËÚÂÎËÚÂ ‚ Ò‡ÏÓÚÓ
Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡ —ÛÔÂÏÂÌ Ò‡„‡Ú‡: Í‡ˇ Ì‡ ÔÎ‡-
ÌÂÚ‡Ú‡  ËÔÚÓÌ, ÔËÒÚË„‡ÌÂÚÓ Ì‡
ËÁ‚˙ÌÁÂÏÌÓÚÓ ‰ÂÚÂ Ì‡ «ÂÏˇÚ‡, ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ
ÚÛ‰ÌÓ ËÁ‡ÒÚ‚‡ÌÂ ÚÛÍ, Ô˙‚ÓÚÓ ÏÛ
ÓÒ˙ÁÌ‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÛÔÂÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚËÚÂ Ë
ÏÓ‡ÎÌËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏË ÔÂ‰ ÚˇıÌ‡Ú‡ ÛÔÓ-
ÚÂ·‡. ÀÂÌÚ‡Ú‡ Ú˙ÒË ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂÚÓ
(ÔÓ‰ÔÓÏÓ„Ì‡ÚÓ ÓÚ ÒÚ‡ıÓÚÌË ÒÔÂˆË‡ÎÌË
ÂÙÂÍÚË Ë ÒÚÓÚËÚˆË ÏËÎËÓÌË ‰ÓÎ‡Ë ·˛-
‰ÊÂÚ), ÌÓ Ë ÂÎÂÏÂÌÚË ÓÚ ÍÎ‡ÒË˜ÂÒÍ‡Ú‡
‰‡Ï‡, ÍÓËÚÓ ‰‡ ÏÛ ÔË‰‡‰‡Ú ‰˙Î·Ó˜ËÌ‡.

Университет
за таласъми

Cinema City 11:00, 12:00, 13:15, 14:20,
15:30, 16:40, 17:50, 19:00, 20:10, 21:20,
22:30; Cinema City Paradise 11:00,
12:10, 13:15, 14:30, 15:30, 16:50, 17:50,
19:10, 20:15, 21:30, 22:30; Арена
Deluxe 11:00, 12:10, 13:20, 14:30,
15:40, 16:50, 18:00, 20:20; Арена The
Mall 11:00, 12:00, 13:20, 14:20, 15:40,
16:40, 18:10, 19:00, 21:30; Арена За-
пад 11:40, 12:40, 14:00, 15:00, 16:20,
17:20, 18:40, 19:50, 21:00; Арена
Младост 11:40, 12:40, 14:00, 15:00,
16:20, 17:20, 18:40, 19:50, 21:00

Cinema City 22-23 юни - 20:50;
Cinema City Paradise 22-23 юни
- 20:00; Арена Deluxe 19:30,
22:00; Арена The Mall 21:00; Аре-
на Запад 19:40, 22:00; Арена
Младост 19:40, 22:00

Cinema City 13:00, 15:50, 18:40,
21:40; Cinema City Paradise 4D
прожекции - 23:59; 11:30, 12:30,
13:20, 14:20, 15:20, 16:10, 17:10,
18:10, 19:00, 20:00, 21:00, 21:50,
22:45; IMAX 11:30, 14:20, 17:10,
20:00, 22:45; Арена Deluxe 11:30,
14:20, 16:10, 17:10, 19:00, 21:50,
22:50; Арена The Mall 11:10, 14:00,
16:50, 18:00, 19:40, 21:10, 22:30;
Арена Запад 11:30, 13:00, 14:20,
15:50, 17:10, 18:40, 21:30, 22:50;
Арена Младост 11:30, 13:00, 14:20,
15:50, 17:10, 18:40, 21:30, 22:50

ПРЕДПРЕМИЕРА

œÓÁÌ‡ÚËÚÂ Ú‡Î‡Ò˙ÏË —˙ÎË Ë Ã‡ÈÍ Ò‡
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌË ‚ ÏÓÏÂÌÚ, ÔÂ‰Ë ËÁÓ·˘Ó
‰‡ ËÏ ıÛÏÌÂ ‰‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚÒÚ‚‡Ú Á‡ ‡·Ó-
Ú‡ ‚ ÓÌ‡ÁË ÍÓÏÔ‡ÌËˇ Ò ÏÌÓ„ÓÚÓ ‚‡ÚË.
ƒ‚‡Ï‡Ú‡ Ò‡ ‡·ÒÓÎ˛ÚÌÓ ÌÂÓËÂÌÚË‡ÌË
ÒÚÛ‰ÂÌÚË ‚ ”ÌË‚ÂÒËÚÂÚ‡ Á‡ Ú‡Î‡Ò˙ÏË,
Ì‡ ÍÓËÚÓ ÔÂ‰ÒÚÓË ‰‡ Ì‡Û˜‡Ú Ô‡‚ËÎ‡Ú‡
Ì‡ Ë„‡Ú‡, ‰‡ ÒÂ ÓÔÓÁÌ‡ˇÚ Ë ‚ Í‡ÈÌ‡
ÒÏÂÚÍ‡ ‰‡ ÒÚ‡Ì‡Ú Ì‡È-‰Ó·Ë ÔËˇÚÂÎË.
 ‡Á‡ÌÓ Ò ‰Û„Ë ‰ÛÏË: ‚ÒË˜ÍÓ ÒÂ ‚˙˘‡
Í˙Ï ‰ÓÍ‡Á‡ÌÓ ÛÒÔÂ¯Ì‡Ú‡ ÙÓÏÛÎ‡ Ì‡
ÓË„ËÌ‡ÎÌËˇ ÙËÎÏ.

ПРЕМИЕРИ
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Интервю на Иванка ИВАНОВА

„Пръстенът на нибелунга”
е златно съкровище
в нашия оперен сейф

 “Пръстенът на нибелунга” е
творбата на моя живот” - казвал
Вагнер. Безспорно така е и за вас,
акад. Карталов, но и върхово пости-
жение на Софийската национална
опера, както прие публиката тет-
ралогията.

- В последните 4-5 години с този
проект Софийската опера вече не е
вчерашният театър. Владее ново мис-
лене в солисти, постановчици, във все-
ки член на колектива. “Пръстенът” дава
нова представа за българската нацио-
нална опера пред европейския музика-
лен свят. Достойни сме за славното
минало на театъра с прекрасните голе-
ми оперни певци-артисти и многото зад-
гранични турнета в изминалите десети-
летия. Ние работим за публиката и рад-
ващо е да виждаме как след спектакли-
те хората си тръгват одухотворени, оща-
стливени. Съизмерваме труда си с доко-

АКАД. ПЛАМЕН КАРТАЛОВ:

Съизмерваме труда си с докосването
до душите на зрителите,
казва режисьорът на тетралогията

Дочакахме голямото музикално събитие - Вагнеровия шедьовър “Пръстенът
на нибелунга”, изрече млада елегантна дама, купувайки билети за предсто-
ящите четири представления на тетралогията. Запалени вагнерианци от
чужбина, журналисти от Австрия, Германия, Русия пристигат за седмица в
София заради целия цикъл. Грандиозният проект е дръзка, отговорна
крачка в професионалното още по-високо израстване на солистите
(в четирите опери са общо 52-ма), оркестранти, постановъчен екип, технически
отдели. За мечтата на главния “виновник” за фестивалните вечери - 22, 23, 26,
29 юни, разговорът е с режисьор-постановчика акад. Пламен Карталов.

сването до душите на зрителите.
 Вагнер замислял “Зигфрид”, спо-

ред писмото му до именития пианист
и композитор Ференц Лист, за памет-
ник на любовта си към Матилде Ве-
зендонк. Вярата ви в нашите оперни
артисти запали всички за “Пръстенът
на нибелунга”, превърнал се в своеоб-
разен пиедестал на творческо мисле-
не и можене. Гордеете ли се със соли-
стите, оркестъра, издържали почти
16 часа общо пеене, игра, свирене?

- Разбира се. Най-младият ни
изпълнител - Атанас Младенов - Гун-
тер в “Залезът на боговете”, е на 28
години. Ще го чуете отново на 29 юни.
Свилен Николов, изпълнител на съща-
та роля, е на 32 години. Не само аз се
гордея, че операта ни има толкова
много млади таланти. Любопитна по-
дробност е, че средната възраст на
солистите в тетралогията е Христова.

Това е било и желанието на Вагнер -
оперите му, особено “Пръстенът”, да се
представят от млади певци. Да напом-
ням ли сцената Ездата на валкюрите
от второто заглавие - “Валкюра”, или
дъщерите на Рейн в “Рейнско злато” и
“Залезът на боговете”. Осемте валкю-
ри, трите дъщери на Рейн, са мечта за
всеки оперен режисьор да има толко-
ва акробатични певици.

 Затова в италианското списа-
ние “L’Opera” Андреа Мерли отбелязва:
“Специално трябва да се посочат
трите дъщери на Рейн, с прекрасен
външен вид и достойни за истински
топ модели, с копринени трика...
изпълниха цялата си трудна вокална
роля, като скачаха под музикалния
съпровод върху батут, изпълнявайки
шпагати и салта, пресъздавайки ак-
робатични и танцови фигури и, тук
идва невероятното - пеейки всички
ноти с точност и с впечатляваща
изразителност.” Има ли вече чужде-
странни отзиви за последната пре-
миера от “Пръстенът”?

- Има. И не са едно и две писани-
ята. Някои критици веднага спонтан-
но изразиха впечатленията си - ще ги
откриете на сайта на Софийската опе-
ра и балет.

 В края на партитурата на “За-
лезът” авторът изписва: “Аз не мога
да кажа нищо повече.” Вие обаче ви-
наги изненадвате с много повече...

- Ако “Залезът на боговете”, финал
на “Пръстенът на нибелунга”, е апока-
липсис, то аз дописвам един глас на
надеждата (Вагнер е и либретист на
оперите си - б.а.). Накрая боговете от
Валхала изгарят в пожара, предизви-
кан от всеотдайността, безграничната
любов на Брюнхилде към Зигфрид. Чрез
изкуплението на саможертвата й идва
лъч светлина. Това е моето дописване
на Вагнер в “Залезът”.

 Публиката го оцени и, изпра-
вена на крака, 15 минути аплодира
премиерата. Нещо повече, зрители-
те изричаха пожелания целият
цикъл да бъде заснет и показан по
националните телевизии за досто-
яние на цяла България. Дочуваха се
реплики и по международния канал
Медзо да се завърти. Мечтаете ли
истинското “източно злато” - така
чуждестранна кореспонденция на-
рече премиерата през 2010 г. на
“Рейнско злато”, да бъде показано
на европейския музикален свят?

- Да, мечтая, и не само аз. В мо-
мента чуждите музикални канали за
класика непрекъснато излъчват всич-
ки Вагнерови опери и главно
“Пръстенът на нибелунга”. Защо и Со-
фийската опера да не се съизмерва с
европейските театри!

 Освен в София, предстои ли
другаде да гостувате с тетралогия-
та или с отделни опери? Пропуснали-
те досегашните музикални събития
ще могат ли да видят “Пръстенът”
през новия сезон?

- Ние показахме през декември м.г.
“Зигфрид” в Минск - Беларус, на сцена-
та на международния Рождественски
оперен форум. В тамошния вестник “Кул-
тура” авторката на статията “Празник,
или крачка напред” Надежда Бунцевич
между другото отбелязва: “И изведнъж
- фантастичен фойерверк! Там, където
мнозина очакваха “спорна” немска кла-
сика с “българско” произношение, до-
косването до съвременната европейска
естетика буквално преобърна всички
наши представи за операта, при това
по всички параметри - от зрелището до
музикалните тънкости и самото разби-
ране на термина “фестивален спек-
такъл”.” В момента целият свят поставя
Вагнер. Да изнесем 8-9 ТИР-а декори
не е лесна задача. В “Пръстенът” участ-
ват 52-ма солисти, 54-има хористи,
75-има оркестранти. Пренасянето на це-

лия колектив е много скъпо перо за те-
атъра. По-важното е, че имаме златно
съкровище в нашия оперен сейф и ви-
наги и навсякъде можем да го показва-
ме. За предложенията, които получава-
ме, друг път да говорим.

 След премиерата на “Залезът
на боговете” на 22 май, точно на
200-годишнината от рождението
на Рихард Вагнер, получихте поз-
дравление от г-н Пламен Орешарски.

- Първо поздравление от ми-
нистър-председател на България в
историята на Софийската национал-
на опера и балет! Специално поз-
дравление, че първи тук и на Балка-
ните показваме цялата тетралогия
“Пръстенът на нибелунга”.

 При това само с български
изпълнители.

- Именно.
 Ще добавя дочути възторже-

ни гласове: “Спектакъл, достоен за
Байройт!” Подобни зрителски отзи-
ви имаше и за другите три опери -
новаторски според Вагнеровите
виждания за оперния театър.

- Колективът работи за подобни
оценки на нашата публика. За реали-
зирането на “Пръстенът” благодаря на
солистите-артисти, на моите асистен-
ти, оркестъра, диригентите, на целия
технически екип - без техническите
служби творческият акт е неосъщест-
вим. Пожеланията ми към публиката
са да е щастлива със спектаклите на
Софийската опера, а колегите ми да
са здрави и честити за нови успехи.

В забързания разговор между две
репетиции, подготовката на фести-
вала “Опера в парка”, за който ДУМА
писа, и “Сцена на вековете” дирек-
торът акад. Пламен Карталов със за-
служена гордост изрежда кои ще са
изпълнителите в четирите вечери
на “източното злато” - “Пръстенът
на нибелунга”. На 22, 23, 26 и 29 юни
дирижира Ерих Вехтер, един от най-
добрите в света интерпретатори
на Вагнеровото наследство. В “Рейн-
ско злато” Вотан ще е Николай Пе-
тров. Партнират му известни и
извън страната артисти - Коста-
дин Андреев, Мартин Илиев, Мартин
Цонев, Мариана Цветкова, Цветана
Бандаловска, Баясгалан Дашням, Би-
сер Георгиев, Петър Бучков, Силва-
на Пръвчева, Румяна Петрова, вал-
кюрите Милена Гюрова, Ирина Жеко-
ва, Любов Методиева, Димитринка
Райчева, Мариела Александрова, Цве-
та Сарамбелиева, Маргарита Дамя-
нова, Благовеста Мекки-Цветкова и
т.н. Спектакълът е от 18 ч., а “Вал-
кюра”, “Зигфрид” и “Залезът на бого-
вете” започват от 16 ч. Аплодисмен-
ти ще има за всички солисти, за изу-
мителните дъщери на Рейн и валкю-
рите, чиято поява във втората фе-
стивална вечер е поредната ориги-
нална хрумка на режисьора и худож-
ника на декорите и костюмите Ни-
колай Панайотов.

Смело може да кажем, че първият
“Пръстен” у нас остава върхово по-
стижение във вековната летопис на
националното оперно изкуство. До-
казват го и чуждестранни отзиви:

“Страна в криза... или как с “Рейн-
ско злато” в София Павел Балев и
Пламен Карталов изместват конку-
ренцията на Даниел Баренбойм и Гуи
Касир в Милано.”

Сп. “Опернвелт”
“Всичко: музика, изобретател-

ност, пеене, игра и поразителни ви-
зуални ефекти превръщат спек-
такъла в страхотен успех. Както
би казал Вагнер: “Универсално про-
изведение на изкуството!”

Соня РУВ-УВАЛИЕВА,
сп. “Гезамткунстверк”

Снимка архив ДУМА
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ационалният ученически теа-
трален фестивал в Русе е от-
радно явление. Особено днес,
когато подрастващите са из-
ложени на инвазията на чал-

Ðóñå ñúáðà íàé-ìëàäèòå
òåàòðàëè â Áúëãàðèÿ
Приключи 17-ото издание
на Националния ученически фестивал

Огнян СТАМБОЛИЕВ

Младите театрали от страната имаха щастливата възможност да играят в
най-красивата театрална сграда у нас - Доходното здание на Русе

обновеното Доходно здание (Театъра).
Репертоарът беше изключително широк
- от античността и класиката до съвре-
менността, от наши и чужди автори. Пи-
еси за големи състави, за камерен те-
атър, куклени пиеси, в две възрастови
групи - на малките и по-големите.

Журито, водено от театроведа Крум
Гергицов, беше наистина затруднено в
избора си. Нивото на представилите се
млади хора бе твърде високо. Награди и
грамоти получиха повечето от участни-
ците и това бе напълно нормално и за-
служено. Голямата награда спечели ху-
манитарната гимназия “Христо Ботев” от
Русе (същата, в която на 15 април 1882
г. учителят по френски Стоян Михайлов-
ски написва химна “Върви, народе възро-
дени”). Спектакълът на гимназистите
беше интересна адаптация на класичес-
ката българска комедия “Женско царст-
во” от Ст. Л. Костов. Призът в първата
възрастова група бе присъден на млади-
те таланти от читалище “Развитие” от
Севлиево, град, в който театърът и худо-
жествената музика се радват на почит.
След тях се нареди съставът на Осмо
основно училище “Иван Вазов” от града
домакин. Във втората възрастова група
бяха наградени театралната школа “Чар-
ли” от Пловдив и гимназистите от съста-
ва “Звездите на Вършец”. Бяха отличени

още Немската гимназия “Фридрих Ши-
лер” от Русе и Хуманитарната гимназия
“Дамян Дамянов” от Сливен. Освен това
бяха раздадени и награди за “главна
мъжка роля”, “главна женска роля” и
поддържащи роли. Извън състезателна-
та програма гостува Академичният дра-

матичен театър “Максим Горки” от Рос-
тов на Дон, Русия.

Фестивалът беше подпомогнат от
русенската община, Драматичния театър
“Сава Огнянов”, Държавния куклен те-
атър, Общинския младежки дом и Доход-
ното здание, Русе.

Празниците на женските и
девическите хорове “Проф. Ли-
лия Гюлева” се състояха за осми
път в Търговище. По своя фор-
мат това е уникален музикален
форум, без аналог в световната
фестивална практика. Те се про-
веждат под патронажа на кмета
на Търговище д-р Красимир
Мирев и със съдействието на
Международната гражданска
културна организация “Балкан-
ски хоров форум”.

Празниците бяха открити от
д-р Красимир Мирев, приветст-
вие към участниците и организа-
торите беше поднесено от пре-
зидента на Федерацията на хо-
ровете на Европейския съюз
проф. Емил Янев, а символични-
ят домакин - хор “Златна лира”,
приветства публиката и даде
начало на музикалния празник с
изпълнение на “Миса брeвис” от
Лео Делиб. Първи във фестивал-
ната програма се изявиха мла-
дите певци от шуменския хор
“Бодра песен” - “Посланик на ев-
ропейската култура”. Под ръко-
водството на диригентката Де-
ница Узунова той отново
потвърди високото равнище на
своето изкуство. Освен с бурни
аплодисменти, хорът бе удосто-
ен и с наградата “За най-добро
изпълнение на българска песен”.

Женският хор “Рустико” от
Скопие, Македония, впечатли
слушателите с разностилната си

Празниците на женските и девическите
хорове отличиха най-добрите участници
Борис СЕМЕРДЖИЕВ* програма, в която преобладава-

ха композиции предимно от ма-
кедонски автори. Диригентът
проф. Запро Запрев безспорно
убеди публиката в своето високо
артистично майсторство и заслу-
жено получи наградата “Най-
добър диригент”. Финалния ак-
цент на първата празнична ве-
чер постави изявата на хор “Злат-
на лира” под ръководството на
Илиана Иванова. В тематично
отношение програмата му пред-
ставляваше “Музикална разход-
ка из Европа”. С изпълнение на
“Една звезда” от Юли Дамянов
(солистка Любомира Серафимо-
ва) хорът отдаде своето уваже-
ние към патрона на празниците
- проф. Лилия Гюлева, на която е
посветена тази песен. Хорът за-
служено получи специалната
награда за “Най-добре констру-
ирана концертна програма”, коя-
то беше интерпретирана с много
емоционалност и ентусиазъм. Във
втората фестивална вечер първи
се изяви хор “Евмолпея” от Плов-
див под ръководството на своята
основателка Рада Славинска.
Това беше съставът с най-малък
възрастов показател на участни-
ците в него, което закономерно
стана основание наградата “Мис
фестивал” да бъде присъдена на
чаровната Николета Андреева.

Хор “Юмара” от Латвия под-
несе на слушателите програма,
изцяло посветена на латвийския
музикален фолклор. Диригентка-
та му Инга Зирне се изяви като

умел интерпретатор на латвий-
ския песенен фолклор, в който
ясно личаха белезите на веков-
ните хорови традиции в тази
прибалтийска република. Зато-
ва, без конкуренция, той бе удо-
стоен със специалната награда
за “Най-добро изпълнение на
песни върху фолклорна основа”.
Последното изпълнение във фе-
стивалната програма беше на
Софийския камерен хор “Васил
Арнаудов” с диригентка проф.
Теодора Павлович. С изявата си
съставът отново потвърди висо-
ката класа на своето певческо
изкуство и способността си да
интерпретира произведения с
различна стилистика. В този
контекст специално трябва да се
отбележи бурната реакция на
публиката след сценично рази-
граните композиции от Джордж
Гершуин (“Аз открих ритъма”) и
Ленард Бърнстейн (части от мю-
зикъла “Уестсайдска история”).
Отново закономерно съставът
бе удостоен със специалната
награда “Най-добре представил
се хор”, чийто паричен еквива-
лент беше осигурен от генерал-
мюзикдиректора на Хайделберг
- диригента Йордан Камджалов,
който е роден в Търговище. Пре-
стижното културно събитие,
състояло се в Търговище, недву-
смислено показва високия ръст
на българското непрофесионал-
но (аматьорско) изкуство.

* Авторът е главен секре-
тар на “Балкански хоров форум”

Двойна доза емоция за почитателите на Патрисия Каас

Произведения от Луиджи
Далапикола, Джорджо Гедини,
Джан-Франческо Малипиеро,
Илдебрандо Пицети, Оторино
Респиги ще звучат в концерта на
Мирослав Христов, цигулка, и
Владимир Валяревич, пиано, на
22 юни от 19 ч. в зала 6 на НДК.
Проявата е от цикъла “Майстори
на камерната музика” в рамките
на 44-тия международен фести-
вал “Софийски музикални седми-
ци”, научи ДУМА от Юлияна Ка-
раатанасова.

След залеза на великите
оперни гиганти, през първата
половина на ХХ век италианска-
та музикална сцена се разлива
в най-различни нови течения и
идеи, които в по това време вече
процъфтяват в Европа. Едно от
най-обособените и популярни
музикални общества е групата
на т.нар. “La  generazione dell’80".
Композиторите, родени около

втобиографичната
книга “Сянката на
гласа ми” на светов-
ноизвестната френ-

книгата още тази вечер на
концерта й в зала 1 на
НДК. Певицата ще пред-
стави проекта си “Каас пее
Пиаф”, с който, както ДУМА
писа, в продължение на
една година обикаля 30
държави, участва в 100
концерта с над 300 000
души публика. Концертът
на Каас е организиран от
Френския институт, проду-
центската агенция “БГ са-
унд стейдж” и Рено Бълга-
рия, и е част от Салона на

изкуствата 2013. В двуча-
совото шоу участва изве-
стният френски танцьор
Кевин Мишел.

В книгата, отпечатана
от издателство “Сиела”
със сътрудничеството на
Софи Бландиниер в пре-
вод от френски на Лилия
Стамболова, се разказва
историята на един живот -
красив, тъжен и драмати-
чен като песните на певи-
цата. Патрисия Каас
тръгва от малко погранич-

но френско миньорско
селце и стига до върхове-
те на шоу бизнеса. Откро-
вена до болка, тя не спе-
стява драматичната смърт
на болната си от рак май-
ка, тормоза от преследва-
нията на психопат, споде-
ля за любовите си и за
най-тежкия удар в живота
й - невъзможността да има
деца. Застава пред про-
жекторите и своите почи-
татели  такава, каквато е -
истинска и неподправена.

В гримьорната на Пат-
рисия в зала 1 на НДК ще
има свежи цветя и леки
закуски. А след концерта
по нейно желание тя ще
посети ресторант с
българска национална
кухня. Поради големия
интерес към концерта на
Патрисия Каас организа-
торите пускат допълнител-
ни 100 билета на цена от
40 лева. Те се продават в
мрежата на Ивентим и на
касата в НДК.

ДУО „КАЛЕЙДОС”
ПРЕДСТАВЯ ИТАЛИАНСКА
ИНСТРУМЕНТАЛНА КЛАСИКА

1880 г., страстно изразяват сво-
ите възгледи относно умиращи-
те оперни традиции в Италия,
изтъквайки необходимостта от
нови хоризонти, предимно за
инструменталната музика.

Музикантите от дуо “Калей-
дос” - Мирослав Христов и Вла-
димир Валяревич, представят
изпълнения от най-характерни-
те творби за цигулка и пиано от
тези композитори. Към програ-
мата се присъединяват и още
два титана - Луиджи Далапико-
ла, съвременник, новатор, доай-
ен на сериализма в Италия, кой-
то тук е представен в духа на
“Поколението” с неговият нео-
бароков шедьовър “Тартиниана”,
и гигантът на филмовата музика
- Нино Рота, сам ученик на Пи-
цети. В центъра на вниманието
е подценяваната и невероятно
индивидуална си минорна сона-
та на Респиги.

Снимка СМС

А
ска певица Патрисия Каас
излезе от печат на българ-
ски език ден преди нейния
концерт в София. Той
съвпада с празника на му-
зиката, който Франция от-
белязва всяка година на
този ден. Най-големите фе-
нове на таланта на Гласа
на Франция ще имат
възможността да си купят

Н
гата, на холивудските екшъни, изобщо
на низките жанрове в изкуството, за ко-
ето държавата ни отдавна престана да
се грижи. А и какво можем да очакваме
от нея, след като повечето от държавни-
ците, начело с експремиера, не стъпват
в театъра и операта. В близкото минало,
в годините на соц-а, ученическата теат-
рална самодейност беше стимулирана и
активно подкрепяна и няколко поколе-
ния българи се възпитаха във вкус към
добрия театър, към истинските стойнос-
ти. За съжаление сега мнозина от мла-
дите са естетически неграмотни, с ниска
култура, фатално облъчени от чалгата.

За щастие, макар и единствен, този
фестивал вече 17 години събира млади
таланти от цяла България. И тази година
участниците бяха много, повече от 200.
Наложи се и предварителна селекция от
страна на журито, водено от актрисата
Татяна Цветкова. От кандидатствалите за
участие 23 състава бяха избрани 15. В
продължение на седмица те играха с
“въодушевление и плам” на сцената на
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НАЙ-МОЩНИТЕ
АРМИИ В СВЕТА

АМЕРИКАНСКИТЕ
ВОЕННИ ЩЕ ПОЛУЧАТ
177 ВЕРТОЛЕТА „ЧИНУК”

О

ПОДВОДНИЦИТЕ SCORPENE
ЗА ИНДИЯ - ЗАВЪРШЕНИ
НАЙ-МАЛКО СЛЕД ГОДИНА

А

т Global Firepower са направили
класация на държавите с най-
мощни армии в света. Фактори за
подредбата са брой самолети,

брой военни, брой военни кораби и др.
Разбира се, за мощта на една армия
има значение не само броя на оръжи-
ята й, но и фактори като управление и
стратегия, които няма как да се отчетат
точно. В класацията не са взети под
внимание ядрените оръжия. При тях
САЩ и Русия изпреварват останалите
държави значително. Ето как изглежда
топ 10:

10. Бразилия - Бюджет за отбра-
на: 31.5 млрд. долара, Активен военен
персонал: 371 199 души, Самолети:
822.

9. Италия - Бюджет за отбрана: 31.9
млрд. долара, Активен военен персо-
нал: 293 202, Самолети: 770.

8. Южна Корея - Бюджет за отбра-
на: 28.2 млрд. долара, Активен военен
персонал: 653 000, Самолети: 871.

7. Германия - Бюджет за отбрана:
43.4 млрд. долара, Активен военен
персонал: 148 996, Самолети: 925.

6. Франция - Бюджет за отбрана:
58.2 млрд. долара, Активен военен
персонал: 362 485, Самолети: 544.

5. Великобритания - Бюджет за от-
брана: 57.8 млрд. долара, Активен
военен персонал: 224 500, Самолети:
1412.

4. Индия - Бюджет за отбрана: 44.2
млрд. долара, Активен военен персо-
нал: 1 325 000, Самолети: 1962.

3. Китай - Бюджет за отбрана: 129.2
млрд. долара, Активен военен персо-
нал: 2 285 000, Самолети: 5048.

2. Русия - Бюджет за отбрана: 64
млрд. долара, Активен военен персо-
нал: 1 200 000, Самолети: 4498.

1. САЩ - Бюджет за отбрана: 689.5
млрд. долара, Активен военен персо-
нал: 1 477 896, Самолети: 15 293.

В РУСИЯ:

Войниците ще тренират
в макети на градове

М

Населените места и релефите на местностите
ще бъдат построени по принципите на американските
киностудии и ще имитират възможна бойна обстановка

инистерството на от-
браната на РФ ще
построи макети на
населени пунктове и
местности за трени-

Надувен макет на танк

ровки на военнослужещите, е
съобщил в ефира на радио
«Эхо Москвы» директорът на
департамента за държавни
поръчки и капитално строител-
ство към министерството Роман
Филимонов, предава «Интер-
факс». По думите му градове-
те ще бъдат построени по
принципите на американските
киностудии и ще имитират
възможна бойна обстановка.
Част от подобни обекти вече
се строи и ще бъде въведена в
експлоатация през тази и
следващата година на базата
на Тверското училище. На тях

ще може да се провежда
бойна подготовка в условията
на градски бой и бой в пла-
нинска местност. Филимонов
също е разказал, че на този
полигон ще бъдат използва-
ни и лазерни технологии.
Оръжието ще бъде снабдено
с лазерно оборудване, а на
формата на военнослужещи-
те ще бъдат закрепени лазер-
ни отражатели. При попадание
на лазерния лъч върху тези
отражатели ще бъде фиксира-
но поразяване на войника (на
подобни принципи са основа-
ни игрите под общото назва-
ние Laser Quest). В момента
Министерството на отбрана-
та на Русия активно използва
макети на техника за изпита-
ния на нови въоръжения.

ТОП 10

Снимка РИА „НОВОСТИ”

Обективът не се шегува
ЮЖНА КОРЕЯ ЩE КУПУВА НОВИ РАКЕТИ
ЗА ЕСКАДРЕНИТЕ МИНОНОСЦИ С ПВО AEGIS

Снимка NAVY.MILЮжнокорейските власти са решили да въоръжат
своите ескадрени миноносци със системата за
ПВО «Иджис» (Aegis) с противоракети от по-
следно поколение, съобщава агенция Yonhap,

Пуск на ракета Standart
Missile 6 (SM-6)

позовавайки се на неназован представител от прави-
телството на страната. Приемането на въоръжение на
зенитните ракети Standart Missile 6 (SM-6), производство
на американската компания Raytheon, ще започне през
2016 г. Решението за закупуването на новите ракети бе
прието, след като стоящите на въоръжение в южноко-
рейския флот SM-2 се оказаха неефективни за поразя-
ване на балистичните ракети на КНДР. Превъоръжава-
нето на есминците е един от елементите от плана на
Сеул за създаването на независима система за проти-
вовъздушна отбрана (KAMD). Новата система, чиято
основна задача ще бъде защитата от ракетните и ядре-
ните заплахи към страната от КНДР, трябва да бъде
разработена до края на годината. В южнокорейската
система за ПВО ще влизат радари за ранно предупреж-
дение от ракетно нападение, а също и зенитни ракетни
комплекси с наземно и морско базиране, като за под-
сигуряване на наземното Сеул ще закупи от САЩ през
2014 г. модернизирани ракети за системите на ПВО
Patriot PAC-3. През декември м.г. стана известно, че САЩ
ще се заеме с модернизацията на есминците със систе-
мата за ПВО «Иджис», която е на въоръжение и в Япо-
ния. Разработката на зенитните ракети Standart Missile
6 започна през 2005 г., а първите изпитания - през 2008
г. Ракетите имат далекобойност до 400 километра, имат
активна система за самонасочване и поразяват цели на
височина до 33 километра. Първите SM-6 бяха доставе-
ни за американската армия през 2011 г.
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оставката
за ВМС на
Индия на
подводни-
ците, пост-

Подводница
Scorpene

роени по проекта
Scorpene, отново
се отлага. Поред-
ната задръжка е
свързана с несъ-
гласуваност при
закупуването: досе-
га не са определе-
ни условията за до-
ставка на торпедата заради корупционен скандал, свързан с един
от вероятните доставчици, припомня Jane's. Поредната задръжка
ще отнеме 12-18 месеца. По-рано проектът бе задържан за три
години, а сега се говори, че предаването на първата подводница
ще бъде не по-рано от 2016 г. Особено място в списъка с пробле-
ми е закупуването на 98 торпеда, които струват почти 300 мили-
она долара. Първоначално се предвиждаше да бъдат закупе-
ни торпеда Black Shark от компанията WASS, но после в Индия
се разрази скандал около закупуването на военни вертолети от
AgustaWestland. И WASS, и AgustaWestland са дъщерни компа-
нии на Finmeccanica, което е корупционен план и застави Индия
да преразгледа решението си за снабдяване на новите
подводници с торпеда от този доставчик. ВМС на Индия ще
получат шест подводници от този тип.

Дизелелектрическите подводници имат водоизместване 2000
тона, въоръжени са с шест торпедни апарата, калибър 533 ми-
лиметра, развиват скорост в подводно положение до 20 възела
и се потопяват на дълбочина до 300 метра.

Вертолети
„Чинук” в

Афганистан -
2008 г.

мериканска-
та армия е
п о р ъ ч а л а
на корпора-

цията Boeing 177
тежки военнотран-
спортни вертолети
„Чинук”, модифика-
ция CH-47F. Стой-
ността на петго-
дишния договор,
по съобщение на
Reuters, е четири
милиарда долара.
Контрактът разглежда възможността от увеличаване на коли-
чеството машини до 215, някои от които могат да бъдат про-
давани в чужбина. Дълговременният контракт позволява на
американската армия да икономиса $810 милиона в сравнение
с ежегодните поръчки. Миналият дълговременен договор аме-
риканските военни сключиха с Boeing през 2008 г. Той разглеж-
даше доставката на 191 вертолета, като някои от тях бяха
модернизирани от по-ранната версия CH-47D.

В настоящия момент в света се експлоатират 807 вертолета
«Чинук», модификация CH-47, като 528 от тях са притежание
на американската армия. В близките години Boeing се кани да
продаде 32 вертолета на Саудитска Арабия и още 15 на Индия.

Тежките вертолети от сериията «Чинук» се експлоатират от
началото на 60-те години на миналия век и за това време са
претърпели множество модификации. Сред тях има както воен-
ни, така и граждански варианти. Вертолетите «Чинук» се ек-
сплоатират в 27 страни по целия свят.

На бойна вахта...

Снимка ВМС НА САЩ

Снимка BOEING

Снимка AIRWAR.RU
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- Пепеляшке, защо плачеш?
- Защото не мога да отида на

бал днес.
- Защо не можеш!?!?
- Ми... Защото балът е утре...

БОЙКО ВАТЕВ,
собственик на Галерия
за изящни изкуства, политик
Акад. БОРИС ТЕНЧОВ, учен-биофизик
НЕЛИ КУЦКОВА, говорител на Съюза
на съдиите в България
Проф. д-р НИКОЛАЙ ВАСИЛЕВ,
философ, политик
ПАНЧО ЦАНКОВ, режисьор
Проф. РУМЕН АРСОВ, преподавател в
Хидротехническия факултет на УАСГ
Инж. СТОЙЧО БЯЛКОВ,
директор на дирекция в
Изпълнителна агенция по горите
ТОДОР АБАЗОВ, писател,
публицист, литературен критик

„ТУМБАИТО” И КАЛИН ВЕЛЬОВ
С ПЕСЕН ЗА „БУРГАС И МОРЕТО”Очаквайте

21
Св. мъченик Юлиан Тарсийски.

Св. преподобни Юлий презвитер и Юли-
ан дякон

Свети Юлиан, син на сенатор езичник
и майка християнка, се родил в киликий-
ския град Аназарв. Бил кръстен, добре
възпитан, получил книжовно обучение на
истините на вярата и правилата на благо-
честието. Когато Юлиан станал на 18 го-
дини, император Диоклетиан подигнал
силно гонение срещу християните. Заед-
но с други бил взет и свети Юлиан и
заведен на съд при хегемона Маркиан. Но
нито жестоките изтезания, нито заплахи-
те, нито обещанията за дарове и почести
не могли да склонят благочестивия юно-
ша да принесе езически жертви и да се
отрече от Христа. Цяла година водили
Юлиан по различни градове в Киликия,
като го подлагали навсякъде на изтеза-
ния, но той - подобно на диамант, оставал
непреклонен в изповядването на Иисуса
Христа. Майката на мъченика също била
изтезавана - отсекли стъпалата на нозете
й, с които вървяла след сина си. Св.
Юлиан бил сложен в чувал, пълен с пясък
и с разни отровни влечуги, и хвърлен в
морето. Така завършил своите страдания
мъченикът. След няколко дни умряла в
страдания и неговата благочестива май-
ка. И двамата получили венеца на победа-
та от Христа Бога.
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ато част от най-
новите технологии,
които все по-често
се използват на-
последък в кулина-

Òå÷íèÿò àçîò âëåçå
è â êóëèíàðèÿòà
Боряна Таскова, Радослав Йорданов и Детелина Николова шашнаха
международното жури с бързината и професионализма си

Альона НЕЙКОВА

Екипът от готвачи, спечелил наградата
“Кулинарен отбор на България 2013”:

Боряна Таскова, Радослав Йорданов и Детелина Николова

токопитни за основното ястие
и шоколад и мед за десерта.

Кулинарите сготвиха в
рамките на два часа арома-
тен фарс от скариди, омар,
сметана и черен хайвер от
севруга; миди “Сен Жак” с
трюфел сос и добавиха све-
жи салати. За основно ястие
готвачите поднесоха меда-

льони от телешко млечно
бонфиле, аржентинско бон-
филе с телешки момици и
пресен трюфел, пролетни зе-
ленчуци и фюжън желе от
червено цвекло, портокал и
портвайн. За десерт сътвори-
ха шоколадов мус с фин те-
чен ванилов център, както и
млечен сладолед с мед и ори-

енталски подправки. Менюто
донесе I място на отбора, а
след спечелената награда то
ще се предлага и за гостите
на ресторант “Shades of Red”
с предварителна резервация
поне от два дни.

Във втория кръг, наречен
“Черна кутия” заради неизве-
стните за готвачите продукти
в нея, кулинарите трябваше за
час и половина да сътворят
завладяващо меню. Боряна,
Радослав и Детелина се спра-
виха първи и поднесоха на
журито предястие, включващо
филе от токачка с гъши дроб
и охлюви, гарнирано с порто-
калови филета и портокало-
во-сметанов сос. За основно
ястие екипът-победител се
спря на бутче от токачка с
агнешки котлет върху пюре от
целина, гарнирано със заду-
шен спанак, и талиатели от
моркови и тиквички. Тарт-
татен с ябълка, който се пред-
лага в ресторанта на “Гранд
хотел София”, завладя вкусо-
вите рецептори на оценява-
щите с допълнение от фурми
и портокалови кори, допри-
несли за високата оценка,
дадена на десерта.

Терминът “пилешки мозък” е си-
ноним за глупост и е много популя-
рен, но ново изследване показва, че
пилетата са по-умни от малките деца.
Пернатите овладяват множество
сложни умения, включително смята-
не, самоконтрол и основно структур-
но инженерство. Обикновено децата
придобиват тези умения до 4-годиш-
на възраст.

Кристин Никол от университета в
Бристъл анализирала 20-годишни
изследвания по въпроса и заявила,
че пилетата имат “много скрити
дълбини”. Пернатите показват инте-
лигентно поведение само няколко
часа, след като са се излюпили.
Новородените пилета могат да сле-
дят числата до пет. Когато трябва да
направят избор между две групи
пластмасови яйца, те почти неизмен-
но избират по-голямото.

Пилетата, изглежда, имат вроде-

вама немски студенти са
направили онлайн WC карта с
информация за 28 хил. тоалет-
ни по цял свят. Кристиян
Роховски и Кристоф Бекман
поддържат сайта
www.lootogo.com от 5 г., като
непрекъснато го обновяват.
Тоалетните в него са оценени
по скалата от 1 до 6, като -
съвсем по немската система -
единицата е отлична оценка.
Балът се формира от мнения-
та на потребители, като крите-
риите са чистота, персонал,
време за изчакване, удобства
за деца и хора с увреждания,
а също и такса, ако дадената
тоалетна е платена. Всичко
това става безплатно и без
регистрация в сайта, който
има и мобилни версии.
България е представена в
световната WC карта с една-
единствена тоалетна - тази
в софийския пъб “Мurphy`s”,
оценена с 3.5.

След като италианците Доменико Долче и
Стефано Габана бяха осъдени в Милано на
затвор от година и осем месеца, адвокатите
на дизайнерите обявиха намерението си да
обжалват присъдата. Стилистите, сред чиито
известни клиенти са Бионсе и Мадона,
отхвърлят повдигнатите им обвинения в
данъчна измама за 1 млрд. евро, съобщиха
италианските медии.

Двете звезди на миланската мода са набе-
дени заедно с още петима души, че са създали
няколко компании-паравани. Сред тях е и фир-
мата “Гадо” - акроним от фамилиите на дизай-
нерите, основана в Люксембург през 2004 и
2005 г. Смята се, че именно на нея е отстъпен
контролът на поне две марки, за да избягат от
италианските данъчни власти. В действител-
ност обаче тези компании били управлявани
от Апенините.

Преди осъдителната присъда прокурор Ла-
ура Педио заяви, че става дума за изкусна
данъчна измама, установена чрез солидни като
скала доказателства. Обвинителката посочи, че
“стилистите са участвали активно в нея, като
подписвали договорите за цесия на марките”.
Според нея “Гадо” била нещо като мъглявина
с газов състав. Друг прокурор по делото, Гае-
тано Рута, заяви, че “Гадо” е изкуствена конст-
рукция, чиято цел била данъчна полза и тя в
крайна сметка била постигната”.

Модната къща, създадена от Долче и Габа-
на през 1985 г., има над 3000 служители, 250
магазина в 40 страни по света и регистрира
оборот от около 1 млрд. евро за фискалната
2011-2012 г.

Розмарин и дафи-
нов лист, поставени в
декоративни чинии в
различни части от
апартамента, плашат
комарите и мухите и
помагат да се отървем
от тези досадни насе-
коми. Това твърдят спе-
циалисти въз основа на
експеримент, направен
съвсем наскоро.

С помощта на ня-
колко билки може да
освежите пространст-
вото в дома си и да се
избавите от летящите

28 000 ТОАЛЕТНИ
ПО СВЕТА БЯХА
СЪБРАНИ В КАРТА

Д

Долче и Габана ще
обжалват присъдата
от 20 месеца затвор

ПИЛЕТАТА СА ПО-УМНИ
ОТ 4-ГОДИШНИТЕ ДЕЦА

но разбиране на физиката и най-вече
на структурното инженерство. Това
било установено, след като при екс-
перименти те показали по-голям ин-
терес към диаграма на предмет, кой-
то действително може да бъде създа-
ден, отколкото към друга, която про-
тиворечи на законите на физиката.
Много малки пиленца разбират, че
предмет, който излиза от полезрени-
ето, все пак съществува, показали
още изследванията. За сметка на това
бебетата се нуждаят от около годи-
на, за да осъзнаят, че извън зрител-
ното поле не означава и извън ума.

Пилетата могат също така да
правят планове занапред и да про-
явяват самоконтрол, докато настъпи
подходящият момент. Например пти-
ците бързо научили, че ако изчакат,
преди да започнат да кълват храна-
та си, ще получат по-дълъг достъп
до нея. Други изследвания установи-
ли, че децата не могат да извършват
подобни мисловни манипулации до
4-годишна възраст.

Птици на две седмици успяват
дори да се ориентират по слънцето,
което изисква от тях да се съобразя-
ват с височината и позицията му през
деня. Последният пример за интели-
гентността на пилетата е, че, подоб-
но на пътуващите в лондонското
метро, те не полагат усилия да създа-
ват приятелства с непознати.

КОМАРИТЕ СЕ ПЛАШАТ
ОТ ДАФИНОВ ЛИСТ

неканени гости, съвет-
ват експертите. Не е
нужно да купувате
спрейове или таблетки
с неприятни миризми,
за да се справите с
ужасните мухи и кома-
ри, които мразят среди-
земноморските билки.
Те имат интензивен
аромат, който не драз-
ни хората, но гони му-
хите. Смесете чаша
вода с 25 капки етерич-
но масло от мента. По-
ставете сместа в шише
за миене на прозорци

и напръскайте прост-
ранството в стаите в
дома си. Ментата е не-
жен и приятен аромат,
който действа благо-
приятно на дихателни-
те пътища, но насеко-
мите не го понасят.
Може да засадите и
няколко саксии с кра-
сивата лавандула.

К
рията, течният азот е прило-
жим най-вече в сладкарство-
то. Това разкри шеф Жоро
Иванов. Благодарение на тем-
пературата от минус 198 гра-
дуса с помощта на течен азот
може да се направи и вкусен
сладолед. А добавените в
него ориенталски подправки,
коралът от захар, както и
медът впечатлиха не само
публиката, но и журито на
тазгодишната надпревара
“Национална кулинарна купа”,
която се проведе в Пловдив.

На състезанието се явиха
9 отбора, но за най-добър бе
признат екипът на “Гранд хо-
тел София”, заел м.г. II място.
Боряна Таскова, Радослав
Йорданов и Детелина Нико-
лова този път представиха
предварително подготвено
меню според регламента, за-
даващ задължително използ-
ване на риба и ракообразни
за предястието, дивеч и чиф-
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ПО ЕВРОСПОРТ
СВЕТОВНО ПЪРВЕН-
СТВО ЗА МЛАДЕЖИ

18.00
Франция -

Гана
20.00 Куба - РКорея

21.00 САЩ - Испания
ПО ЕВРОСПОРТ 2

21.00 Нигерия -
Португалия

апитанът на ЦСКА Иван
Бандаловски е пред
трансфер в отбора от
Чемпиъншип Шефийлд

Отборът от Примера дивиси-
он Севиля проявява сериозен ин-
терес към футболиста на Литекс
Георги Миланов, съобщава
estadiodeportivo.com. Севиля сле-
ди от няколко месеца 21-годиш-
ния български национал. В ис-
панския клуб са напълно запоз-
нати с качествата на футболиста
на Литекс, който бе избран за
Футболист на 2012 г. в България.

Според информацията, от Ли-
текс искат 4 милиона евро за
Миланов, което не е по силите
на Севиля, и от испанския клуб
ще се опитат да вземат българ-
ския национал за по-разумна
сума.

Севиля е силен на трансфер-
ния пазар в Източна Европа и
това увеличава шансовете на
Миланов да премине в андалу-
сийския клуб.

СЕВИЛЯ ИСКА
№1 В БЪЛГАРИЯ

К

1,6 МЛН. ЛИРИ
ЗА БАНДАТА
В ШЕФИЙЛД У

Уензди, съобщиха английски
издания. Бандаловски вече е
на път да уточни личните си ус-
ловия с английския клуб, кой-
то му е предложил 4-годишен
договор и заплата от 1,6 мили-
она паунда.

Шефийлд Уензди е в на-
преднали преговори с ЦСКА и
се очаква двата клуба да по-
стигнат споразумение за
трансфера на Бандаловски.

През миналия сезон в Чем-
пиъншип Шефийлд У завърши
на 18-о място в крайното кла-
сиране, като се спаси от изпа-
дане в последния кръг.

тотици фенове на
ЦСКА се събраха
на стадион “Българ-
ска армия” в късния
следобед вчера. По

Иван Бандаловски

„Окупирай ЦСКА”

С
Борисов отново се измъкна да разкрие сделката с Гриша Ганчев

подобие на станалите напос-
ледък модерни движения “Оку-
пирай”, те организираха по-
редна сбирка за спасението
на клуба. Ултрасите обмислят
и протест пред сградата на
БФС на улица “Иван Асен II”.
Според привържениците БФС
е против подготвяните струк-
турни промени в ЦСКА. Ултра-
сите припомнят за отнетия
лиценз през 2008 г., когато
“червените” не играха в Евро-

па. Сега отново има вариант
отборът да пропусне евротур-
нирите, но то няма да е зара-
ди БФС, а защото бъдещо
новоучредено дружество
(клуб) няма право да играе в
Европа. От футболния съюз
напомниха, че когато настоя-
щият ПФК ЦСКА ЕАД бъде
обявен в несъстоятелност, губи
лиценза си за турнирите.

“Христо Стоичков ще бъде
едновременно собственик и
старши треньор на ЦСКА”,
обяви  настоящият бос на “чер-
вените” и “Титан” Димитър
Борисов пред БНТ късно ве-
черта в сряда. Перничанинът

се похвали, че преговорите с
Гриша Ганчев за ЦСКА са
приключили и обеща, че ще
внесе яснота около бъдещето
на клуба вчера. “Към този час
(16.00) няма нищо ново”, каза
обаче за Дарик радио перни-
чанинът. “Формално няма
сключена сделка и прехвърле-
ни акции за ЦСКА. Очаквам
евентуално окончателна сре-
ща с Гриша Ганчев, но такава
не се е провела. Към този
момент нещата в ЦСКА са
същите - ние плащаме запла-
ти и задължения, а отборът се
готви за участие в Лига Евро-
па”, поясни Борисов.

Събитията обаче поставят
под сериозен въпрос сделка-
та за ЦСКА, която се проточи.
Така е много по-вероятно ар-
мейците да попаднат в жре-
бия за евротурнирите и да
участват в Лига Европа, въпре-
ки по-широко дискутираната
версия за прехвърляне на ли-
цензи, закриване на дружест-
вото и отказ от евротурнирите.

Като треньор на “червени-
те” под ръководството на Сто-
ичков се спряга националният
селекционер на България Лю-
бослав Пенев. Той обаче отго-
ворил, че си има отбор и рабо-
та и не смята да къса с БФС.

овият централен
нападател на
Левски Цветан
Генков най-ве-Н

Генков взима №8 на Сираков

тборите на Бразилия
и Италия се класира-
ха за полуфиналите в
турнира за Купата на
Конфедерациите. “Се-

Цветан
Генков

роятно ще носи синята
фланелка с №8. Този
номер е свободен,
след като миналата
година с него игра
върнатият на Спартак
Търнава словашки
халф Роман Прохазка.

Осмицата е ембле-
матична в Левски, с
нея игра завърналият
се като спортен дирек-
тор Наско Сираков.
№10, който носеше
Христо Йовов, пък ще
получи новата голяма

ла, или от ФИФА. Тряб-
ва да ми пристигне

жълтата карта. Аз
скъсах едностранно с
Висла, защото не ми
плащаха няколко ме-
сеца. Две години бях
в Полша, но следях
какво се случва в
българското първенст-
во. Надявам се нивото
да се подобрява с вся-
ка изминала година, а
Левски да прекъсне
сушата и да станем
шампиони, за това ид-
вам”, заяви Цветан
Генков пред Гонг.бг.
Той тренира индивиду-
ално с гипсирана ръка,
защото е изостанал с
подготовката.

“синя” надежда Анто-
нио Вутов.

Цветан Генков при-
зна, че още не е при-
стигнала жълтата му
карта от полския Вис-
ла. Той скъса с клуба
от Краков заради не-
получени заплати.

“Чувствам се от-
лично. Колегите ме
приеха добре, обста-
новката е нормална.
Всичко е наред. До
трансфера ми в Лев-
ски се стигна по нор-
малния ред. Получих
предложение, което
обмислях няколко дни
и го приех. Кога ще

мога да играя ще се
определи или от Вис-

О
Бразилия и Италия на полуфинал

лесао” пречупи Мексико с 2:0
пред 65 000 зрители в град Фор-
талеза след феноменални
изпълнения на Неймар. 21-го-
дишният “наследник на Пеле”
откри с воле с левия крак още в
9-ата мин. В добавеното време
новото попълнение на Барсело-
на размина двама защитници на
Мексико и подаде на празна
врата на резервата Жо, който
матира отново “сомбреросите”.
Английският рефер Хауърд Уеб
отмени 2 попадения на домаки-
ните заради засади.

 “Това беше добър ден за нас.
Страхотно е да вкараш гол и да
изработиш друг. Вярно е, че не
се представихме много добре, но
ние печелим нашите мачове и
играем като отбор. Аз съм бра-
зилец и обичам страната си.
Имам семейство и приятели, ко-
ито живеят в Бразилия. Поради
тази причина искам в Бразилия

да бъде по-безопасно, по-здра-
вословно и по-честно. Единстве-
ният начин, по който аз мога да
представям и защитавам Брази-
лия, е на терена, като играя фут-
бол”, коментира Неймар. С успе-
ха “Селесао” взе символичен ре-
ванш за загубата с 1:2 на фина-
ла на олимпийския турнир в Лон-
дон миналия август.

“Загубихме концентрация за
15 минути и това е нещо, което
трябва да се коригира. Но аз ис-
кам да акцентирам върху този
бразилски дух, който ние пока-
захме във Форталеза. Неймар е
един от тримата най-добри фут-
болисти в света. Той го показ-
ва на турнира. Напредва мно-
го. Развива се постоянно.В по-
следния мач срещу Италия ще
излезем спокойни. За нас бе
важно, че победихме Мексико
и си осигурихме класиране в
следващата фаза на турнира”,
коментира селекционерът Луис
Фелипе Сколари.

Италия победи Япония с 4:3 в
драматичен мач и също се кла-
сира за полуфиналите. Възпита-

ниците на Чезаре Прандели,
които са наши съперници в све-
товните квалификации за Монди-
ал 2014, губеха с 0:2 след голо-
ве на Кейсуке Хонда от дузпа и
на Шинджи Кагава. Първо Матия
Де Шилио направи сериозна
грешка, топката попадна в Шин-
джи Окадзаки, който изскочи сам
срещу Джанлуиджи Буфон и след

съприкосновение с вратаря пад-
на на тревата. После Даниеле
Де Роси (41) намали с глава след
асистенция на Андреа Пирло, а
преди паузата Марио Балотели
улучи гредата. След нея Ацуто
Учида си вкара автогол при ост-
ро центриране на Емануеле
Джакерини. Удар на халфа на
Ювентус пък бе спрян с ръка от

Макото Хасебе в наказателното
поле. Главният съдия отсъди вто-
ра дузпа в двубоя и Балотели
изведе Италия напред. Шинджи
Окадзаки (69) отново изравни с
глава, а в 81-вата улучи гредата.
Резервата Себастиан Джовинко
(86) вкара за 4:3 след пас на
Клаудио Маркизио и класира
Италия на полуфинал. Драмата в
двубоя обаче завърши с отме-
нен гол на Япония заради заса-
да. “Самураите” и Мексико отпа-
дат преди мача помежду им.

“Това беше един луд мач.
Изоставахме с 0:2, защото игра-
чите не разбираха това, което
трябваше да направят. Трябва да
играем по-организирано. Бихме
могли да се задоволим и с ра-
венство, но ние искахме победа-
та. Това е интересен турнир, но
трябва да има повече почивни
дни. В Бразилия е много горещо
и играчите се нуждаят от повече
време, за да си възвърнат сили-
те. Сега ще сме фокусирани кол-
ко играчи ще могат да се възста-
новят. Мачът с Бразилия е ва-
жен”, заяви Прандели.

Снимки БГНЕС

ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №49 НА
ТОТОТО БЯХА ИЗТЕГЛЕНИ
СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ.!

Шинджи Окадзаки (№9) вкарва с глава за 3:3 срещу Италия, но
Япония загуби с 3:4 на “Арена Пернамбуко” в Ресифе и отпадна в

турнира за Купата на Конфедерациите

Ботев бие 2:1
Ружомберок

Ботев Пд записа първа победа
по време на лятната си подготов-
ка. Четвъртите в България надви-
ха с 2:1 6-ия в Словакия Ружомберок
в Австрия. Спарингът беше наблю-
даван от новите босове на Левски
Наско Сираков и Христо Йовов. “Си-
ните” гостуват именно на Ботев
в първия си мач за новия сезон в
“А” група. Холандецът Ромарио (5)
откри след атака отдясно на То-
дор Неделев. Вандер (19) удвои с
добавка след центриране от кор-
нер и удар с глава на Бобан Грънча-
ров в гредата. След центриране
от свободен удар Павамба (88) от-
близо намали.

Лудогорец вкарва
8 на аматьори

Лудогорец разби с 8:0 аматьор-
ския тим на Асеновец в учебна
игра в Смолян. Новото попълнение
Фабио Ешпиньо отбеляза първите
си 2 гола с екипа на Лудогорец.
Жуниор Кишада вкара хеттрик, 2
гола отбеляза и Иван Стоянов, а
1 Роман Безяк. По време на контро-
лата контузия получи Себастиян
Ернандес и напусна терена още в
началото на мача. Ернандес е с
няколко шева на устната. Михаил
Александров пък пропусна дузпа
през първото полувреме. Скандал-
но привлеченият Христо Златин-
ски не взе участие в двубоя. Той бе
официално представен няколко
часа преди проверката. След дълго
лекувана травма на ръката отно-
во се завърна вратарят Иван Чво-
рович, който се контузи по време
на зимния лагер в Испания и про-
пусна целия пролетен полусезон.
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ВОЛЕЙБОЛ
16.00 Италия, Серия А,

сезон 2012/2013

Владо Николов
в Лион за 1 година

Бившият капитан на българския
национален отбор по волейбол Вла-
димир Николов подписа договор с
АСЮЛ (Лион) и през следващия се-
зон ще играе във френския клуб. 35-
годишният диагонал напусна Гала-
тасарай, където се състезаваше
през последния сезон и отново ще
работи заедно със старши трень-
ора Силвано Пранди. Италианецът
беше треньор на Николов в наци-
оналния отбор на България, както
и за един сезон в Бре Банка Ланути
(Кунео). Високият 200 см Николов е
играл в Левски, турския Ердемис-
спор, френския Тур,  японския То-
рей Ероус, италианските Итас
Диатек (Тренто), Бре Банка Лану-
ти (Кунео), Копра Елиор (Пиаченца)
и турския Галатасарай. В Тур опит-
ният нападател игра между 2003
и 2006 г. като един път стана
шампион в Лига 1.

Монтана отлага
подготовката

Монтана отложи със седмица
началото на лятната си подго-
товка. Причина за това е очаква-
ното решение на БФС да измести
с 2 седмици старта на сезона в
“Б” група.

Валентин Лазаров
влезе в Залата
на славата

Един от най-изтъкнатите
съдии, функционери и деятели на
баскетбола в България Валентин
Лазаров получи поредното голя-
мо световно признание. Той бе
приет в Залата на славата на
ФИБА в Клас 2013 заедно с още
11 баскетболисти и личности на
церемония в Женева.

Президентът на
ФИБА-Европа почина
на 50 години

Президентът на ФИБА-Европа
Олафур Рафънсон почина на 50-
годишна възраст по време на
работно посещение в Женева,
където се открива новата сграда
на централата. Той е намерен
мъртъв в хотелската си стая.
Все още не са ясни подробности
за причините за смъртта. За
церемонията в Швейцария зами-
наха президентът на БФБаскет-
бол Георги Глушков и генерални-
ят секретар Елеонора Рангелова.
Рафънсон беше председател на
Олимпийския комитет на Ислан-
дия, а от 2010 г бе избран за
президент на ФИБА-Европа.

Ноле
надхитри
Гришо
в шоумач
Двамата веселят публиката
на демотурнир в ЛондонЛ

Снимка TENNISKAFE.COM

Лидерът в световния те-
нис Новак Джокович (Сърб)
надигра за 4-ти път първата
ракета на България Григор
Димитров в демонстративен
мач от турнира “The Boodles”
в Лондон. През целия първи
сет, който Димитров спечели
със 7:5, състезателите флир-
туваха постоянно с публика-
та. Новак Джокович танцува
на корта, а в края на сета
дори съблече фланелката си
и направи опит за стриптийз.

Цветана Пиронкова (№65) загуби от
световната №19 Карла Суарес Наваро
(Исп) с 6:2, 4:6, 4:6 на четвъртфинал на
турнира на трева в Хертогенбош, Хо-
ландия (награден фонд $235 000). Плов-
дивчанката спечели с лекота първия
сет, но допусна много грешки във вто-
рия и испанката изравни. В решителна-
та трета част първата ракета на Бълга-
рия отново налучка ритъма и поведе с
2:0 срещу най-добрата испанка, но то-
гава дъжд прекъсна мача за повече от
4 часа. Почивката се оказа по-успешна
за Наваро, която обърна резултата до
5:4 и проби отново пловдивчанката в
10-ия гейм след много слаб първи сер-
вис на Цвети. Тя заработи 4677 евро и
70 т., за световната ранглиста, но не
успя да защити 120 т. от четвъртфинала
в Ийстбърн през миналия сезон. Така
българката ще изпадне от топ 70 и в
понеделник ще бъде 72-ра в класация-
та на УТА с 890 т.

ЦВЕТИ ПАДНА
ОТ №19 В СВЕТА

Григор също не му остана
длъжен, няколко пъти хвърли
публиката в екстаз със свои
отигравания или подхвърле-
ни думи със съперника.

Във втория сет дойде ред
и на Григор Димитров да
захвърли дрехите. Бълга-
ринът се справи далеч по-
добре, съблече тениската си
с финес и с изкусни движе-
ния подлуди фенките. Хас-
ковлията хвърли фланелката
си в публиката, а камерите

уловиха десетки млади дами,
които неспирно снимаха го-
лото тяло на Димитров. За
съжаление на нежните
създания на този етап Гри-
гор е зает, гушка се в обяти-
ята на Мария Шарапова (Рус,
№2 в света). Световният №1
при мъжете изравни сетове-
те , след като спечели вто-
рия с 6:3, а в “шампионски
тайбрек” надхитри хасковли-
ята с 10:6. Преди последно-
то разиграване двамата

отстъпиха ракетите си и ме-
стата си на 2 от момичетата,
които подават топките, за да
спечелят усмивките и оваци-
ите на публиката в Стоук
Парк. Накрая тенисистите
хвърлиха топки в публиката
и отново получиха бурни
аплаузи.

Днес е жребият за най-
авторитетния тенис турнир
“Уимбълдън” в Лондон. Ноле
е поставен под №1, а Гришо
под №29.

Гимнастичката Силвия Митева, спе-
челила 2 бронзови медала на топка и
лента от европейското първенство във
Виена през май, призна, че никога не
си поставя конкретни цели преди състе-
зание. 26-годишната русенка не изли-
зала с нагласата за задължителен
медал и така психическата освободе-
ност й помагала да покаже най-добро-
то от себе си.

Силвия получи значка “Златна
България” за “Спортист на месец май”
в анкетата на пресклуб “България”. Тя
събра 25 от 27 възможни гласа, а по 1
получиха европейският шампион по
самбо Иван Илиев и Красимир Коста-
динов, европървенец в канадската бор-
ба на лява ръка.

Дан за победата на Митева имат
още златният медал на лента и
сребърният в многобоя на Световната
купа в София също през май. Тогава в
генералното класиране българската
прима бе изпреварена единствено от
рускинята Яна Кудряцева.

“Готвим се за Универсиадата в Ка-
зан, чиято значимост е доста подценя-
вана у нас и едва преди няколко сед-
мици ни бяха отпуснати пари от Мини-
стерството на спорта. Тази година вля-
зоха много промени в правилника на
художествената гимнастика, тя вече е
по-танцувална и по-артистична. Това е
добре за Силвия, която в края на мина-
лата година дори ходеше на уроци по
танци”, заяви нейната майка и личен
треньор Силвия Митева - старша. До

Силвия Митева: Медалите
не са фиксидея за мен

Снимка АВТОРА

Симеон ПЕТРОВ

края на 2013 г. дъщеря й ще участва на
Световната купа в Санкт Петербург и
световното първенство в Киев, след
които гимнастичката заминава на сват-
бено пътешествие с треньора по спорт-
на гимнастика Илия Янев.

Носителката на 2 бронзови медала
от Европейското първенство по

художествена гимнастика във Виена
Силвия Митева позира с наградата

си за спортист на м. май в
компанията на своята майка и личен

треньор Силвия Митева - старша

След 25-годишно прекъсване община Сливен
отново приема старт от републиканския шампио-
нат по мотокрос. Трасето край летище “Бършен”
ще бъде домакин на IV кръг от държавното
първенство във всички класове - 65 куб.см, 85
куб.см, MX2, MX1 и МХ. След стартовете ще има
2 месеца лятна пауза в шампионата. Съоражени-
ето е изградено с оросителна поливна система, а
географското му положение дава възможности за
целогодишна състезателна и тренировъчна дей-
ност. По трасето ще бъде монтирано осветление,
което ще му позволи да приеме и стартове, ва-
лидни за Европейския шампионат.

“Изграждането на нашето трасе струва на об-
щината изключително малко финансови средства
за подобен проект. Досега сме дали около 60 000
лв., а с подобренията догодина те ще достигнат
максимум до 170 000”, каза кметът на Сливен ген.
Кольо Милев.

Над 700 колоездачи и над 300 мара-
тонци и скороходци ще се впуснат в еже-
годната “Обиколка на Витоша”, която
стартира в полунощ в петък срещу събота
от паркинга на резиденция “Бояна”. Съор-
ганизатори са клуб “Витоша” и спортни
магазини “Алпи” с финансовата подкрепа
на Столична община. Планинският супер-
маратон е с 40-годишна история, като
трасето е с дължина 99.32 км. Всеки фи-
ниширал пък ще спечели 2 т., даващи
правото да вземе участие в най-големия
ултрамаратон в Европа “Монблан”. Преди
години пробегът беше в чест на рожде-
ния ден на Георги Димитров - 18 юни.

Трасето тръгва от “Бояна”, където е и
финалната линия, а подкрепителни пунк-
тове ще има на Владая, Кладница, Клад-
нишка река, Чуйпетлово, кв. “Брезите”, кв.
“Симеоново” и край Драгалевска река.
“Точно в полунощ тръгват скороходците,
а в 7.00 ч. и велосипедистите. Професио-
нални бегачи се заканиха да подобрят
рекорда, като преминат дистанцията за
по-малко от 8 ч. Сред записалите се има
и 6-годишен колоездач, който ще кара с
цялото си семейство. Най-възрастният
скороходец е на 68 години, който над 10
годни бяга неизменно”, заяви организа-
торката Теодора Пенчева, чиято майка
Анна Пенчева е дългогодишна организа-
торка на пробега. Очакват се и участници
от 10 страни, сред които Канада, Русия,
Португалия, Великобритания.

НАД 1000 ДУШИ
ОБИКАЛЯТ
ВИТОША
В СЪБОТА

Марин МИЛАШКИ

Сливен с евротрасе за мотокрос

Кметът на Сливен
ген. Кольо Милев

Мони ГЕОРГИЕВ

Снимка АВТОРА


